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Oskrba z vodo 
za pol stoletja
V občini Tržič so s finančno pomočjo
Evropske unije pridobili 34 kilome-
trov vodovodnega in 12,4 kilometra
kanalizacijskega omrežja, zgradili pa
so tudi sodobno čistilno napravo.
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jutri: pretežno oblačno
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Najsrčnejša babica
Erika Kocjan z Blejske Dobrave, sicer
babica s porodnega oddelka Splošne
bolnišnice Jesenice, je bila po izboru
bralcev revije Zdravje izbrana za naj-
srčnejšo babico v Sloveniji. Doslej je
na svet pomagala že več kot dva tisoč
otrokom.
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Sanacija 
"edinke z Jelovice"
Konec tedna so obrezali in z jekleni-
cami na novo povezali 540 let staro
lipo na Vodiški planini. Na ta način jo
bodo, kot so prepričani strokovnjaki,
ohranili tudi za prihodnje rodove.

32

Danes bo pretežno jasno. Jutri
bo sprva še pretežno jasno,
popoldne bo ponekod že rahlo
deževalo. V četrtek bo oblačno
s padavinami. 

64 let Prvi pred hod nik ted nik Go re njec leta 1900

Go renj ski čas nik od leta 1947

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

.

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

..
..

. ZADNJA

3/15 °C

Leto LXIV, št. 83, cena 1,50 EUR, 13 HRK Od go vor na ured ni ca: Ma ri ja Volč jak Ča so pis iz ha ja ob tor kih in 0b pet kih info@g-glas.si www.go renj ski glas.si

Maja Bertoncelj

Zbilje - Društvo Barka je ne-
profitna humanitarna orga-
nizacija. V Zbiljah imajo dve
hiši, v katerih bivajo sprejete
osebe z motnjo v duševnem
razvoju in njihovi spremlje-
valci. V soboto, 15. oktobra, je
bil zanje velik dan. Odprli so
nove delavniške prostore
Varstveno delovnega centra.
V današnjih časih se zdi ne-
predstavljivo, a montažni ob-
jekt, vreden milijon evrov, je
dar nemškega podjetja Bau-
fritz. Nove delavnice je bla-
goslovil ljubljanski nadškof v
pokoju Alojz Uran.

"Novih delavnic smo se
zelo veselili. Delam v lesni
delavnici in razmere tukaj
bodo neprimerljivo boljše,
kot smo jih imeli doslej," je
bil nove pridobitve vesel Sta-
ne Grandljič, eden izmed se-
demnajstih oseb z motnjo v
duševnem razvoju, ki bodo
trenutno delali v novem ob-
jektu. Prostora pa je za štiri-
deset oseb in spremljevalcev.
Nove delavnice so bile njiho-
ve večletne sanje. "Potreba
po novih delavnicah je že
skorajda od leta 1997, ko
smo odprli prvo hišo, z od-
prtjem druge se je le še po-
večala. Ko smo pred šestimi

leti skupaj z lastnikom zem-
ljišča stali na tej parceli, si ni-
smo upali verjeti, da bi se
lahko kdaj uresničile take sa-
nje. Postale so resničnost,
ker smo vanje verjeli, tako
kot tudi prijatelji iz Mem-
mingena, gospod Helmut
Holl s sodelavci in kooperan-
ti podjetja Baufritz ter vsi
drugi dobrotniki. Gradnja
delavnic se je začela v lan-
skem letu. Podjetje Baufritz
je k sodelovanju privabilo
okrog šestdeset kooperant-
skih podjetij," je povedal 
Matej Rovšek, predsednik
Društva Barka. 

Darilo nemškega podjetja Barki
Milijon evrov vreden objekt je društvu Barka iz Zbilj podarilo nemško 
podjetje Baufritz. 
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Urša Peternel

Jesenice - Letos spomladi je
vznemirjenje med krajani
Slovenskega Javornika pov-
zročila novica, da je podjetje
Acroni sklenilo pogodbo s
podjetjem Harsco za začetek
predelave bele žlindre, ki na-
staja ob proizvodnji jekla.
Žlindra se že desetletja dolgo
kopiči na območju Javorni-
ka, ker naj bi bile njene se-
stavine (zlasti prah, ki se dvi-
ga) rakotvorne, pa že dolgo
vzbuja strah med okoliškimi
prebivalci. Zaradi zaskrblje-
nosti domačinov, da bodo s
predelavo žlindre okolje le še
bolj obremenili, sta Acroni
in Harsco Minerali maja le-
tos pripravila srečanje s kra-
jani, na katerem so vodilni iz

obeh podjetij zagotavljali, da
bodo vsi postopki predelave
bele žlindre potekali v skladu
z zakoni, Harsco Minerali pa
naj bi bil v postopku pridobi-

vanja okoljevarstvenega do-
voljenja. A pred tedni so kra-
jani začeli opažati, da je pod-
jetje Harsco Minerali začelo
predelovati žlindro, čeprav

okoljevarstvenega dovoljenja
še ni pridobilo. Kaj se dogaja
na območju Acronija? Pokli-
cali smo Andreja Beglja, di-
rektorja Harsco Minerali, ki
je povedal, da nikakor še ne
predelujejo bele žlindre, saj
za to še niso dobili okoljevar-
stvenega dovoljenja. Res pa
je, da so 1. septembra začeli
predelovati črno žlindro, za
kar so dejavnost in opremo
prevzeli od podjetja Ecologic,
ki je to dejavnost opravljalo
doslej. V proizvodnji jekla
namreč nastajata bela in
črna žlindra, črno že vrsto let
predelujejo v surovino za
gradnjo cest, bolj nevarno
belo žlindro, ki vsebuje ko-
vinske delce, pa so vse doslej
odlagali. 

Harsco še ne predeluje bele žlindre
Direktor Harsco Minerali Andrej Begelj zagotavlja, da še ne predelujejo bele žlindre, saj za to še 
nimajo okoljevarstvenega dovoljenja. Prevzeli pa so predelavo črne žlindre.

Prvenstvo 
brez branilk naslova
Nova sezona prve slovenske košar-
karske lige za ženske bo minila brez
trikratnih državnih prvakinj in branilk
naslova iz Kranjske Gore, kjer so se
odpovedali sodelovanju v ligi. Z Go-
renjskega ostajajo v prvenstvu tri eki-
pe, vse tri z novimi trenerji.
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Kupi žlindre se kopičijo za Acronijem.

Nove delavnice so odprli Helmut Holl, direktor podjetja Baufritz, ter Milan Cotar in Kristina
Cerar iz društva Barka.
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109.
Glasova preja

Ve li ki brat res 
vse vidi?

Go ran Kle men čič, pred sed nik Ko mi si je za pre pre če va nje
ko rup ci je, je v za dnjem času po teg nil ne kaj od mev nih
po tez. Kot pra vnik se ukvar ja tudi z vpra ša njem, kako
vse več ji nad zor v ime nu var no sti ome ju je našo 
za seb nost. Z dru ži no živi na go renj skem vzho du, 
v do ma čih Ži reh se bo z njim po go var jal Miha Na glič.

Pre ja bo v Mu ze ju Žiri (Sta ra šola, Ta bor 2) v če tr tek,
20. ok to bra 2011, ob 19. uri.

Glas be ni uvod v Pre jo: Air, kvar tet klju na stih flavt iz 
Ži rov, ki ga se stav lja jo Bo rut Ber nik Bo ga taj, Du šan
Mla kar, Ire na Urh in An drej Ža kelj.

Po kro vi te lja: Občina Žiri in Kladivar, d. o. o.,
član sku pi ne Poclain Hy dra u lics Gro up.

Pro si mo, da svo jo pri so tnost na Gla so vi pre ji po tr di te
na tel. št.: 04/201 42 00 ali po e-pošti na na slov:
dina.kav cic@g-glas.si. Vab lje ni!
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Jože Košnjek

Ljubljana - Glavar sosednje
avstrijske dežele Koroške
Gerhard Dörfler je zadnje
čase pogosto v Sloveniji. Pred
štirinajstimi dnevi se je v
Kranjski Gori s Patrickom
Vlačičem, slovenskim mini-
strom za promet, ki opravlja
tekoče posle, pogovarjal
predvsem o posodobitvi kara-
vanškega predora, v petek pa
je bil znova v Sloveniji. Na
dobro obiskani konferenci za
novinarje je govoril o reševa-
nju problema dvojezičnih
krajevnih napisov na Koro-
škem in pomoči dežele Koro-
ške slovenski manjšini, pred-
vsem pa o obetavnih možno-
stih vsestranskega sodelova-
nja med Koroško in Sloveni-
jo. Pogovarjal se je z Boru-
tom Pahorjem, predsedni-
kom slovenske vlade, ki opra-
vlja tekoče posle,  v Občicah
pri Dolenjskih Toplicah pa se
je srečal s predstavniki Koče-
varjev staroselcev. 

"Mi smo bili v preteklosti
sosedje, sedaj pa smo dobri
sosedje in upam, da bomo
tudi prijatelji," je povedal gla-
var Dörfler, ki sta mu na no-
vinarski konferenci delala
družbo avstrijski veleposlanik
v Sloveniji Erwin Kubesch in
sodelavec pri čezmejnem so-
delovanju, koroški Slovenec
Bernard Sadovnik. Dogovor o
krajevnih tablah, ki je bil

dosežen skupaj z organizaci-
jami Slovencev na Koroškem,
in v zveznem parlamentu
sprejeti zakon je po glavarje-
vem mnenju "cesta v prihod-
nost" in dejanje, ki je razbre-
menilo odnose na Koroškem
in med Slovenijo in Koroško.
Sam vodi forum za dialog, v
katerem so predstavniki deže-
le, organizacij Slovencev na
Koroškem in župani z dvoje-
zičnega območja. Dežela po-
maga slovenski manjšini z
okoli 1,6 milijona evrov na
leto, zvezna vlada pa z doda-
tnimi 1,3 milijona evrov. Po-
sebna pozornost dežele je na-
menjena pomoči dvojezič-
nim otroškim vrtcem (okrog
270 tisoč evrov), šolam in
glasbenemu izobraževanju v
okviru Slovenske glasbene
šole, ki bo prihodnje leto pre-
jela od dežele 220 tisoč evrov,
z Dunaja pa še 230 tisoč
evrov, se je pohvalil koroški
glavar in povedal, da skoraj
45 odstotkov šoloobveznih
otrok na južnem Koroškem
obiskuje dvojezični pouk. De-
žela je pomagala pri graditvi
nove športne dvorane v Pli-
berku/Bleiburg, pri gradnji
novega stadiona pa lahko
pričakuje pomoč tudi Sloven-
ski atletski klub SAK. Koro-
ška se lahko pohvali s števil-
nimi uspešnimi Slovenci.
Tudi vodja njegovega kabine-
ta je koroška Slovenka, je de-
jal glavar Gerhard Dörfler.

Slovenija je dobra soseda
Gradnja druge cevi karavanškega predora, izboljšanje prometnih povezav in skupna organizacija
športnih tekmovanj so po mnenju koroškega deželnega glavarja Gerharda Dörflerja priložnosti za
sodelovanje med Slovenijo in Koroško.

Darilo
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izžrebanemu naročniku časopisa

Knjigo prejme JOLANDA RUPNIK z Jesenic.

KO TI ČEK ZA NA ROČ NI KE

Večer Vilka in Slavka Avsenik
V sredo, 9. novembra, ob 20. uri bo v dvorani pod Avsenikovo
marelo večer Vilka Ovsenika, na katerem bo nastopil Ansam-
bel Saša Avsenika z gosti: Slovenski oktet, Gregor Avsenik, Ja-
nez Benko, Tercet Hišnega ansambla Avsenik in Bistriški kvar-
tet klarinetov. Če ste naročnik Gorenjskega glasa in ste opazi-
li, da se brata Vilko in Slavko malce drugače pišeta, mogoče
tudi veste, zakaj je tako. Odgovore s svojimi podatki pričaku-
jemo do torka, 25. oktobra, na naslov: Gorenjski glas, Bleiwei-
sova cesta 4, Kranj, ali na: koticek@g-glas.si. Za nagrado
bomo podelili po dve vstopnici za dve mizi na večeru Vilka
Ovsenika. Večer Slavka Avsenika bo v soboto, 26. novembra.

Nagrade

Nagradna križanka z geslom: Odnos s partnerjem močno vpli-
va na otroke nagrajuje Jakoba Langusa z Brezij, Lojzeta Krista-
na iz Medvod in Vinka Jereba iz Komende. Križanka z geslom:
Pet ur dela za ene copatke pa Ireno Žakelj iz Žirov, Filipa Knaf-
liča z Bleda in Milko Ribnikar iz Preddvora. Čestitamo!

Koroški deželni glavar Gerhard Dörfler
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Matevž Pintar

Tri kratka vprašanja smo
zastavili prebivalcem Jese-
nic. Sodelovali so v velikem
številu, saj je na naša vpraša-
nja odgovarjalo več kot tisoč
prebivalcev. Do konca leta
bo na Stari Savi zgrajena
nova tržnica. Sodelujoče
smo vprašali, ali jo namera-
vajo obiskovati. Mestni pro-
met na Jesenicah še vedno
posluje z izgubo; zanimalo
nas je, kako pogosto se Jese-

ničani vozijo z avtobusom
mestnega prometa. Acroni v
sodelovanju s podjetjem
Harsco načrtuje predelavo
bele žlindre. Krajane smo
vprašali, ali verjamejo zago-
tovilom, da postopki ne
bodo negativno vplivali na
okolje in zdravje ljudi.

Večina anketiranih bo obi-
skovala novo tržnico, in sicer
dobra četrtina redno, več kot
polovica pa občasno. Dobra
desetina vprašanih tržnice
nima namena obiskovati. 

Skoraj polovica sodelujočih
v anketi se nikoli ne vozi z av-
tobusom mestnega prometa.
Slaba tretjina anketiranih se
z avtobusom vozi redko, 17
odstotkov vprašanih občasno,
redno oziroma vsak dan pa se
z avtobusom vozi le pet od-
stotkov sodelujočih.

Zagotovilom, da postopki
predelave bele žlindre ne
bodo negativno vplivali na
okolje in zdravje ljudi, po-
vsem verjame 13 odstotkov
vprašanih, dobra četrtina an-

ketiranih jim le delno verja-
me, 45 odstotkov sodelujočih
zagotovilom ne verjame. 14
odstotkov anketiranih na
vprašanje ni znalo odgovoriti.

Vsem, ki ste z nami sode-
lovali in na Gorenjski glas še
niste naročeni, smo ponudili
brezplačno 14-dnevno preje-
manje časopisa. Če bi se že-
leli pridružiti krogu naročni-
kov in si ob tem izbrati tudi
lepo darilo, nas pokličite v
Klicni studio slepih na števil-
ko 04/51 16 440.

Konec leta že nakupi na novi tržnici

Škofja Loka 

Evropska poslanka obiskala Knauf Insulation

Evropska poslanka Romana Jordan Cizelj je v petek v Škofji
Loki obiskala tudi podjetje Knauf Insulation, kjer ji je glavni di-
rektor Saša Bavec predstavil poslovanje in trajnostno usmer-
jeno strategijo za prihodnjih nekaj let. Strateški poudarek
podjetja je tako na energetski učinkovitosti kot na trajnostni
gradnji, češ da prav izolacija največ pripomore k energetski
učinkovitosti in da bi kazalo v državi pospešiti energetske sa-
nacije. Med drugim je bila na srečanju predstavljena študija
slovenskih renovacijskih potencialov in izražena potreba po
zagotavljanju dolgoročnih finančnih spodbud, ki bi omogoča-
le potrebne obsege prenov, kar bi pripomoglo tudi pri dose-
ganju evropske zaveze 20-20-20. Najšibkejši člen Evropske
unije pri doseganju ciljev 20-20-20 je izboljšanje rabe energi-
je. Unija zato pripravlja številne mehanizme, s katerimi bi
spodbudili države in državljane k ukrepanju, je povedala po-
slanka. Na srečanju so bili tudi župan Škofje Loke Miha Ješe,
vodja oddelka za okolje in prostor Tatjana Bernik in poslanec
v državnem zboru Milenko Ziherl. D. Ž.

Ljubljana 

Zeleni skupaj na volitve?

Stranka mladih Slovenije - Zeleni Evrope, ki jo vodi Darko
Krajnc, pred kratkim pa se ji je po odhodu iz LDS pridružil
tudi Blaž Kavčič, združuje zelene stranke za nastop na volit-
vah. Sporazum o sodelovanju so podpisali z Zeleno koalici-
jo, ki jo vodi Franci Černagoj. Pobudniki združevanja "zele-
nih sil" v središče svojih programov postavljajo skrb za oko-
lje, socialno pravičnost in trajnostni razvoj. V stranki zele-
nih, ki deluje pod vodstvom Vlada Čuša, pa so zanikali, da
so se pridružili skupnemu nastopu na volitvah, pač pa se
trudijo, da bi do tega prišlo, vendar na osnovi partnerstva in
podpisane koalicijske pogodbe. O morebitnem vstopu v
"zeleno koalicijo" se še odločajo v Stranki ekoloških gibanj.
Posebej pa bo na volitvah nastopila stranka TRS Matjaža
Hanžka, ki ima prav tako zelen predznak. D. Ž.

Ljubljana 

Ivo Boscarol podprl Gregorja Viranta

Gregor Virant, ki bo s svojo listo ali stranko nastopil na 
predčasnih parlementarnih volitvah, je v oddaji komercialne
televizije povedal, da je njegovo kandidaturo podprl Ivo 
Boscarol. Dejal je, da mu je ta podpora v čast, Boscarol je
namreč uspešen podjetnik, njegovo podjetje Pipistrel je
pred nedavnim že drugič osvojilo Nasino nagrado za najbolj
racionalno letalo. Neuradni vodja Virantovega volilnega šta-
ba je priznani ekonomist Janez Šušteršič. D. Ž.

Koroška se tako kot Slovenija zavzema za gradnjo
druge cevi predora Karavanke. V skupnem memoran-
dumu sta s to zahtevo seznanili Dunaj, je povedal
Dörfler in predlagal ukrepe za boljše prometne pove-
zave, med drugim tudi uvedbo hitre avtobusne proge
med Celovcem in Ljubljano. Celovec je s tako progo
že povezan z Benetkami. Koroška je za ustanovitev
"prestolnice kulture", ki bi izmenjaje delovala v Slo-
veniji, na Koroškem ter v Furlaniji in Julijski krajini,
ter za skupno organizacijo velikih športnih tekmo-
vanj: svetovnega prvenstva v alpskem smučanju, tudi
s sodelovanjem Trbiža, in svetovnega prvenstva v nor-
dijskem smučanju.
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Simon Šubic

Tržič - Projekt gradnje nove-
ga kanalizacijskega in vodo-
vodnega omrežja v občini
Tržič se po dobrih petih letih
končuje, je v petek sporočil
tržiški župan Borut Sajovic.
V dobrih treh letih po začet-
ku prvih gradenj so pridobili
34 kilometrov vodovodnega
in 12,4 kilometra kanalizacij-
skega omrežja s pripadajoči-
mi objekti ter sodobno čistil-
no napravo na Brezovem.
Vrednost projekta bo po se-
števku vseh računov vredna
do 18,8 milijona evrov, od
tega je dobrih 60 odstotkov iz
kohezijskega sklada financi-
rala Evropska unija, preostalo
pa občina in država. Skupaj z
dodatnimi gradbenimi deli
na cestni in drugi komunalni
infrastrukturi je sicer celotna
investicija stala okoli 25 mili-
jonov evrov. "Po občini pote-
ka še nekaj gradenj, ki pa ne
sodijo v ta projekt," je dodat-
no pojasnil župan.

Poleg nove primarne kana-
lizacije s čistilno napravo in
obnovljenega vodovodnega
omrežja, ki je bilo že povsem
dotrajano in je imelo velike
izgube pitne vode, so v okvi-
ru projekta zgradili oziroma
obnovili še sedem zadrževal-
nikov deževnih voda, štiri
razbremenilnike visokih
voda, šest vodohranov ter ob-
jekte za dezinfekcijo vode, na
Žegnanem studencu tudi

objekt ultrafiltracije, kar bo
dodatno pripomoglo h kako-
vosti pitne vode. "Za vsaj na-
daljnjih petdeset let smo po-
skrbeli za celovite rešitve na
področju preskrbe z vodo in
varovanja okolja," se je po-
hvalil Sajovic. 

Ker je projekt sofinancirala
Evropska unija, je bilo v zad-
njem letu prioriteta končanje
del v predpisanem roku, kar
pa je ogrozil stečaj vodilnega
partnerja in izvajalca gradbe-
nih del SCT, zaradi katerega
so se letos gradbena dela za
nekaj mesecev ustavila, je
pojasnil župan. Občina je
zato 14. junija sklenila aneks
o zamenjavi vodilnega part-
nerja z Gorenjsko gradbeno

družbo, ki je v zadnjem letu
zgradila preostalih petnajst
odstotkov vodovodnega in
devet odstotkov kanalizacij-
skega omrežja. 

Župan je še poudaril, da jih
sedaj čaka prav tako zahteven
projekt priključevanja gospo-
dinjstev na javni kanalizacij-
ski sistem, kar naj bi izpeljali
v prihodnjih dveh letih. "Vsa
gospodinjstva, ki imajo mož-
nost priključitve na kanaliza-
cijsko omrežje, bo Komunala
Tržič o tem obvestila. V skla-
du z veljavnim odlokom
bodo morala v enem letu
zgraditi individualne pri-
ključke in se priključiti na ka-
nalizacijo. Tistemu, ki tega v
predpisanem roku ne bo sto-

ril, bodo storitev odvajanja in
čiščenja odpadnih voda vse-
eno začeli obračunavati, sle-
dila pa bo tudi prijava pristoj-
ni inšpekciji," je pojasnila Ja-
sna Kavčič, vodja urada za
urejanje prostora v občini
Tržič. Gospodinjstva bodo
morala plačati tudi komunal-
ni prispevek za novozgrajeno
komunalno infrastrukturo, ki
bo po prvih izračunih za veči-
no gospodinjstev znašal med
tisoč in 1500 evri. Kot je ob
tem še pojasnil župan, raz-
mišljajo o možnosti, da bi go-
spodinjstvom na odročnih
območjih, kjer gradnja kana-
lizacije stroškovno ni smotr-
na, subvencionirali gradnjo
malih čistilnih naprav.

Oskrba z vodo za pol stoletja
V občini Tržič so s finančno pomočjo Evropske unije pridobili 34 kilometrov vodovodnega in 12,4
kilometra kanalizacijskega omrežja s sodobno čistilno napravo.
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Danica Zavrl Žlebir

Ljubljana - Tudi tri slovenska
mesta: Ljubljana, Maribor in
Koper so se v soboto pridru-
žila globalnim protestom zo-
per nasilje finančnega kapi-
tala. Protesti so se začeli pred
tedni v New Yorku, ta konec

tedna pa so protestirali v oko-
li tisoč mestih po vsem sve-
tu. V Rimu se je med de-
monstracijami pojavilo nasi-
lje. V Ljubljani, kjer so pro-
testniki že v petek protestira-
li pred Novo ljubljansko ban-
ko, se je v soboto popoldne
na mirnih demonstracijah

zbralo med tisoč in šest tisoč
ljudi, v Mariboru do tisoč, v
Kopru pa okoli dvesto. Nekaj
protestnikov zoper pohlep fi-
nančnih institucij in bogate-
nje peščice na račun večine
je tudi v nedeljo in v ponede-
ljek zjutraj vztrajalo v šotorih
pred ljubljansko borzo. 

Protesti tudi v treh slovenskih mestih

Hkrati z gradnjo nove vodovodne in kanalizacijske infrastrukture so po občini Tržič 
obnovili tudi številne ceste (na sliki preplastitev cestišča v Ravnah). / Foto: Občina Tržič

Železniki 

Pričakujejo pol milijona za sanacijo 

V občini Železniki se že pripravljajo na obravnavo proraču-
na za prihodnji dve leti. Načrtujejo, da bo proračun za 18 od-
stotkov večji od letošnjega in bo znašal dobrih deset milijo-
nov evrov. Kot je povedal župan Mihael Prevc, pričakujejo
še za kakega pol milijona evrov denarja za sanacijo poplav v
letih 2007 in 2009. "Za sedaj še ne vemo natanko, koliko
denarja bo temu resnično namenjenega. Sicer pa naj bi s
temi sredstvi predvsem sanirali plazove, ki so posledica po-
plav. 39 najbolj kritičnih smo že rešili, ostaja nam jih še 40
registriranih," je povedal župan Prevc. D. Ž.

Celovec

Jubilej celovške Zveze Bank

Zveza Bank, krovna organizacija slovenskih zadružnih bank
na Koroškem, praznuje letos 90-letnico obstoja, v svojem
članstvu pa ima tudi prvo kreditno in zadružno ustanovo v
Avstriji, Posojilnico v Št. Jakobu v Rožu, ki je bila ustanov-
ljena pred 140 leti. Zveza Bank ima od leta 2005 dalje 
poslovalnico tudi v Ljubljani. Slovesna počastitev jubileja bo
v četrtek, 20. oktobra, v Casineumu v Vrbi/Velden. J. K. 

Kranj, Ajdovščina

Novakova prevzela 
ajdovsko Primorje

Konec prejšnjega tedna je na-
loge predsednice upravnega
odbora gradbene družbe Pri-
morje prevzela Marjana No-
vak, ki je v preteklosti vodila
že kranjskogorsko Hit Alpi-
neo in begunjsko Drnčo, na-
zadnje pa Rimske terme.
"Glavna naloga novega
upravnega odbora je vzposta-
viti zaupanje med družbo in
različnimi deležniki, tako last-
niki, bankami, zaposlenimi,
upniki, kot tudi investitorji in
bodočimi kupci naših stori-
tev," je v petek povedala No-
vakova in tudi, da v Primorje
(del skupine je tudi kranjski
Gradbinec Gip) ni prišla ures-
ničit enega od črnih scenari-
jev. V enem mesecu bo pri-
pravila sanacijski program, na
podlagi katerega se bodo
banke odločile za zagotovitev
svežega kapitala. Zaradi težav
Primorja med drugim stoji
gradnja predora na poljanski
obvoznici, zavleklo se je tudi
dokončanje avtocestnega od-
seka Peračica-Podtabor. B. B.

Danica Zavrl Žlebir

Ljubljana - Umrl je nekdanji
poslanec Jože Bernik, rojen
leta 1924 v Puštalu. Ker je
med drugo svetovno vojno
delal kot civilist v domobran-
skem centru, ga je leta 1945
tedanja oblast zaprla. Kmalu
potem je zbežal v tujino, kjer
je študiral novinarstvo, pravo
in ekonomijo, v ZDA pa je
tudi doktoriral. Vse do upo-
kojitve leta 1989 je delal v
ZDA, kjer je bilo njegovo de-
lovanje ves čas povezano z
matično domovino. Leta
1991 je postal član stranke
SKD. Bil je tudi med pobud-
niki ustanovitve Svetovnega
slovenskega kongresa in sre-
di devetdesetih let njegov
predsednik. Leta 1997 je s

podporo SKD in SDS kandi-
diral na volitvah za predsed-
nika republike. Na parla-
mentarnih volitvah leta
2000 pa je bil na listi Nove
Slovenije izvoljen za poslan-
ca. Zadnja leta je z ženo Ma-
rijo živel v domu Janeza
Krstnika v Trnovem. 

Umrl je Jože Bernik
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Vilma Stanovnik

Kranj - V Športni dvorani
Zlato polje so minuli četrtek
pripravili prireditev, ki so jo
preprosto poimenovali Vrti-
ljak poklicev. Že bežen po-
gled na množico mladih je
dal slutiti, da imajo osnovno-
šolci pred izbiro poklica in
nadaljevanjem šolanja težko
delo. Zmožnosti, interesi in
želje glede šolanja namreč
niso vedno usklajeni, kot je
bilo slišati na eni od okroglih
miz ob prireditvi, pri izbiri
poklica pa je treba upošteva-
ti tudi možnosti na trgu dela. 

"Pobudo za Vrtiljak pokli-
cev smo tokrat dali na Teh-
niškem šolskem centru
Kranj, ki smo poslovodeči
znotraj projekta Munus 2 
na Gorenjskem. Želimo si
namreč povečati vpis na
strokovne in poklicne šole,
zato smo k nam povabili
tudi naše partnerice v pro-
jektu Munus 2. Prireditev je
bila namenjena zlasti učen-
cem zadnje triade osnovne
šole. Pripravljati smo se
začeli že letos maja in takrat
nas je bilo kar malce strah,
saj ni bilo posebnega odziva.
Ko pa se je prireditev bližala,
je bilo interesa vedno več.

Telovadnica je bila polna
mladih, učenci pa so si lahko
ogledali ponudbo in na stoj-
nicah marsikaj tudi preizku-
sili. Ob tem naj se zahvalim
tudi šolam partnericam, ki
so se odzvale našemu pova-
bilu, saj sem prepričana, da
so predstavitve na enem me-
stu tisto, kar naši bodoči di-
jaki potrebujejo, da se lahko
odločijo tudi za poklicno in
strokovno šolo in da bodo
kdaj Pipistreli ali kaj podob-
nega," je povedala ravnatelji-

ca SiPŠ, OE TŠC Kranj Saša
Kocijančič.

Prav tako kot organizatorji
so bili zadovoljni osnovno-
šolci, njihovi učitelj in starši,
ki so na predstavitvenih stoj-
nicah lahko videli številne
možnosti izobraževanja v
gorenjskih strokovnih in po-
klicnih šolah. Z navduše-
njem so o šolah, ki jih obi-
skujejo, bodočim sošolcem
razlagali tudi že izkušeni
srednješolci. "Upam, da
smo kar nekaj osnovnošol-

cev navdušili za našo šolo.
Res je sicer, da so nekateri k
nam prišli že odločeni, ti-
stim, ki so bili še negotovi,
pa smo poskušali dati čim
boljše nasvete in jim poveda-
ti svoje izkušnje. Tako se
bodo gotovo laže odločili," je
povedal Jakob Perko iz Na-
klega, ki obiskuje štiriletni
program elektrotehnik -
elektronik na TŠČ Kranj, za
svojo sedanjo šolo pa se je
tudi sam odločil na podob-
nem informativnem dnevu. 

Nasvet je veliko vreden
Osnovnošolci se pogosto težko odločijo, kaj si želijo postati in kakšna pot jih vodi do želenega poklica,
zelo radi pa prisluhnejo vrstnikom, za kar so imeli priložnost na tako imenovanem Vrtiljaku poklicev.

Na predstavitvi srednjih poklicnih in strokovnih šol je bilo mogoče tudi praktično preizkusiti,
kakšni so izobraževalni programi, in izvedeti, kakšen poklic je mogoče pridobiti. / Foto: Gorazd Kavčič

Urša Peternel

Slovenski Javornik - V petek
zvečer je na odru kulturnega
doma na Slovenskem Javor-
niku potekalo regijsko sreča-
nje folklornih skupin etnič-
nih skupnosti Gorenjske. S
svojimi plesi in pesmimi so
predstavili člani petih go-
renjskih kulturnih društev
bošnjaške, makedonske in
srbske narodnosti. Nastopili
so folkloristi KŠD Bošnjakov
Biser Jesenice, MKD Ilinden
Jesenice, MKD Sveti Ciril in
Metod Kranj, KD Brdo Kranj
ter SKPD Sveti Sava Kranj.
Navdušili so z značilnimi
narodnimi nošami, pesmi-
mi in tradicionalnimi plesi, s
katerimi so prikazali nekate-
re običaje, denimo ob svatbi,
žetvi, otroške igre ... Med na-
stopajočimi so bili tako
najmlajši kot veterani. Pogo-
varjali smo se z eno od avto-
ric odrske postavitve, Edito
Oštraković iz društva Bo-
šnjakov Biser. Edita se s fol-
kloro ukvarja že skoraj dve
desetletji. Kot deklica je zače-
la plesati v otroški folklorni

skupini, zdaj pa že vrsto let
vodi tri od štirih folklornih
skupin, ki delujejo pod okri-
ljem društva. Kot je poveda-
la, njeni začetki ukvarjanja s
folkloro segajo v čas vojne v
Bosni, ko je prek videokaset
pričela proučevati bogato
kulturno izročilo in tradicijo
Bošnjakov. Začela je sestav-
ljati koreografije in folklori
posvečati ves svoj prosti čas.

S skupinami so se začeli
udeleževati festivalov, za naj-
večji uspeh pa šteje sodelo-
vanje na sarajevski Baščaršij-
ski noči pred osmimi leti. Si-
cer pa so doslej nastopali
tudi drugod v Bosni, v Turči-
ji, Nemčiji ... Kako priljublje-
na je folklora, govori poda-
tek, da imajo v folklorni sek-
ciji prek osemdeset članov,
je povedal predsednik druš-

tva Biser Fikret Silić. Največ
je mladine, zlasti deklet,
medtem ko imajo s fanti ne-
kaj več težav, saj so dejavni
tudi v drugih sekcijah druš-
tva, denimo nogometni.

Petkovo srečanje je orga-
nizirala območna izpostava
Javnega sklada RS za kul-
turne dejavnosti v sodelova-
nju s KŠD Bošnjakov Biser
Jesenice.

Ples in petje manjšinskih skupnosti
Na Slovenskem Javorniku so se z značilnimi plesi in petjem predstavili člani bošnjaške, srbske in
makedonske skupnosti.

Otroška folklorna skupina društva Biser je prikazala Gradske igre iz okolice Sarajeva. / Foto: Tina Dokl

Harsco Minerali bo, ko bo
dobil vsa potrebna dovolje-
nja, začel predelovati tudi
belo žlindro. To so zdaj zgolj
začeli ločevati od črne in iz
nje izločati večje kose kovin,
ki jih vrnejo v proizvodnjo.
Gre torej za nekakšno pred-
pripravo predelave bele žlin-
dre, ti postopki pa nimajo ni-
kakršnega vpliva na okolje,
je zatrdil Begelj. Okoljevar-
stveno dovoljenje za začetek
predelave bele žlindre priča-
kujejo v dveh mesecih, na tej
osnovi bodo zaprosili za
gradbeno dovoljenje in nato
po načrtih do poletja postavi-
li obrat ter začeli proces pre-
delave bele žlindre.

Interese krajanov v po-
stopku pridobivanja okolje-
varstvenega dovoljenja zasto-
pa organizacija Alpe Adria
Green in njen predsednik
Vojko Bernard je prejšnji te-
den pozval inšpektorja za
okolje in prostor, naj preveri,
kaj se na lokaciji Acronija

resnično predeluje in ali
podjetje Harsco Minerali de-
luje skladno z izdanimi do-
voljenji in zakonodajo. Obe-
nem je Bernard pozval
Agencijo RS za okolje, naj
pošlje kopijo odločbe o spre-
membi upravljavca za prede-
lavo črne žlindre. "Na osnovi
teh informacij želimo videti,
kaj Harsco sploh lahko dela
na tej lokaciji," je povedal
Bernard.

Že pred časom pa so ne-
kateri jeseniški občinski
svetniki tudi zahtevali, naj
Občina Jesenice postane
stranka v postopku pridobi-
tve okoljevarstvenega dovo-
ljenja. Občina Jesenice je
junija letos Agenciji RS za
okolje res podala zahtevo za
to, je povedala Valentina
Gorišek z Občine Jesenice.
"Po razpoložljivih podatkih
je postopek še vedno v fazi
ugotavljanja, ali Občina Je-
senice izpolnjuje pogoje za
pridobitev statusa stranke
udeleženke," je povedala
Goriškova. 

Harsco še ne predeluje
bele žlindre

31. stran

Lancovo

Slovesnost ob krajevnem prazniku

V nedeljo so pri spomeniku talcem na Lancovem ob kra-
jevnem prazniku pripravili tradicionalno spominsko sloves-
nost. Slavnostni govornik na prireditvi je bil letos predsed-
nik državnega sveta Blaž Kavčič, krajevna skupnost pa je v
okviru praznika pretekli konec tedna pripravila še vrsto do-
godkov športnega in družabnega značaja. M. A.

Šmarca

V Šmarci gradijo protipoplavni nasip

Ministrstvo za okolje in prostor je v Šmarci pred nekaj dnevi
začelo graditi protipoplavni nasip, na katerega so krajani
opozarjali že dlje časa, saj je območje Šmarce in Nožic ob
neurjih in morebitnem poplavljanju Kamniške Bistrice med
bolj ogroženimi. Država je dela, ki jih bodo izvedli delavci
kamniškega podjetja Žurbi team, začela izvajati takoj, ko so
pridobili soglasja lastnikov. Če bodo vremenske razmere
ugodne, bo nasip zgrajen v mesecu dni. J. P. 

Kamnik

V Tuhinjski dolini asfaltirani dve cesti

Občina Kamnik je asfaltirala 240 metrov ceste Vaseno-Sidol
in 360 metrov ceste Srednja vas-Zaplečje in tako razveselila
krajane teh nekoliko bolj odmaknjenih vasi, ki pa so za to
pomembno pridobitev tudi sami prispevali nekaj sredstev.
Skupna vrednost obeh investicij sicer znaša 65 tisoč evrov.
Obe cesti sta sedaj tudi širši in s tem precej bolj varni.
"Hvala občanom, da ste stopili skupaj in s tem pomagali za-
ključiti to dolgotrajno investicijo," je na slavnostnem
odprtju med drugim poudaril župan Marjan Šarec. J. P. 
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Danica Zavrl Žlebir 

Kranj - Leta 1970 je Medna-
rodna zveza slepih 15. oktober
razglasila za mednarodni dan
bele palice. Ta pripomoček
simbolizira osebno neodvis-
nost slepih ali slabovidnih lju-
di in je hkrati opozorilo dru-
gim, da njeni uporabniki ne
vidijo in imajo zato posebne
potrebe in pravice. Vsako leto
se ob dnevu bele palice običaj-
no zvrstijo številne dejavnosti,
ki jih organizirajo društva sle-

pih in slabovidnih, letos pa je
pri tem sodelovala tudi polici-
ja. V preventivnem projektu Z
roko v roki za varnost slepih
in slabovidnih so v Kranju pri-
pravili skupen pohod članov
Medobčinskega društva sle-
pih in slabovidnih Kranj s po-
licisti in predstavniki mestne
občine. Začeli so na Sloven-
skem trgu in obhodili stari del
mesta, ob tem pa so posebno
pozornost namenili predstavi-
tvi varnih pešpoti ter zaznavi
ovir, ki predstavljajo nevar-

nost ali otežujejo gibanje sle-
pih in slabovidnih. Sprehoda
se je udeležilo kak ducat sle-
pih in slabovidnih, pridružil
se je tudi župan Mohor Boga-
taj, s policijske uprave pa med
drugimi tudi prometni in-
špektor Simon Sušanj. 

"Bela palica in odsevni
trak pomagata, da sem v
prometu vidnejši, palica pa
je tudi pripomoček za orien-
tacijo. Dolgo je nisem upo-
rabljal, dokler nisem nekoč
na železniški postaji trčil ob

klopico, ki je nisem zaznal,"
je povedal Jože Zupančič z
Bohinjske Bele. Kranj po-
zna pretežno kot abonent
Prešernovega gledališča,
obiskovalec zasebne nevro-
loške ambulante ter društva
slepih, tako da se na določe-
nih poteh v mestu kar dobro
znajde, slabše pa pozna de-
nimo Planino ali Primsko-
vo. Tudi Slavko Muhič iz
Škofje Loke se skozi mesto
Kranj kar dobro znajde.
Opiše mi pot z železniške
postaje, izpod Jelenovega
klanca po sto enajstih stop-
nicah na Reginčevo ulico in
nato po mestu. A bolj znano
mu je domače mesto in nje-
gova rekreativna pot na Kri-
žno goro. Kdaj pa naleti na
ovire? "Največkrat me ovira
veliko parkiranih avtomobi-
lov in moram upočasniti ko-
rak," pove Slavko. Tudi sla-
bovidni naletijo na ovire.
"Motijo nas enake ovire, ki
jih zaznavajo invalidi na vo-
zičkih, od stopnic do napač-
no parkiranih avtomobilov,
dovolj je že slabo viden rob-
nik," pravi Beno Virt. "Ne-
katere bi lahko odpravili z
majhnimi stroški, kot smo
denimo storili na sedežu
društva, kjer smo robove
stopnic označili z živo ru-
meno barvo. Želimo, da bi
bilo podobno tudi drugje.
Križišča so za slepe in slabo-
vidne opremljena z zvočno
signalizacijo, vendar se po-
gosto zgodi, da ne deluje."

Z belo palico zaznajo ovire 
Ob mednarodnem dnevu bele palice so Medobčinsko društvo slepih in slabovidnih, Policijska uprava
in Mestna občina Kranj pripravili skupno preventivno akcijo Z roko v roki skupaj za varnost slepih in
slabovidnih.

Vilma Stanovnik

Kranj - "Naše turistično druš -
tvo akcijo za naj izložbo in
naj pročelje organizira z na-
menom, da je kranjsko me-
stno jedro lepše in boljše. Ob
tem je prav, da povem, da je
naše društvo lani za 135-letno
delovanje dobilo občinsko
plaketo, saj nadaljujemo tra-
dicijo Olepševalnega društva
Kranj iz leta 1875. Prav skrb
za lepše mesto je naša osnov -
na dejavnost," je ob podelitvi
letošnjih priznanj povedal
predsednik Turističnega
druš tva Kranj Andrej Tavčar
in dodal, da delo društva
spodbuja tudi občina, saj
skuša z različnimi akcijami
oziroma subvencijami za
prenovo fasad, pročelij in
streh skrbeti, da bi bilo me-
sto čim lepše urejeno tako za

domačine kot za obiskovalce.
"Projekt je vodila posebna
komisija, izložbe in pročelja
pa smo ocenjevali od aprila
do septembra," je tudi pove-
dal predsednik Andrej Tav -
čar, nato pa podelil prizna-
nja in pohvale. Priznanje za
najlepšo izložbo si je zasluži-
la trgovina Zelo Lepo, na
drugo mesto se je uvrstila iz-
ložba zlatarne Ernesta Bivi-
ca, na tretje pa izložba trgo-
vine Rajarija. Pohvali sta do-
bili še izložbi optike Vervega
in drogerije Drogesan. Med
najlepšimi pročelji si je prvo
mesto zaslužilo urejeno
pročelje stavbe na Cankarje-
vi 16, drugo mesto je zaslu-
žilo pročelje stavbe na Pre-
šernovi 12, tretje pa stavba
Župnije Kranj. Pohvali sta
dobili še stavba na Tomšiče-
vi 40 in na Glavnem trgu 10. 

Med preventivno akcijo Z roko v roki za varnost slepih in slabovidnih v Kranju

Skrbijo za lepše mesto
Turistično društvo Kranj je po zaključeni akciji ocenjevanja najlepših izložb in pročelij v mestu tudi
letos pripravilo slovesno podelitev priznanj.

Simon Šubic

Šenčur - Blagnetovo domači-
jo v središču Šenčurja name-
ravajo razglasiti za kulturni
spomenik lokalnega pome-
na, s čimer so se s potrditvijo
osnutka odloka o razglasitvi
strinjali tudi šenčurski občin-
ski svetniki. Občina Šenčur
je domačijo že pred leti od-
kupila zaradi "javnega intere-
sa", po besedah tajnice obči-
ne Marije Cankar pa je hiša
že vpisana v register kulturne
dediščine, zato so pri njeni
obnovi že zdaj omejeni. Nje-
na razglasitev za kulturni
spomenik je potrebna zaradi
možnosti sodelovanja na jav-
nih razpisih za pridobitev
državnih sredstev za njeno
obnovo, je še dodala. 

Kakšna bo v prihodnosti
"vsebina" Blagnetove do-
mačije, še ni znano. Župan
Miro Kozelj je povedal, da
bodo za mnenje povprašali
tudi občane, po njegovem pa

bi bilo možno vanjo iz občin-
skega muzeja preseliti stalno
razstavo umetniške kerami-
ke, edino tovrstno razstavo v
Sloveniji. 

Blagnetova domačija je iz-
jemen primer ohranjene
kmečke arhitekture v jedru
razvijajočega se naselja, ki s
svojo arhitekturno zasnovo
in urbanistično postavitvijo
predstavlja lep vpogled v
zgodovinski in etnološki raz-
voj objekta in naselja, pou -
darjajo v Zavodu za varstvo
kulturne dediščine Kranj.
Kmečka hiša je v osnovi do-
mačija iz druge polovice 18.
stoletja, ki se je ohranila do
današnjih dni. Predstavlja
najpomembnejši element
dediščine preteklih kmečkih
gradenj na območju občine
Šenčur, hkrati pa je zadnji in
edini primerek zidane nad-
stropne hiše s povsem lese-
nim nadstropjem in lesenim
gankom pod streho na ob-
močju občine Šenčur.

Blagnetova domačija bo
kulturni spomenik
Z razglasitvijo Blagnetove hiše v Šenčurju za 
kulturni spomenik lokalnega pomena bo možno 
kandidirati tudi za državni denar za obnovo.

Marjan Pregrad z družino zgledno skrbi za urejeno pročelje
stavbe na Cankarjevi 16 v Kranju, ki si je letos prislužila
prvo mesto, priznanje pa je nagrajencu v dvorani Mestne
hiše Kranj izročil predsednik TD Kranj Andrej Tavčar.

Blagnetova hiša je edini primerek zidane nadstropne hiše z
lesenim nadstropjem in lesenim gankom pod streho. 
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Jasna Paladin

Cerklje - Tradicionalna pri-
reditev z izborom naj pridel-
kov, ki so jo letos organizira-
li že dvaindvajsetič, je v Kul-
turni hram Ignacija Borštni-
ka privabila pisano druščino
kmetovalcev iz okoliških
občin, ki so prinesli pokazat
pridelke, ki jih je narava s ki-
logrami ali centimetri letos
še posebej bogato obdarila.

Prireditev, ki so jo pred leti
začeli v organizaciji Turistič-
nega društva Cerklje, zadnja
štiri leta pa nad izvedbo ob
pomoči Občine bedijo člani
Družinskega in mladinske-
ga centra Cerklje, se je zače-
la z uradnim tehtanjem polj-
ščin v preddverju dvorane.
Kmetje so pred komisijo, ki
sta jo sestavljala Peter Polaj-
nar in Mojca Povšnar, nosili
krompir, korenje, peso,
buče, čebulo, celo jajca, pa
paradižnik in druge pridel-
ke, ki so izstopali po svoji
teži ali obliki. Anton Zor-
man iz Češnjevka je prinesel
pokazati svojo bučo, ki je v
dolžino zrasla kar meter in
pol, obiskovalci pa so lahko
videli tudi polkilogramske
čebule, 'miniaturna' jajca,
'velikanske' peteršilje in ko-
rene 'z več nogami'.

Na uradni podelitvi pri-
znanj najboljšim trem pa so
prve nagrade za naj pridelke

v posameznih kategorijah
odnesli: Marija Šipec iz Češ-
njevka za 9,225 kilograma
težko zelje, Cilka Bakovnik
iz Zaloga za 2,6 kilograma
težko rdečo peso, Janez Pfei-
fer iz Vopovelj za 1,545 kilo-
grama težak krompir, Urška
Cerar iz Komende za 12,075
kilogramov težko krmilno
peso, Renata Močnik z Am-
broža za 2,215 kilograma tež-
ko rdeče korenje in Francka
Galjot iz Velesovega za 1,805
kilograma težko rumeno ko-
renje, Olga Grošelj iz Cer-
kelj za nadzemno kolerabo,
ki so ji natehtali 6,310 kilo-

grama, Ana Maček iz Ader-
gasa za svojo 6,465 kilogra-
ma težko podzemno kolera-
bo, družina Verbič iz Grada,
ki je na svoji njivi pridelala
najtežje tri repe letošnjega
leta (najtežja je bila težka
3,80 kilograma), in Ciril
Grilc s Trate, ki je pripeljal
bučo, težko 94 kilogramov.
V kategoriji posebnih pridel-
kov so bili nagrajeni Magda
Osterman iz Češnjevka za
1,450 kilograma težek para -
dižnik, Renata Močnik za
korenje prav posebne oblike
in Julijana Boltežar iz Pše-
nične Police za zavito bučo.

V okviru prireditve je
Občina Cerklje že drugo leto
zapored podelila priznanja
za urejenost vasi in objektov
v občini. Priznanje za najlep-
šo ulico so dobili krajani Uli-
ce Andreja Vavkna, najlepša
vas je postala Adergas, naj-
lepši stanovanjski objekt
ima po izboru komisije dru-
žina Jenko iz Adergasa, naj-
lepši kmetijski objekt druži-
na Petrič s Trate, najlepši tu-
ristični objekt je letos Hotel
Silvester v Vopovljah, najlep-
ši poslovni objekt pa ima
podjetje Pris s Spodnjega
Brnika.

Stehtali in nagradili naj pridelke
Rekordov med razstavljenimi pridelki v Cerkljah letos sicer ni bilo, a velikanske buče, krompir, 
repa, korenje in druge poljščine so bile kljub temu prava paša za oči.

info@g-glas.si

Skupinska fotografija letošnjih prejemnikov priznanj za naj pridelke / Foto: Gorazd Kavčič

KRATKE NOVICE

Maja Bertoncelj

Medvode - Na Osnovni
Medvode, ki jo v letošnjem
šolskem letu obiskuje nekaj
več kot tristo učenk in učen-
cev, so v četrtek s prireditvijo
z naslovom Mladi smo že 30
let proslavili tri desetletja šole.
Ob tem jih je obiskal tudi mi-
nister za šolstvo in šport Igor
Lukšič, slavnostna govornika
pa sta bila poleg njega še
medvoški župan Stanislav
Žagar in ravnatelj šole Vojko
Bizant. 

"Pred tridesetimi leti smo
polni zanosa pričakali prosto-
re nove osnovne šole Medvo-

de. Z leti smo poleg večjega
števila učencev pridobili tudi
štiri nove učilnice, kasneje
novo veliko športno dvorano,
še nove učilnice, prostorno
knjižnico, upravne prostore,
štiri učilnice z didaktičnim
kabinetom in zbornico. Šola
raste in skupaj z nami kljub
spremembam ostaja mlada,
bodisi pri načinu poučevanja
bodisi pri napredku v tehno-
logiji," je med drugim dejal
Vojko Bizant, ravnatelj OŠ
Medvode. Ob praznovanju
pripravljajo še razstavo, kate-
re odprtje bo v sredo, 19. okt-
obra, ob 18. uri v Knjižnici
Medvode. 

Trideset let medvoške šole

Ob praznovanju so bili v glavnih vlogah učenci šole.

Nevlje

Prenovljeni prostori podružnične šole

Občina Kamnik je prenovila prostore in uredila novo učilnico
v POŠ Nevlje, ki je s 112 učenci in enajstimi zaposlenimi naj-
večja podružnična šola matične OŠ Frana Albrehta. Gradbe-
na in obrtniška dela so zajela ureditev jedilnice, prilagoditev
in obnovo potrebnih instalacij, zamenjavo notranjih vrat in
oken, nove tlake in ploščice v sanitarijah, ureditev učilnice v
prej neizkoriščenem podstrešju ter ureditev toplotne izolaci-
je, nove radiatorje in namestitev varčnih svetil. V času gradnje
je pouk potekal v prostorih bližnjega župnišča v Nevljah. In-
vesticija je bila ocenjena na okoli 150 tisoč evrov, pri čemer je
občina iz proračuna namenila okoli 140 tisočakov. J. P. 

Ljubljana

Prenovljen program Ciciban planinec

Planinska zveza Slovenije je minuli konec tedna predstavila
prenovljena programa Ciciban planinec in Mladi planinec, ki
so ju za predšolske in šolske otroke uvedli že daljnega leta
1969 oz. 1975 in do letos nista bila deležna nobenih spre-
memb. "Akciji sta se dobro prijeli, a v preteklih letih smo za-
znali padec v številu podeljenih znakov, zato smo se odloči-
li za celovito prenovo, tako vsebinsko kot grafično, a vse s
ciljem, da bi se otroci naučili samostojnega in varnega gi-
banja v gorah," je povedal predsednik Mladinske komisije
PZS Rok Kovšca in dodal, da je mladinskih odsekov po Slo-
veniji vsako leto več (trenutno 129) in da je bilo ob koncu
lanskega leta v PZS včlanjenih kar 13.700 mladih planincev.
Avtorja vsebinske prenove obeh programov sta Mateja in
Borut Peršolja. "Ena večjih sprememb je ta, da smo dose-
danja dva dnevnika razširili na tri, za tri starostne skupine,
od 3 do 7 let, od 7 do 10 let in od 10 do 14 let. Spodbujati že-
limo planinstvo v vseh letnih časih, programi pa so name-
njeni vsem, ne le članom PZS," je povedal Borut Peršolja.
Da je bila novost dobro sprejeta, kaže dejstvo, da so bile
nove knjižice le dva tedna po izdaji že razprodane, zato v
PZS pripravljajo ponatis. J. P. 

Kranj

Dnevi srbske kulture v Kranju

V organizaciji Kulturnega društva Brdo bodo od jutri do so-
bote potekali že 7. dnevi srbske kulture. Začeli se bodo jutri,
v sredo, ob 19. uri, z večerom srbske kulinarike in celo-
večernim koncertom etno vokalne skupine Brđanke. Priredi-
tev bo potekala v Layerjevi hiši. V četrtek bo ob 18. uri v Mes -
tni knjižnici Kranj književna tribuna na temo Miroslavov
evangelij, ob 20. uri pa bo v Stražišču dramska predstava
Tražim.tražim.com. V petek ob 18. uri bo v kulturnem domu
Stražišče književni večer z gostujočimi pesniki in pisatelji,
ob 20. uri pa bo festival tradicionalnih pesmi Pesem mojih
prednikov. Dnevi srbske kulture se bodo končali v soboto,
ko bo ob 20. uri v kulturnem hramu Ignacija Boršnika v Cer-
kljah na Gorenjskem folklorna manifestacija Razigrana mla-
dost. "Vse prireditve bodo zanimive, osrednji dogodek pa
bo zagotovo v soboto, ko bo v devetih folklornih skupinah
nastopilo kar 280 folkloristov iz treh držav," v imenu orga-
nizatorjev pravi Milan Glamočanin in dodaja, da so dnevi
srbske kulture vsako leto bolj prepoznavni. V. S.

Dražgoše 

Vrnitev v šolo šele po počitnicah

Otroci in učiteljice iz podružnične šole v Dražgošah, ki od
septembra zaradi zastojev pri obnovi šole gostujejo v ve-
roučnih učilnicah dražgoške cerkve, se včeraj še niso vrnili v
šolo. 17. oktober je bil namreč rok, do katerega naj bi bila
dela končana. "Izvajalec del je za dva tedna prekoračil rok in
tako ni prišlo do selitve iz nadomestnih prostorov," je pove-
dal župan občine Železniki Mihael Prevc. "Kljub vsemu smo
zadovoljni, saj je vse drugo narejeno, ostala je le še streha.
Tudi ni več strahu, da bi se dela ustavila. Otroci se bodo v
svojo običajno šolo preselili po jesenskih počitnicah." V
prvih novembrskih dneh pa naj bi zaživel tudi prizidek k
vrtcu. Oddana je vloga za pridobitev uporabnega dovoljenja,
27. oktobra je napovedan tehnični pregled, in če ne bo po-
manjkljivosti, bodo otroci prvega starostnega obdobja, za ka-
tere vrtec dograjujejo, lahko tam kmalu v varstvu. D. Ž.

Zgodba o sodelovanju z
nemškim podjetjem se je to-
rej začela pred šestimi leti.
"Takrat se mi je zgodilo ne-
kaj posebnega. Sedel sem v
domači cerkvi, pred menoj
pa Manca Kastelic in dve
sprejeti osebi iz skupnosti
Barka iz Zbilj. Izžarevali so
nekaj, kar se me je dotakni-
lo. Veselje teh ljudi, ki so ga
prinesli k nam, je bilo nepo-
pisno. Odločil sem se, da jim
pomagam," je razloge za so-
delovanje pojasnil Helmut

Holl, direktor podjetja Bau-
fritz. Kot je pojasnil, so roke
sodelavcev v 1800 urah, 94
prostih dneh postavile ta ob-
jekt. 

V pritličju so delavnice, le-
sna in ustvarjalna, pisarne,
sanitarije, kuhinja in jedilni-
ca, v nadstropju pa pisarne,
kapela, skladišče in avla za
skupne dogodke, skupaj
okrog sedemsto kvadratnih
metrov prostorov. Po odprtju
so si jih ogledali številni in se
kar niso mogli načuditi daru,
ki ga je prejelo društvo v Zbi-
ljah. 

Darilo nemškega podjetja Barki

�1. stran
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Boštjan Bogataj

Brdo, Bled - Dekanja in pro-
fesorica dr. Danica Purg
vodi in daje dušo Poslovni
šoli Bled že vse od začetka,
od časov, ko se je komaj po-
stavljala na noge, pa vse do
mednarodne uveljavitve. Po
zaključku uradnega dela je
odgovorila na nekaj vprašanj
Gorenjskega glasa.

Četrt stoletja vzgajate poslov-
ne voditelje in skušate vsaj
nekoliko spremeniti (poslov-
ni) svet. Vam uspeva ali bi
kaj tudi spremenili, če bi
lahko zavrteli čas nazaj?

"Čeprav raje zrem v pri-
hodnost, se je v današnjih ča-
sih treba učiti tudi iz prete-
klih izkušenj. Kot že predvi-
devate v vprašanju, si je
IEDC-Poslovna šola Bled vse-
skozi prizadevala spreminjati
poslovni svet. Naša naloga je
bila, da smo voditelje in me-
nedžerje pripravljali na med-
narodno, globalno okolje, kot
posebno nalogo pa smo si za-
dali, da smo spreminjali
način razmišljanja voditeljev
tega dela sveta, saj so vstopali
v popolnoma drugačen svet,
drugačen od sistema samou-
pravljanja in centraliziranega
gospodarstva. Ko se sedaj
ozrem nazaj, spoznam, da
smo delali prav, tudi s tem,
ko smo že pred dvajsetimi leti
poudarjali pomen poslovne
etike. Ko opazujemo vedenje
nekaterih poslovnih vodite-
ljev, pa vseeno ostaja vpraša-
nje, ali smo naredili dovolj."

Poudarjate, da živimo v času
sprememb. Bodo spremem-
be v poslovnem svetu odslej
stalnica? Je mogoče napove-
dati, kam bo šel ta svet?

"Spremembe bodo še hi-
trejše, kot smo jih vajeni se-
daj. Svet z uporabo informa-
cijsko tehnoloških storitev in
interneta postaja manjši, kar
omogoča lažjo organizacijo
med ljudmi. Če pogledate
Afriko in sedaj Ameriko, gi-
banja, kot je na primer Zase-
dimo Wall Street, spoznate
pomemben vpliv socialnih
medijev. Treba bo spremeni-
ti način porabe, samo pomi-
slite, kaj bi se zgodilo, če bi
Kitajska ali Indija dosegli
našo raven porabe. Temelji-
to bo treba razmisliti o tem,
kako vodimo podjetja."

Predsednik Danilo Türk je
poudaril, da svetovni trg

ostaja, tehnologija se razvija,
večjo vlogo pa naj bi imela v
prihodnosti država z regula-
torji. Kaj menite vi?

"Verjamem v državo, ki
spodbuja prevzemanje od-
govornosti državljanov, ne v
državo, ki odgovornost držav-
ljanov prevzema sama. Ver-
jamem v državo, ki varuje
državljanske pravice, sank-
cionira korupcijo, ne verja-
mem v državo, ki omejuje
ustvarjalnost in podjetniš-
tvo. Vloga države oziroma
vlade pri reševanju finančne-
ga sektorja mora biti le zača-
sna in ne sme vključevati
strukturnih sprememb; po-
večati bi morali učinkovitost
nadzora finančnega sektor-
ja, hkrati pa potrebujemo
odgovorne ljudi z drugač-
nim načinom razmišljanja,
za katere pretirana potrošnja
ni nekaj normalnega."

Kakšne (poslovne) vodite-
lje, ki jih tudi v izobražuje-
te in vzgajate, želite v pri-
hodnosti? Je družbena od-
govornost temelj naše pri-
hodnosti? Kako izboljšati
kvaliteto življenja in ne le
izboljševati življenjskega
standarda?

"Naš cilj in prispevek za
prihodnost je v vzgajanju od-
govornih menedžerjev in vo-
diteljev. Že vseskozi jim po-
skušamo posredovati naj-
boljše funkcionalno znanje
in veščine. Najpomembnej-
še pa je, da ljudi spodbudi-
mo k temu, da s svojim inte-
lektom in sposobnostmi de-
lajo za boljši svet. Poslovna
etika je pomembna tema na-
ših programov, ne le v sklo-
pu predavanj iz korporacij-
skega upravljanja, temveč
tudi predavanj pri predme-
tih finance, marketing in
računovodstvo. Umetnost
uporabljamo kot spodbudo
za razmislek, iz umetniških
vsebin se učimo o ustvarjal-
nosti in inovacijah, o tem,
kako odločitve sprejemati
umetniško; to pomeni, da je
vse mogoče storiti na lep
način, premišljeno, etično.
Tako lahko pripomoremo h
kakovosti življenja. Spreme-
njen način mišljenja vodite-
ljev posledično vodi k uspeš-
nejšim podjetjem in drugim
organizacijam, saj takšni vo-
dje nenehno prispevajo k
večji motiviranosti zaposle-
nih, hkrati pa jih spodbujajo,
da delajo po svojih najboljših
močeh."

Pomembna je poslovna etika
"Vprašanje, ali smo naredili dovolj, ostaja," pravi prof. dr. Danica Purg ob jubileju Poslovne šole Bled.

"Naš cilj in prispevek za prihodnost je v vzgajanju 
odgovornih menedžerjev in voditeljev," pravi dekanja prof.
dr. Danica Purg. / Foto: Gorazd Kavčič

Ljubljana

Adriatic Slovenica posluje z dobičkom

Zavarovalnica Adriatic Slovenica je v prvem letošnjem polle-
tju zbrala 136,3 milijona evrov kosmate zavarovalne premije
ali za dva odstotka več kot v primerljivem lanskem obdobju,
ob tem pa je zavarovancem izplačala za 95,1 milijona evrov
kosmatih škod. Poslovala je pozitivno tako na naložbenem
kot na zavarovalnem področju, izjema so bila le dopolnilna
zdravstvena zavarovanja, kar pa je bila predvsem posledica
hitre rasti stroškov zdravstvenih storitev. Čisti poslovni izid je
znašal 17,6 milijona evrov. "Dosegli smo zastavljene cilje in
poslovali dobro," je polletne poslovne rezultate ocenil pred-
sednik uprave Gabrijel Škof. Zavarovalnica je kot del Skupine
KD Group letos razširila ponudbo zavarovalno finančnih sto-
ritev še z možnostjo nakupa točk KD Skladov. C. Z.

Ljubljana

Bančni sistem po osmih mesecih

Po podatkih Banke Slovenije je slovenski bančni sistem le-
tos do konca avgusta ustvaril 11,1 milijona evrov izgube pred
obdavčitvijo, medtem ko je v primerljivem lanskem obdob-
ju imel 107,2 milijona evrov dobička pred obdavčitvijo. Iz-
guba je predvsem posledica slabih posojil. V lanskih prvih
osmih mesecih so banke za neto oslabitve in rezervacije na-
menile 375,1 milijona evrov, letos v enakem obdobju pa
459,3 milijona evrov. Bilančna vsota bank se je od konca lan-
skega leta do konca letošnjega avgusta zmanjšala za 320
milijonov evrov - s 50.319 na 49.999 milijonov. C. Z.

Boštjan Bogataj

Brdo - Prag IEDC-Poslovne
šole Bled, ki se je s petkovo
konferenco Ustvarjamo pri-
hodnost vrnila na izhodišče -
Brdo, je prestopilo 55 tisoč
slušateljev iz vsega sveta. 
Poudarjajo odličnost pouče-
vanja, trajnostni razvoj,
umetnost vodenja in na pod-
lagi tega, tako dekanja prof.
dr. Danica Purg, ustvarjajo
boljšo prihodnost: "Naša na-
loga in obveznost je spodbu-
jati kreativnost in odgovor-
nost voditeljev v gospodar-
stvu in tudi politiki." Poslo-
vna šola Bled je danes v lasti
tridesetih slovenskih podjetij.

Na konferenci, ki se je je
udeležilo okoli 450 predsed-
nikov in članov uprav, vlad-
nih in nevladnih organizacij,

veleposlanikov in diploman-
tov šole iz 36 držav, je zbrane
nagovoril predsednik dr. Da-
nilo Türk. "Svet je prišel do
konca tridesetletnega razvoj-
nega ciklusa sredi krize, trg

ostaja, tehnologija se razvija.
Ali ni čas za večjo vlogo drža-
ve?" je v premislek ponudil
predsednik in tudi, da bi mo-
rala EU določiti prioritete zu-
nanje politike: "Prihodnost

EU leži na vzhodu, v part-
nerstvu z Rusijo in drugimi
državami."

Drugi govorniki so sprego-
vorili o vodenju z upošteva-
njem umetnosti in etike, o
poštenosti med (poslovnimi)
voditelji in družbeni odgo-
vornosti. Tako je dr. Ichak
Kalderon Adizes povedal, da
kreativnost, tveganje in po-
gum voditeljev niso več do-
volj, saj smo v razvitih deže-
lah že prišli do točke, ko po-
sel izboljšuje naš standard in
hkrati zmanjšuje kvaliteto ži-
vljenja. "Danes potrebujemo
voditelje, ki bodo razvijali
državo ali podjetje prek druž-
benih vrednot in bodo znali
mobilizirati množice za bolj-
ši jutri," pravi Adizes. Ti vo-
ditelji bi morali poslušati
srce, ne le glavo, meni.

Četrt stoletja za boljše voditelje
V petek se je s praznovanji ob 25-letnici Poslovna šola Bled vrnila na svoj začetek - na Brdo pri 
Kranju. Predsednik Danilo Türk poudarja večjo odgovornost države in zunanjo politiko EU.

Cveto Zaplotnik

Ljubljana - Podjetje Elemen-
tum iz Šenčurja je v petek in
v soboto na Gospodarskem
razstavišču v Ljubljani pri-
pravilo peti slovenski kon-
gres plemenitih kovin in su-
rovin, na katerem so domači
in predvsem tuji strokovnja-
ki udeležence spodbudili k
razmisleku o trenutnih go-
spodarskih razmerah in k
temu, kako si zagotoviti kar
najbolj varno finančno pri-
hodnost. V zadnjih letih se je

zanimanje za nakup pleme-
nitih kovin zelo povečalo, saj
cene zlata in srebra kljub po-
pravkom dosegajo rekordne
vrednosti. Tuji in domači fi-
nančni analitiki napoveduje-
jo, da naj bi tako ostalo tudi v
prihodnje. Po besedah neod-
visnega mednarodnega pre-
moženjskega svetovalca in
idejnega očeta slovenskega
kongresa plemenitih kovin
in surovin Bojana Pravice je
precej večja verjetnost, da bo
vrednost plemenitih kovin
naraščala, kot verjetnost, da
bo njihova vrednost padala.

Prvi dan kongresa je bila
tudi okrogla miza z naslo-
vom Reševanje javnih dol-
gov in njihov vpliv na posa-
meznika, na kateri so ugled-

ni domači in tuji strokovnja-
ki razpravljali o trenutni fi-
nančni situaciji in o tem,
kako naj se posameznik kar
najbolje pripravi na morebi-
ten črni scenarij. Sogovorni-
ki so se strinjali, da so kakrš-
nekoli napovedi za prihod-
nost nehvaležne, a dejstvo
je, da nas čaka zelo nestabil-
no leto tako v evrskem ob-
močju kot na domačem fi-
nančnem trgu in da bo vsak
moral poskrbeti zase in za-
ščititi svoje premoženje.
Mednarodni finančni anali-

tik Marc Faber je svetoval,
da bi del mesečnega zasluž-
ka, če je to le mogoče, mora-
li nameniti nakupu pleme-
nitih kovin, predvsem zlata.
Specialist za naložbe v sre-
bro in nekdanji podpredsed-
nik Deutsche Bank za frank-
furtsko območje Thorsten
Schulte je poudaril, kako
zelo pomembno je, da v pri-
meru črnega scenarija ni-
mamo kreditov in da imamo
gotovino, za primer velike
inflacije pa je svetoval, da
ima posameznik v svojem
naložbenem portfelju čim
več srebra. Mednarodni pre-
moženjski svetovalec Bojan
Pravica je znova opozoril,
kako pomembno je, da raz-
pršimo svoje premoženje.

Razpršimo svoje
premoženje
V zadnjih letih se je zelo povečalo zanimanje za
nakup plemenitih kovin.

Sogovorniki so se strinjali, da bi bilo najbolj pametno
vložiti četrtino svojega premoženja v delnice, četrtino
v plemenite kovine, četrtino v nepremičnine, četrtino
prihrankov pa naj bi imeli v gotovini. 

Konference ob jubileju Poslovne šole Bled se je udeležilo
okoli 450 udeležencev iz 36 držav. / Foto: Gorazd Kavčič
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Bled - "Avgusta, septembra
in prve dni oktobra so bile
zelo ugodne vremenske raz-
mere za razvoj lubadarja, a
hkrati tudi dobre možnosti
za posek in spravilo od luba-
darja napadenega drevja,"
ugotavlja Andrej Avsenek,
vodja blejske območne enote
Zavoda za gozdove Sloveni-
je, in dodaja, da so gozdarji
letos do 7. oktobra izdali
odločbe za posek in spravilo
65 tisoč kubičnih metrov
drevja, od tega so ga lastniki
že pospravili 63 tisoč "kubi-
kov". Lanskega rekorda de-
vetdeset tisoč kubičnih me-
trov, kar je bila zanesljivo do-
slej največja letna količina
"lubadark" v zadnjih petde-
setih letih na blejskem gozd-
nogospodarskem območju,
letos ne bodo dosegli, verjet-
no pa se bodo približali ko-
ličini osemdeset tisoč kubič-
nih metrov.

Dolgi postopki, 
zamik pri izvedbi del

Kakšne bodo posledice to-
plega vremena, ki je ugodno
vplivalo na razvoj še tretje ge-
neracije lubadarja, bo znano
prej kot v enem mesecu, pra-
vi Andrej Avsenek, ki je kot
gozdar zaskrbljen, ker "na-
pad" lubadarja traja že pre-
dolgo. Po naravnih ujmah, ki
jih v smrekovih gozdovih
povzročijo veter, sneg in
žled, je običajno dve leti več-
ja količina lubadarja, potlej

pa se ta umiri in pade na nor-
malno letno količino. Na
blejskem območju pretirana
namnožitev traja že štiri leta.
Kot pojasnjuje Avsenek, je za
to več razlogov. Naravne
ujme, ki slabijo stabilnost in
odpornost sestojev, se kar
vrstijo. Gozdarski postopki
za izdajo odločbe in izvedbo
del so za učinkovito ukrepa-
nje zoper lubadarja predolgi.
Pomembno je tudi ravnanje
lastnikov: v zavodu ugotavlja-
jo, da je pri več kot polovici
odločb prekoračen rok izved-
be del. Pri tem tudi največja
lastnika gozdov - sklad kme-
tijskih zemljišč in gozdov ter
ljubljanska nadškofija nista
izjemi. 

Pretirana namnožitev lu-
badarja povzroča ekonom-

sko škodo, hkrati pa otežuje
tudi načrtno gospodarjenje z
gozdovi. Ker se lastniki
ukvarjajo predvsem z luba-
darjem, jim zmanjkuje časa
za nego mladih sestojev in za
druga potrebna gozdarska
dela. Na žariščih lubadarja
nastajajo tudi ogolele površi-
ne, ki jih na blejskem ob-
močju obnavljajo predvsem

po naravni poti. "Za takšno
obnovo se odločamo zato,
ker želimo doseči čim bolj
naravno sestavo sestojev, pa
tudi zaradi tega, ker je takšna
obnova najcenejša in ker so
sadike, ki jih dobivamo za
pogozdovanje, dokaj slabe,"
pojasnjuje Avsenek.

Opustitev terenskega
dela - katastrofa

Lubadar povzroča blej-
skim gozdarjem tudi finanč-
ne skrbi. Odkrivanje žarišč
lubadarja, spremljanje pose-
ka in spravila "lubadark" ter
prevzem sečišč zahteva več
terenskega dela kot redna
sečnja, torej tudi več stro-
škov za prevoze gozdarjev,
ki imajo v vsaki krajevni
enoti le po en službeni avto.
V blejskem zavodu za goz-
dove so za letos načrtovani
znesek kilometrine porabili
že sredi tega meseca, do
konca leta bi potrebovali še
vsaj dvajset tisoč evrov. "Če
bi opustili ukrepanje zoper
lubadarja, bi bila to katastro-
fa za gozd. Najprej bomo
prenehali izobraževati last-
nike, lahko pa se zgodi, da
bodo lastniki gozdov morali
sami voziti gozdarje po tere-
nu," pravi Avsenek, ki si
želi, da bi bili tudi gozdarji
po materialnih stroških na
zaposlenega enakovredni
drugim službam v državi -
skladu kmetijskih zemljišč
in gozdov, kmetijsko goz-
darski zbornici, zavodu za
zdravstveno zavarovanje ... 

"Napad" traja že predolgo
Na blejskem gozdno gospodarskem območju so do 7. oktobra izdali odločbe za posek in spravilo 65
tisoč kubičnih metrov od lubadarja napadenega drevja. Lubadar jim povzroča tudi finančne skrbi.

Andrej Avsenek: "Za prihodnje leto si razvoja lubadarja ne
upam napovedati, a sem optimist in upam, da se bo že zara-
di naravnih zakonitosti vendarle začel umirjati."

Kranj

Zavod bo poskušal zagotoviti mleko in jabolka

Osemnajstega novembra bo v vseh slovenskih šolah in
vrtcih potekal projekt Tradicionalni slovenski zajtrk, v okviru
katerega bodo otroci zajtrkovali kruh, maslo, med, mleko in
jabolka - vse slovenskega izvora. V projekt se vključuje tudi
Kmetijsko gozdarski zavod Kranj, ki bo s pomočjo kmetij
poskušal zagotoviti mleko in jabolka za vse otroke iz go-
renjskih vrtcev ter s pomočjo učiteljev in v sodelovanju s
kmetijami pripraviti za šolarje v času od 14. do 18. novem-
bra naravoslovne dneve o pomenu kmetijstva in lokalne pri-
delave zdrave hrane. Zavod vabi kmetije, šole in vrtce, da se
vključijo v projekt, ki naj bi bil koristen za obe strani. Otroci
se bodo seznanili z vrstami in načini pridelave osnovnih
prehranskih surovin, kmetije pa naj bi si z ozaveščanjem
mladih potrošnikov olajšale prodajo kmetijskih pridelkov.
Dodatne informacije o projektu dajejo v vseh izpostavah od-
delka za kmetijsko svetovanje, informacije o kmetijskih sve-
tovalcih pa so tudi na spletni strani KGZ Kranj. C. Z.

Kranj

Danes izbor kmetice leta

Zveza kmetic Slovenije bo v počastitev svetovnega dneva
kmetic danes, v torek, na prireditvi v Zagorju razglasila kme-
tico leta. Za laskavi naziv se bo potegovalo šestnajst kandi-
datk, ki so jih za to predlagala društva kmečkih oz. podežel-
skih žena. Med kandidatkami so tudi Slavka Štular (Društvo
kmečkih žena Kranj), Marija Peternelj (Društvo žensk z de-
žele občine Radovljica), Marta Čop (Društvo žena in deklet
na vasi občin Gorje in Bled), Tončka Krmelj (Društvo pode-
želskih žena Lubnik), Majda Ahačič (Društvo podeželskih
žena Svit Tržič), Olga Grabnar (Društvo podeželskih žena
Tuhinjske doline) in Ivanka Brodar (Društvo podeželskih
žena Domžale). C. Z.

Lubadar najbolj ogroža
gozdove na Mežakli in
Jelovici ter na območju od
Jesenic do Dovjega, manj
pa na Pokljuki. Najbolj je
razširjen na območju od
600 do 1200 metrov nad-
morske višine.

Gnojenje z gnojevko, ki vsebuje dodatek za pospeševanje
zorenja. / Foto: Matic Zorman

Cveto Zaplotnik

Železniki - V četrtek je bilo v
Železnikih srečanje pred-
stavnic enajstih društev
kmečkih oz. podeželskih
žena s širšega gorenjskega
območja, ki sta ga organizi-
rala Društvo podeželskih
žena Selške doline in Kme-
tijsko gozdarski zavod
Kranj. Kot je v imenu prire-
diteljev povedala Vanja Bajd
Frelih, koordinatorka za
kmečko družino in razvoj
dopolnilnih dejavnosti, so si
udeleženke najprej ogledale
muzej, kjer sta jim Anama-
rija Habjan iz Dražgoš in
Martina Golja iz Sorice pri-
kazali tudi izdelovanje dra-
žgoških kruhkov oz. čipk.
Po ogledu muzejskih zbirk
se je srečanje nadaljevalo v
kinodvorani na Češnjici s
kulturnim programom (ob
spremljavi citrarja Staneta
Bončine je zapel Marjan Pe-

ternel) in s predavanjem
Majde Lašič Lončarič o te-
meljnih vrednotah v družini
- o spoštovanju, zdravju,
znanju, delavnosti in odgo-

vornosti. Kmečke žene so
nagovorili tudi železnikar-
ski župan Mihael Prevc,
predsednica društva Janka
Berce, Jožica Vodopivec

Rozman iz Kmetijsko goz-
darske zbornice Slovenije,
Majda Luznar iz škofjeloške
enote kmetijske svetovalne
službe ...

Ogledale so si muzej in prisluhnile predavanju

Cveto Zaplotnik 

Srednja vas pri Goričah -
Kmetijska svetovalna služba
je v četrtek v sodelovanju s
podjetjem Adja Natura na
kmetiji Marjana Ribnikarja
predstavila uporabo naravne-
ga dodatka za pospeševanje
zorenja gnojevke, ki pri gno-
jenju povečuje gnojilne učin-
ke in hkrati zmanjšuje
smrad, ki se sprošča ob gno-
jenju in ki marsikje povzroča
nejevoljo med okoliškimi
prebivalci. Kot je povedal
Franci Pavlin, specialist za
živinorejo v kranjskem kme-
tijsko gozdarskem zavodu,
so pozitivne učinke uporabe
tovrstnega dodatka ugotovili
že s poskusom v novome-
škem zavodu, dobre izkuš-
nje pa imajo tudi sicer še
precej redki gorenjski kme-
tje, ki dodatek že uporabljajo.

Uporaba poteka tako, da
kmet enkrat v enem do dveh
tednih polije dodatek po re-
šetkastih tleh hlevskih bok-
sov, odkoder izteče v gnojev-
ko. Pri gnojenju s takšno
gnojevko rastline lahko bolje
izkoristijo dušik, gnojevka
tudi ob vročem vremenu ne
"požiga" rastlin, manj se
oprijema travne ruše, živina
gre lahko prej na pašo, mo-
žno je tudi gnojenje v bolj
suhem vremenu ... Letni
strošek za dodatek je pribli-
žno šest evrov na kravo.
"Gnojilni učinek je večji, kot
je strošek, pa še manj
smrdi," je dejal Franci Pavlin
in dodal, da so udeleženci če-
trtkove predstavitve smrad
ob gnojenju s takšno gnojev-
ko na lestvici od ena do pet
večinoma ocenili z oceno
med ena in dve.

Dodatek h gnojevki 
zmanjšuje smrad

Kmečke žene so si v muzeju ogledale tudi izdelovanje dražgoških kruhkov in čipk.
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Domžale - V soboto so v
Domžalah proslavili častitlji-
vo obletnico: devetdeset let
nogometnega kluba. Vrhu-
nec dogajanja je bila večerna
nogometna tekma prve lige
med domačini in prvaki iz
Maribora. V ekipi Domžal
je manjkalo kar dvanajst
igralcev. Zaradi rumenih
kartonov ni bilo niti kapeta-
na Daliborja Teinovića,
zato je kapetanski trak
prevzel Luka Elsner, ki je
tudi rekorder po številu na-
stopov v domžalskem dre-
su. Pred tri tisoč gledalci so
Domžalčani izgubili z 1 : 4
in na lestvici padli na sed-
mo mesto.

Za piko na i ob jubileju je
tako manjkala le zmaga.
"Devetdeset let je že mini-
lo, odkar je moj prvi pred-
hodnik Stanko Skok skupaj
s svojimi kolegi ustanovil
Športni klub disk, organiza-
cijo, ki je kmalu po prvi sve-
tovni vojni v težkem gospo-
darskem obdobju postavila
temelje domžalskega nogo-
meta," se je začetkov spomi-
njal Stane Oražem, predsed-
nik Nogometnega kluba
Domžale, nekaj besed pa
namenil tudi sedanjosti:
"Nogometni klub Domžale
je ob svoji 90. obletnici v

odlični formi in bo tudi v
prihodnje odgovorno skrbel
za razvoj najpomembnejše

postranske stvari v našem
okolju. Domžale so nogo-
metno mesto in takšno

bodo ostale tudi v prihod-
nje." 

V zadnjem obdobju so
bili zelo uspešni, dokaz za
to pa je pet osvojenih član-
skih lovorik. Z uvrstitvijo v
pokal UEFA in kvalifikacije
za Ligo prvakov jih je spo-
znala tudi Evropa. V Domža-
lah pa so ponosni tudi na
svoj podmladek, ki se je prav
tako predstavil v soboto. 

Polne tribune, manjkala zmaga
Devetdesetletnica Nogometnega kluba Domžale je napolnila tribune ob Kamniški Bistrici. Vrhunec je
bila tekma prve lige med domačimi nogometaši in Mariborom, ki so jo dobili slednji.

Vilma Stanovnik

Jesenice - Minuli konec ted-
na so jeseniški hokejisti v
ligi EBEL vendarle osvojili
dve novi točki, saj so po pe-
tkovem porazu v Celovcu v
nedeljo z 2 : 4 slavili v Szé-
kesfehérváru. "Lahko po-
vem, da se trudimo po svojih
najboljših močeh, vendar
nam prepogosto na tekmah
nekaj malega zmanjka. Mor-
da je krivo pomanjkanje iz-
kušenj, morda kaj drugega,
dejstvo pa je, da si takšnega
uvoda v ligi EBEL nismo že-
leli niti ga nismo pričakovali.
Vendar še zdaleč ne obupu-
jemo, potrebujemo točke in
treba bo zmagovati. Na vsa-
ko tekmo se bomo poskušali
pripraviti, kot najbolje zna-
mo," pravi 23-letni branilec
Acronija Jesenic Luka Tosič
iz Lesc, ki je zadovoljen, da v
jeseniški garderobi vladata
prijateljstvo in dobro vzdu-
šje.  "Res smo po porazih

slabe volje, skupaj s trener-
jem iščemo vzroke za napa-
ke, veliko se pogovarjamo.
Vendar pa panike ni, slab
začetek nas ni potrl," dodaja
Luka, ki se s soigralci in na-
vijači po nedeljski zmagi na
Madžarskem že veseli petko-
ve tekme, ko bo ekipa Acro-
nija Jesenic v dvorani Pod-
mežakla gostila Tilio Olim-
pijo. "Tekme z Olimpijo so
vedno nekaj posebnega, kdo
je trenutno više na lestvici,
ne pomeni prav veliko. Je pa
res, da ima Olimpija zelo do-
brega vratarja, mi pa s težavo
dosegamo zadetke. Tako
bomo morali biti pazljivi
prav vseh šestdeset minut;
res bomo morali dihati vsi za
vse, in to je tudi najboljši re-
cept za zmago. Seveda nam
veliko pomeni tudi polna
dvorana in upam, da bodo
naši navijači v petek zado-
voljni odhajali s tekme," je
pred novim slovenskim der-
bijem še povedal Luka Tosič.

Potrebujejo nove zmage
"Tako slabega izkupička na začetku sezone sicer nismo pričakovali, vendar nas prav nobena ekipa ni
nadigrala," pravi branilec Acronija Jesenic Luka Tosič, ki se je v nedeljo zvečer z ekipo veselil šele
druge zmage v sezoni.

Mariborčani (v vijoličastih dresih) se niso ozirali na jubilej tekmecev iz Domžal in 
se z novo zmago le še utrdili na prvem mestu lestvice prve slovenske nogometne lige.

Domžale so eden izmed treh slovenskih nogometnih
klubov, ki je osvojil vse tri možne lovorike. V soboto
so praznovali devetdeset let in so četrti najstarejši
klub v prvi slovenski ligi.
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Luka Tosič, branilec Acronija Jesenic / Foto: Gorazd Kavčič

Boletu prvič Zlato Scottovo kolo

V nedeljo se je v Podsmreki zaključila letošnja domača ko-
lesarska sezona. VN Avtomojster je po ciljnem sprintu dobil
Grega Bole, član ekipe Lampre - ISD, ki je tudi prejel lovori-
ko zlato Scottovo kolo, ki ga najboljšim v sezoni podeljuje
KD Rog. Letošnjo sezono je kolesar iz Begunj na Gorenj-
skem končal kot najvišje uvrščeni Slovenec na svetovni les -
tvici. Nasledil je Janija Brajkoviča, ki je zlato Scottovo kolo
osvojil lani. Poleg Boleta sta lovoriko prejela še Klemen Šti-
mulak (Radenska) pri mlajših članih in Polona Batagelj (Biz-
kaia Durango) med ženskami. Zaključno dirko sezone je na
drugem mestu končal Savčan Luka Mezgec, tretji pa je bil
Aldo Ino Ilešič (Team Type 1). M. B.

Po padcu s konja ostal brez Londona

V Tokiu na Japonskem se je v nedeljo končalo 43. svetovno
prvenstvo v športni gimnastiki. Največ medalj, dvanajst, so
osvojili Kitajci. Slovenska reprezentanca tokrat ni imela
sreče. Sanj o nastopu na olimpijskih igrah prihodnje leto v
Londonu je konec tako za Ljubljančana Mitjo Petkovška, za
katerega so bile na bradlji usodne že kvalifikacije, kot tudi za
Gorenjca Saša Bertonclja iz Gorenje vasi pri Retečah. Sled-
nji se je na svojem paradnem orodju, konju z ročaji, uvrstil
v sobotni finale. Nastopil je kot prvi, med vajo naredil veli-
ko napako, padel z orodja in tekmovanje končal na sedmem
mestu. Razočaranje je bilo veliko, saj se je zavedal izgublje-
ne priložnosti. Grešili so namreč tudi konkurenti in za me-
daljo je zadoščalo že skromnih 15,066 točke. Za primerjavo:
telovadec Narodnega doma je v kvalifikacijah z oceno
15,500 pristal na četrtem mestu. M. B.

Šenčur s Koprčani za polfinale 

S četrtfinalnimi tekmami se ta teden nadaljuje tekmovanje v
nogometnem Hervis Pokalu Slovenije. V boju za naslov je še
osem ekip, kot edina z Gorenjskega Garmin Šenčur, ki sicer
igra v drugi ligi. V pokalnem tekmovanju tako daleč še niso
prišli. Za polfinale se bodo pomerili z Luko Koper. Prva tek-
ma bo jutri, 19. oktobra, v Športnem parku Šenčur z začet-
kom ob 15. uri. Povratna tekma bo v Kopru 26. oktobra. M. B.

Zmagi za Garmin Šenčur in Roltek Dob 

V 9. krogu druge nogometne lige sta pomembni zmagi v so-
boto zabeležila tako Garmin Šenčur kot Roltek Dob in z zma-
gama ostajata na vrhu tekmovalne razpredelnice. V soboto je
Garmin Šenčur z dvema zadetkoma Dejana Božičiča in ene-
ga Mihaela Novaka premagal Dravinjo Kostroj s 3:0. Na
Dobu pa si je Roltek Dob šele proti koncu srečanja z zadet-
kom Kunstlja zagotovil zmago z 1:0. Manj sreče so imeli
nato v nedeljo nogometaši Kalcer Radomelj. Na gostovanju
v Črnomlju so izgubili z domačo Belo krajino s 4:1. Na tek-
movalni lestvici vodi s 25 osvojenimi točkami Aluminij, Gar-
min Šenčur je drugi s 16 točkami, kolikor jih ima tudi Roltek
Dob na tretjem mestu, Kalcer Radomlje pa so na predzad-
njem devetem mestu s štirimi osvojenimi točkami. J. M.

Delitev točk na Gorenjskem derbiju

Deveti krog so odigrali tudi v tretji slovenski nogometni ligi.
Že v soboto so nogometaši Calcita Kamnika na svojem igri-
šču doživeli presenetljivi poraz proti Jadranu Dekanom. Ja-
dran Dekani je bil boljši in zmagal z 2:1. V derbiju dveh Go-
renjskih moštev, ki se je igral v Kranju na nogometnem igri-
šču Zarica, pa sta se domači Kranj in Jesenice razšla brez
zmagovalca. Bilo je 2:2. V vodstvu je Krka z 22 točkami. Cal-
cit Kamnik je z 11 točkami sedmi, Jesenice z 9 točkami enaj-
ste, Kranj pa je s 5 točkami in tekmo manj na predzadnjem
trinajstem mestu. J. M.

Grega Bole je kot najvišje uvrščeni Slovenec na svetovni
lestvici prejel zlato Scottovo kolo.



Miroslav Braco 

Cvjetičanin

Turnokolesarski odsek
Kranj je del Planinskega
društva Kranj, ki trenutno
šteje 31 članov, na vsaki turi
pa se jim pridruži še kakšen
ljubitelj kolesarjenja. Skupaj
z drugimi odseki koristijo
prostore Planinskega druš -
tva Kranj. Najraje pa se dobi-
vajo kar na terenu - na turah,
kot stičišče informiranja in
vtisov pa uporabljajo spletno
stran (www.tkokranj.si).

Njihov cilj je ozavestiti tur-
no kolesarstvo do te mere, da
bo planinec, ki je npr. name-
njen na Storžič, pustil avto v
Tržiču in se do doma pod
Storžičem zapeljal s kole-
som, od tam pa nadaljeval
peš. S tega vidika turno kole-
sarstvo pozitivno vpliva na
naravno okolje.

So optimisti, saj je npr. Ja-
kob Aljaž, ki je v svojih časih
veljal za naprednega človeka,
iz Vrat preganjal alpiniste,
danes pa je alpinizem po-
vsem normalno sprejet.
Tako verjamejo, da bo turno
kolesarstvo čez nekaj let po-
vsem normalno sprejeta pla-
ninska dejavnost.

Nova oblika gorskega kole-
sarjenja je turno kolesarje-
nje. Kaj točno to je in kako
gre v praksi oziroma s kaki-
mi užitki in nevšečnostmi se
srečujejo, smo se pogovarjali
s Tomažem Ovsenikom, čla-
nom Turno kolesarskega od-
seka Kranj.

Turno kolesarstvo? Kaj to
sploh je?

“To smo planinci na kole-
sih. Turni kolesarji smo v
prvi vrsti planinci, ker pa
smo ljubitelji gorskega kole-
sarstva, smo to dvoje združi-
li v turno kolesarstvo. Zato bi
turno kolesarstvo še najlažje
opisal kot planinarjenje s ko-
lesom. Sicer pa gre za vožnjo
s kolesom izključno po po-
teh v naravnem okolju brez
tekmovalnih namenov.” 

Kakšno je zdaj stanje. Kje se
sploh lahko vozimo z gorski-
mi kolesi?

“Trenutno nas zakonodaja
precej omejuje - če poeno-
stavim, lahko vozimo le po
makadamskih cestah ali ko-
lovozih, vse ostalo, kjer se
šele začne pravo turno kole-
sarstvo, pa je prepovedano.
Zaradi tega imamo kot kole-
sarji na planinskih poteh po-
gosto neprijeten občutek, da
nas gledajo kot huligane in
uničevalce narave. Smo pa le
planinci, ki namesto po-
hodnih palic uporabljamo
kolesa. Tuje raziskave kažejo,
da naš vpliv na naravo ni več-
ji od vpliva pohodnikov. Zato
menimo, da so prepovedi tre-
nutne zakonodaje brez prave
strokovne osnove. To je pod-
obno, kot da bi alpinistom do-
volili plezanje le v plezališčih,
prepovedali pa bi jim pleza-
nje v gorah, kjer alpinizem
šele dobi svoj smisel.”

Niste skregani s planinci?
Ali ste trn v peti zgolj pohod-
nikom?

“Skregani smo le z zako-
nom. Sam bi težko rekel, da
smo komu trn v peti, saj
imamo večinoma zelo pozi-
tivne izkušnje s pohodniki.
Seveda se najde tudi kdo, ki
na nas strese svojo slabo vo-
ljo. S takimi ljudmi se pogo-
vorimo in ponavadi se razi-
demo dobre volje. Slabo 're-
klamo' nam žal delajo tudi
posamezni kolesarji z objes -
tno vožnjo - ravno take sku-

šamo 'prevzgojiti' v odgovor-
nejše obiskovalce naravnega
okolja. Druga stvar pa je za-
starela zakonodaja še iz ča-
sov, ko gorsko kolesarstvo še
ni bilo tako razvito, kot je
zdaj. Ministrstvo za okolje in
prostor je sicer letos pripra-
vilo nov predlog zakona, ki
pa je tako zelo nečloveški, da
praktično onemogoča kakr-
šen koli razvoj turnega kole-
sarstva, ki je med drugim
eden večjih potencialov slo-
venskega turizma.”

Kakšno je zanimanje? Kak-
šne ljudi zanima TK?

“Zanimanje je precejšnje,
saj smo seminar varne vož-
nje, ki smo ga organizirali
septembra na Krvavcu, mo-
rali ponoviti. Udeležence
smo imeli z vseh koncev Slo-
venije, celo iz Hrvaške. Tur-
no kolesarjenje je sicer ideal-
na kombinacija za planinca,
ki rad tudi kolesari.” 

Kakšno opremo potrebuje-
mo za TK?

“Gorsko kolo in zdravo pa-
met. Brez gorskega kolesa
nikakor ne gre. Če je to
vzmeteno, bo kolesar bolj
užival v svoji vožnji, lahko se
bo peljal tudi po težjih tere-
nih. Obvezen del opreme je
čelada, vsak turni kolesar pa
je opremljen tudi z rezervni-
mi pripomočki (orodje za
menjavo zračnice in druga

lažja popravila). Druge stvari
so povsem enake kot pri pla-
nincih (primerna oblačila,
hrana in pijača).”

Opišite nam traso, ki je pri-
merna za začetnike in na ka-
teri bodo zagotovo uživali?

“S kolesom namesto z av-
tom. Čudovite možnosti za
začetnike ponujajo doline
Završnica, Krnica, Voje v Bo-
hinju ... Kolesarju z malce več
kondicije bi priporočil plani-
ne pod Stolom, pod Košuto,
Jelovico ... Gre za povsem ne-
zahtevne terene z izjemno
naravo. Škoda pa je, da so te
poti zelo obremenjene z avto-
mobilskim prometom, saj
smo ljudje danes navajeni, da
se povsod pripeljemo z av-
tom. Zato turni kolesarji raje
zahajamo na ožje poti ...

Gorenjska je raj za zahtev-
nejše turne kolesarje. Na Go-
renjskem imamo praktično
neomejene možnosti, saj
imamo veliko sredogorja in
visokogorja, kjer se odkrivajo
nove možnosti za vedno bolj
zahtevne kolesarje. Izjemne
ture ponujajo Škofjeloško hri-
bovje in Polhograjci, bolj zah-
tevni bodo hitro zašli v Kara-
vanke, saj se praktično skoraj
na vse vrhove da pripeljati. 

Seveda pa smo pri zahtev-
nejših turah hitro v prekr-
šku, saj je vožnja po planin-
skih poteh z zakonom pre-
povedana.”

GI BAJ TE SE Z NAMI
Mi ros lav Bra co Cvje ti ča nin
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Ljubljanski maraton je že to
nedeljo. Končno! Že? Komaj ča-
kam! Dobro sem pripravljen. Le-
tos sem v formi. Upam, da bo
lepo vreme. Mrzlo bo. Mogoče bo
deževalo, jaz pa nikoli nisem te-
kel v dežju. Strah me je. Raje kot
na 21 kilometrov grem na 10-ki-
lometrski tek. Letos še nisem zrel
za 42 kilometrov ...

Strahovi, želje, neučakanost,
izzivi, vse to je povezano z Lju-
bljanskim maratonom, zato ga
skoraj ni tekača, ki ne bi vsaj po-
mislil na udeležbo. Imel sem pri-
ložnost preizkusiti nekaj tekaških
"sladkarij", ki so mi kot tekaču
polepšale vadbe.

Vedno sem si želel vedeti, koli-
ko kilometrov sploh pretečem. To
do zdaj ni bilo mogoče, razen na
približek. Nadel sem si uro, ki
ima GPS sistem. To pomeni, da
sem po teku lahko videl, kje sem
tekel, kako hitro sem tekel in koli-
ko metrov oziroma kilometrov
sem premagal. Seveda sem imel
evidenco na pretečeni krog, kilo-
meter ipd. Navdušenje nad tem,
da sem vseskozi lahko gledal,
kako hitro tečem in kolikšno raz-
daljo pretečem, je bilo res veliko.
Brez GPS-a to ne gre. Pripo-
ročam jo tudi kolesarjem in po-
hodnikom. 

Kompresijske nogavice so po-
stale obvezna tekaška oprema.
Poskusil sem nogavice, ki so na-
rejene iz likre, najlona in "nano
silver" materiala. Stopnja kom-
presije je od 20 do 30 mmH.
Take nogavice omogočajo boljšo
prekrvitev mišic, večji dotok kisi-
ka, hitreje regenerirajo mišice,
"nano silver" omogoča antibakte-
rijsko delovanje, napredna tehno-
logija materialov zmanjšuje
kompresije od spodaj navzgor.
Seveda so zelo priporočljive tudi

za vsakdanjo uporabo predvsem
tistim, ki veliko stojijo ali pa sedi-
jo na delovnem mestu. 

Ljubljanski maraton se teče po
asfaltu, vendar sam tečem najra-
je po makadamu in brezpotjih,
zato so tekaški čevlji zelo po-
membni. Težko si je privoščiti
specializiran čevelj, če pa tečem
vsepovsod in še najmanj po asfal-
tu, pa toliko bolj. Za tek po asfal-
tu ali makadamu mora copat
imeti karbonski stabilizator sto-
palnega loka, ki ob udarcu stabi-
lizira nogo in prenese energijo s
pete na spodnji del stopala, delu-
je tudi izven kataloga, se pravi na
najtrših podlagah. Copati, ki sem
jih preizkusil, so bili neverjetno
lahki in zelo udobni, tako da mi
je bilo hitro jasno, da so moji sta-
ri copati dobri le še za košnjo tra-
ve. Dodatno udobje pri vrhun-
skih tekaških copatih ponujajo
stranski dušilci petnice z gelom. S
takim tekaškim copatom se ne
boste izogibali asfalta.

Tekaška oblačila so danes po-
vsem drugačna, kot še ne dolgo
nazaj. Za vse, kar sem imel
oblečeno, sem imel občutek, da
sploh nimam na sebi! To pome-
ni, da so vsa oblačila izredno lah-
ka, zračna in zelo dobro vpijajo
ter odvajajo znoj. Napredni ma-
teriali, kot jih imenujejo strokov-
njaki, zares delujejo in zdaj me
ni strah narediti tudi raztezne
vaje, ker me ni strah prehlada.
Presenečenje je toliko večje, ko
sem pomislil na ceno, saj cena te-
kaške majice ni nič kaj višja kot
pa "navadne", vsakdanje majice.

Pri vsej opisani opremi me je
presenetilo dejstvo, da je šla ta
športna tehnologija tako bliskovi-
to naprej, da težko verjameš, če
ne preizkusiš ali ti vsaj kdo tega
ne opiše, pove.

Tekaške sladkarije

Gorsko kolo in zdrava pamet
Nova oblika gorskega kolesarjenja je turno kolesarjenje. Kaj točno to je in kako gre v praksi oziroma 
s kakšnimi užitki in nevšečnostmi se srečujejo, smo se pogovarjali s Tomažem Ovsenikom, članom
Turno kolesarskega odseka Kranj.

Od Kranja do Podljubelja za Marjanov jubilej

Tekači Gorenjskega glasa smo v četrtek, 13. oktobra, že v še-
sti izvedbi odtekli 20 km dolg tek od Kranja do Podljubelja in
tako nadaljujemo tradicijo treninga, na katerega nas je leta
2006 povabil Janez Ahačič iz Podljubelja, ko je takrat za-
ključil svojo 29 let dolgo službo poklicnega gasilca. Letos pa
nas je pošteno počastil maratonec Marjan Lotrič iz Besnice,
ki je tako zaokrožil svojih šestdeset let. Pri teku smo ga
spremljali še drugi Glasovi tekači v malce razširjeni obliki in
tako opravili odličen trening pred prihajajočim Ljubljanskim
maratonom. Marjanu želimo še na mnoga zdrava in srečna
leta ter da bo še naprej tako vztrajno in zavzeto premagoval
neskončne kilometre. Prihodnje leto spet ... J. F.

Turno kolesarjenje je idealna kombinacija za planince, ki se radi vozijo s kolesom.
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KU HAR SKI RE CEP TI
Za vas iz bi ra Da ni ca Do lenc

Pavla Kliner

Narava se je odela v prele-
pe jesenske barve, ki s svoji-
mi toplimi toni ogrejejo tudi
naše srce. V tem času v goz-
du, vinogradu, sadovnjaku,
na njivi in vrtu dozorijo tudi
številni plodovi, ki nas ma-
mijo s svojim vonjem in
okusom. Že sama misel na
pečen kostanj in kozarček
sladkega mošta, jurčke na ta
ali oni način ali pa sadno
malico s kakijem ali zrni gra-
natnega jabolka ... stori, da
se nam iz ust pocedijo sline.
Gremo najprej na Primor-
sko ...

Vzemimo si čas za
granatno jabolko 

Granatno jabolko (Punica
granatum) je živ dokaz tega,
da je jesen daleč od tega, da
bi bila pusta. So se vam pred
očmi že prikazala številna ži-
vahna rubinasta semena?
Slednjim gre zahvala, da je
ta svojevrsten sadež v stari
Grčiji postal simbol plodno-
sti. Menili so, da pridno zo-
banje zrn granatnega jabol-
ka posledično prinaša tudi
številnejše potomstvo. No, v
Grčiji imajo še dandanes na-
vado, da nevesta takoj po
kon čanem obredu vrže na
tla granatno jabolko. Seme-
na, ki pri padcu odletijo iz
razbitega plodu, naj bi nare-
kovala, koliko potomcev se
bo v zakonu rodilo. Če za hip
odmislimo privlačno notra-
njost in se posvetimo zuna-
nji podobi granatnega jabol-

ka, ugotovimo, da slednja ni
nič posebnega. Mogoče jo še
najbolje opišemo, če reče-
mo, da je kot navadno jabol-
ko, odeto v usnjeno lupino.
Preden se lotimo rahlo za-
pletenega uživanja tega ki-
slo-sladkega sadeža, smo
dolžni vsaj na hitro predsta-
viti njegove zdravilne in pre-
hranske adute. Celoten sa-
dež vsebuje velike količine
antioksidantov, zaradi česar
se zadnje čase uveljavlja kot
učinkovit varuh in pomoč-
nik pri preprečevanju in
zdravljenju rakavih in srčno-
žilnih obolenj ter prepreče-
vanju predčasnega staranja
kože. Zrna so bogato obdar-
jena zlasti z vitaminom B2
oz. riboflavinom in vitami-
nom B3 oz. niacinom. Po-
hvalijo se lahko še z nekate-
rimi drugimi vitamini B-
kompleksa, nekoliko manj
pa z vsebnostjo vitamina C.

Kar se mineralov tiče, slovijo
zlasti po kaliju in fosforju.
Kiselkast okus je posledica
velikega deleža taninskih ki-
slin. Svež sadež in sok zni-
žujta vročino, lajšata kašelj
in krepita srce, jetra in ledvi-
ce. V pomoč naj bi bila tudi
pri aterosklerozi, astmi in
kot hitra pomoč pri šoku.
Granatna jabolka uživamo
sveža. Prerežemo jih na pol
in pojemo rdeča semena, ki
so izredno okusna. Iz njih
lahko izcedimo tudi izjemno
osvežilni sok. V tem času se
prileže denimo sok granat-
nega jabolka, pomešan z
moštom ali mladim vinom
ter obogaten z žličko medu. 

Ta čičimak pa ni kar tak'

Navadni čičimak (Zizip-
hus jujuba) oz. kitajski da-
telj, ki ga pri nas poznamo
po imenu žižola oz. žižula,

kot mu radi pravijo na Obali,
izvira iz severne Kitajske.
Trnat grm ali drevo žižole, ki
lahko zraste tudi do deset
metrov visoko in ga na Pri-
morskem pogosto sadijo, je
za nas, prebivalce celine, do-
mala prava eksotika. Pri po-
tepanjih po primorskem
koncu ga, če nimamo izurje-
nega očesa, z lahkoto zame-
njamo z oljko. Plodovi dozo-
rijo oktobra, ko so žareče
barve. Najbolj sladki so, ko
so rjavi in že malce uveli.
Odličnega okusa so tudi po-
sušene žižole - tako po vide-
zu kot okusu spominjajo na
dateljne, zaradi česar se jih
je tudi prijelo ime kitajski
dateljni. Če le imamo mož-
nost, uživajmo sveže ali po-
sušene žižole, saj so izjemna
zakladnica vitamina C in kot
taki dobra zaščita proti pre-
hladu, ki na nas vse bolj pre-
ži. Iz plodov lahko pripravi-
mo marmelado, kompot, so-
kove ali jih vlagajo v domač
tropinovec. Žižole se lahko
mimogrede pobahajo tudi z
vitamini B1, B2 in B6 ter mi-
nerali, kot so kalij, magnezij,
fosfor, kalcij in železo. Ljud-
sko zdravilstvo izpričuje, da
naj bi imele žižole to moč,
da nas umirijo in poživijo
obenem, krepijo srce in
imunski sitem, blažijo vne-
tja sluznic in izkašljevanje,
varujejo pred prehladi, poživ -
ljajo črevesje, odpravljajo sla-
bokrvnost, če potegnemo iz
rokava le nekaj njihovih adu-
tov. Nemara pa jim ob letu
osorej le posvetimo cel pri-
spevek, saj si ga zaslužijo.

Vabljeni na jesensko gostijo (1)
Kdor toži, da se jeseni v primerjavi z radoživim poletjem prav nič ne dogaja, se pošteno moti. Kar naj
pomisli na kostanj, buče, orehe, lešnike, grozdje oz. mošt, jurčke, drnulje, jerebiko ... Primorci
kakopak dodajajo še kaki, granatno jabolko, žižole ... To so le nekateri dragoceni jesenski darovi, ki
nam lahko pričarajo pravo jesensko pravljico. 
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Granatno jabolko za kislo sladko jesensko razvajanje

Tedenski jedilnik

Nedelja - Kosilo: goveja juha z jetrnimi žličniki, dunajski
zrezki, pire krompir, endivija z zeljem in korenjem v so-
lati, puding z jabolki; Večerja: pica, pečene paprike v
marinadi.
Ponedeljek - Kosilo: zelenjavna enolončnica, kuhana gove -
dina v solati, zrnat kruh; Večerja: široki rezanci z orehi,
jabolčni kompot, grozdje.
Torek - Kosilo: paradižnikova juha, piščančja bedra s teste -
ninami in grahom, endivija s fižolom v solati; Večerja: "po-
hane šnite", mešana solata ali kompot.
Sreda - Kosilo: polnjene paprike v paradižnikovi omaki, pire
krompir, solata z jabolki; Večerja: fižol s tunino in
paradižnikom, francoska štruca, jogurt ali bela kava.
Četrtek - Kosilo: svinjina z zeljem in kašo, korenčkova sola-
ta, palačinke z limonovim sokom, Večerja: dušene paprike z
jajci, koruzni kruh.
Petek - Kosilo: gobova juha, osličevi fileti po pariško, endivi-
ja s krompirjem v solati; Večerja: koruzna jabolčna pogača,
kompot.
Sobota - Kosilo: porova juha z ovsenimi kosmiči, kranjske
klobase, krompirjeva solata, mandarine; Večerja: narastek
iz bučk, motovilec s paradižnikom v solati, drobno pecivo,
čaj.

Puding z jabolki

Potrebujemo: 50 dag jabolk, malo ruma, 5 žlic sladkorja, 1 za-
vitek vanilin pudinga, 6 dl mleka, 1 jajce in sladko smetano.

Olupljena in očiščena jabolka narežemo na kocke in jih v
dveh žlicah sladkorja in dveh žlicah vode zdušimo do
mehkega, ohladimo in odišavimo z rumom. Prašek za pu -
ding razmešamo s tremi žlicami sladkorja, rumenjakom in 1
dl mleka ter zakuhamo v 5 dl vrelega mleka. Puding med
kuhanjem stalno mešamo, da se zgosti, nato odstavimo in
vanj narahlo umešamo najprej sneg iz beljaka in nato še
pripravljena jabolka. Prelijemo ga v skledo (ali v skodelice),
dobro ohladimo in okrasimo s stepeno smetano.

Koruzna jabolčna pogača

Penasto umešamo 4 rumenjake, 15 dag sladkorja, sok 1
limone in 2 žlici ruma. Dodamo sneg iz 4 beljakov ter 15 do
20 dag koruzne moke s pol vrečke pecilnega praška,
zmešamo v testo, ga damo v pomokan pekač, poravnamo
in spečemo pri 180 stopinjah Celzija. Nekoliko ohlajeno
pogačo obložimo z jabolki, ki smo jih dušili v lastnem soku.
Dodamo jim le nekaj žlic vode, da se ne primejo, odišavimo
s cimetom, limonino lupinico in po okusu sladkamo.
Koruzno pogačo lahko pripravimo tudi s slivami, ki jih pre-
polovimo in razporedimo po surovem testu, posladkamo in
vse skupaj spečemo.

Knjiga s preprostimi recepti je najbolj zanimiva za otroke do

5. razreda osnovne šole. Trda vezava, 30 strani. Redna cena:

14,90 EUR. Če knjigo kupite ali naročite na Gorenjskem

glasu, je cena le 12 EUR + poštnina.
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Mija Murovec

DOBROTE

PALŒICE ROBIDOVKE

Poglobite se v zgodbo 

o babici Majdi, ki vnukinji

Ajdi pripoveduje pravljico 

o palčici Robidovki. 

Palčica je rada kuhala in

pekla in s svojo 

gostoljubnostjo 

razveseljevala gozdne 

prebivalce. Skupaj z 

njo specite medenjake, 

cekinčke, rogljičke 

ali pripravite slasten

sladoled.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu, Bleiweisova cesta 4 

v Kranju, jo naročite po tel. št.: 04/201 42 41 ali na: 

narocnine@g-glas.si.

IZLET

Redna cena izleta je 117,50 EUR. Akcijska cena za naročnike Gorenjskega glasa
je le 99 EUR/osebo v dvoposteljni sobi. Doplačilo za enoposteljno sobo je 10
EUR na osebo na noč. Cena vključuje: 2 x nočitev s polpenzionom, vstopnine in
oglede in pokušine po programu, Martinovo večerjo, živo glasbo, plesni večer.

Za rezervacijo čim prej pokličite na tel. št.: 04/201 42 41 ali pišite na: narocnine@g-glas.si. 
Odjave so možne le do 7. novembra.                                        Organizator izleta je TA Odisej.
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Na martinovanje na Dolenjsko
11.-13. novembra 2011 / Hotel Šport Otočec***+

Program:
Petek, 11. novembra
Odhod iz Kranja ob 14. uri z avtobusne postaje. Martinov vikend se začne s krajšim pohodom
po vinski cesti do Grčevja in ogledom cerkve sv. Jurija. Po ogledu postanek na eni izmed 
zidanic. Pohod se zaključi z obiskom Matjaževe domačije na Pahi ter pokušino vin. Nastanitev
v hotelu Šport na Otočcu in pijača dobrodošlice. Večerja v restavraciji Tango. "Krst mošta" 
ter živa glasba.

Sobota, 12. novembra
Po zajtrku organiziran poldnevni izlet. Lokalni vodnik pelje skupino na ogled dolenjskih 
znamenitosti: Kartuzija Pleterje in muzej na prostem s pijačo dobrodošlice, Kostanjevica na
Krki ter Novo mesto. Popoldne kopanje v Termah Šmarješke Toplice. Večerja z živo glasbo v
restavraciji Tango na Otočcu.

Nedelja, 13. novembra
Po zajtrku vožnja do Dolenjskih Toplic in kopanje. Odhod proti domu okoli 14. ure.
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Simon Šubic

Kranj - In naj se še kdo vpra-
ša, zakaj slovenski sodni
mlini meljejo tako počasi!
Prejšnji teden so na kranj-
skem okrožnem sodišču že
petič brez uspeha poskušali
prebrati obtožnico 44-letni
Mojci Žužek, nekdanji
uslužbenki kranjske poslo-
valnice SKB banke. Ne obto-
ženka ne njena zagovornica
Darja Roblek se namreč zo-
pet nista odzvali vabilu sodi-
šča, zato je morala predsed-
nica sodnega senata Andrija-
na Ahačič začetek sodnega
postopka preložiti na no-
vember. Pred tem je prisotni
tožilki Renati Vodnjov pojas-
nila, da je izdala odredbo za
prisilni privod obtožene, a je
medvoški policisti niso mo-
gli izvršiti, saj Žužkove kljub
večurnemu iskanju niso na-
šli. Je pa bila sodnica prese-
nečena, da na obravnavo ni
prišla niti njena odvetnica, ki
je vabilo na obravnavo preje-
la in je menda svojo prisot-
nost v neformalnem pogovo-
ru na hodniku sodišča tudi
zagotovila. Bojazni za zasta-
ranje postopka sicer ni, saj
se rok po naših podatkih iz-
teče šele leta 2023. 

Prvo obtožbo zaradi dom-
nevne poneverbe ter neu-
pravičene uporabe in pona-
rejanja listin je kranjsko to-
žilstvo zoper Žužkovo vlo-
žilo že novembra 2007,
septembra 2008 pa je
kranjsko sodišče prejelo še
dodatno obtožnico za isto-
vrstno in podobno kaznivo
dejanje. Sodišče je v tem
času na predlog tožilstva

obe zadevi že združilo v
enoten postopek. 

Kranjski kriminalisti so
Žužkovo decembra 2006
kazensko ovadili zaradi
kaznivih dejanj poneverbe,
neupravičene uporabe in
ponarejanja listin. Kot so
kriminalisti pojasnili ob
razkritju njenega početja,
naj bi kot bančna uslužben-
ka od februarja 2003 do ja-

nuarja 2006 zase obdržala
depozite 17 bančnih komi-
tentov in si tako prisvojila
okoli 89 milijonov tolarjev
(okoli 370 tisoč evrov),
medtem ko naj bi dvajset
milijonov tolarjev (okoli 83
tisoč evrov) depozitov
osmih komitentov po dalj-
šem mešetarjenju vrnila na
njihove račune skupaj z
obrestmi.

Policisti so jo iskali več ur
Nekdanja uslužbenka SKB banke v Kranju Mojca Žužek, ki si naj bi v škodo banke nezakonito prisvojila
velike vsote denarja, se že od leta 2008 naprej uspešno izogiba sodišču.

Velika razpravna dvorana kranjskega sodišča je bila v času, ko bi moralo v njej potekati 
sojenje 44-letni Mojci Žužek, znova prazna. / Foto: Gorazd Kavčič

Simon Šubic

Kranj - Minulo soboto so
tudi v Sloveniji v organizaci-
ji Zavoda Varna pot potekale
številne aktivnosti v okviru
evropskega projekta Evrop-
ska noč brez prometnih ne-
sreč, s katerimi so spodbuja-
li mlade, naj se za volan use-
dejo trezni, žal pa nobena od
aktivnosti ni potekala na Go-
renjskem. 

Prostovoljci so bili prisotni
v šestih nočnih lokalih v Lju-
bljani, Mariboru, Novem
mestu in Kopru ter mlade
voznike spodbujali k odgo-
vornemu ravnanju v prome-
tu. Pozvali so jih, naj se ob-

vežejo, da bodo vsaj sobotni
večer ostali trezni, sodelu-
jočim voznikom pa pri tem
poklonili posebne zapestni-
ce, s katerimi so dokazovali
svojo zavezo. Ob odhodu iz
lokala so lahko sodelujoči
"odgovorni vozniki" prosto-
voljno opravili preizkus alko-
holiziranosti. Alkotesti so na
veselje organizatorjev poka-
zali, da so tri četrtine od 544
sodelujočih voznikov za vo-
lan sedle trezne. Dvema od-
stotkoma voznikov je alko-
test pokazal mejno vrednost
alkohola 0,5 promila, zato so
jih pozvali k alternativni obli-
ki prevoza ali da vsaj še nekaj
časa počakajo z vožnjo in pi-

jejo brezalkoholne pijače,
morda tudi kaj pojedo. Do-
bra petina sodelujočih vozni-
kov je obljubo prekršila in
med druženjem v lokalu spi-
la preveč, zato so jih pozvali,
naj raje pokličejo taksi, odi-
dejo z avtobusom ali prepu-
stijo ključe avtomobila trez-
nemu prijatelju. "V večini so
nam vozniki prisluhnili," so
sporočili iz Zavoda Varna
pot in dodali, da so se vozni-
ce pokazale bolj odgovorne
od moških. 

Izvedli so tudi anketo, ki je
pokazala, da je skoraj četrti-
no anketiranih voznikov  po-
licija že ustavila v vinjenem
stanju.

Kranj

Alkohol ukradel, cigarete pa tudi tihotapil

Gorenjski kriminalisti so v sodelovanju s cariniki stopili na
prste domnevnemu tihotapcu iz okolice Kranja. V hišni
preiskavi pri 63-letnemu osumljencu so našli in zasegli
puško, večjo količino žganih pijač in cigarete. Kriminalisti s
preiskavo nadaljujejo, po zbranih obvestilih pa bodo osum-
ljenca kazensko ovadili. Kranjčan je zaradi kršenja carinskih
predpisov ter zakona o preprečevanju dela in zaposlovanju
na črno padel tudi v primež carinske uprave in tržnega in-
špektorata. V hišni preiskavi pri osumljenem 63-letniku so
policisti zasegli nekaj manj kot 800 litrov različnih alkohol-
nih, večinoma žganih pijač in 140 tisoč cigaret različnih
znamk. Našli in zasegli so tudi puško, za katero osumljeni
nima orožne listine. V preiskavi o izvoru zaseženih predme-
tov so ugotovili, da je večji del alkoholnih pijač lani ukradel
na območju Kranja, del cigaret pa je prav tako pridobil s kra-
jo na območju Ljubljane. Ostale cigarete naj bi bile tihotap-
sko blago, za katerega niso bili plačani prispevki. S. Š.

Bled

Nepreviden kolesar

V petek zvečer se je v prometni nesreči na Bledu huje
poškodoval 28-letni kolesar, ki se je neprevidno vključil s
kolesarske steze na prednostno cesto. Po njej je tedaj pripel-
jala 33-letna voznica in trčila v kolesarja. S. Š.

V noči brez nesreč 32 trkov

Kranj

Vzeli nakit in denar

V petek so policiste obvestili, da so neznani storilci vlomili
v stanovanje v Kranju. Brez vednosti lastnika so odnesli za
1500 evrov zlatnine in denarja. 

Kranj

Pretep pred policijsko postajo

Pred dnevi so se v Kranju sprle in steple mlade dijakinje; tri
dekleta so napadla sovrstnici. V glasnem sporu so posre-
dovali policisti, ki pa jim ni bilo treba iti daleč, saj so se naj-
stnice sporekle kar pred vrati kranjske policijske postaje. 

Matjaž Gregorič

Kranj - Prometna signaliza-
cija je sestavni del cestne in-
frastrukture, ki prometnim
udeležencem narekuje
način ravnanja in ureja pro-
met, namenjena pa ni samo
voznikom, ampak vsem ude-
ležencem v prometu. Na ce-
lotnem območju državnih
cest v upravljanju Direkcije
RS za ceste (DRSC) je skup-
no postavljenih 1448 in od-
stranjenih 1018 prometnih
znakov. DRSC je že letos
pričela izvajati projekt "oči-
ščenja" neustrezne promet-
ne signalizacije tudi zaradi
uveljavitve novih določb Za-
kona o cestah. 

Z namenom, da bi tudi na
občinskih cestah izboljšali
prometno signalizacijo in s

tem zmanjšali število nesreč
s smrtnim izidom, je Agenci-
ja za varnost prometa na svoji
spletni strani www.avp-rs.si
izdelala podstran Povej Na-
glas, ki omogoča, da občani v
posameznih občinah posre-
dujejo predloge za izboljša-
vo, če menijo, da je v njiho-
vem okolju prometna signa-
lizacija neustrezna oziroma
pomanjkljiva. 

Občani bodo lahko spo-
ročili nepravilnosti v zvezi s
prometnimi znaki in poslali
ustrezne fotografije - tako bi
z njihovo pomočjo popravili
kritične točke. Predloge bo
agencija nemudoma poslala
županom, občinskim svetni-
kom ali državnim organom,
da bi čim prej odpravili mo-
rebitne nepravilnosti ali po-
manjkljivosti. 

Za boljšo signalizacijo
Na Agenciji za varnost prometa želijo predloge
občanov za izboljšanje varnosti cestnega
prometa.

Jernej Kogovšek

Jesenice

Ga je kdo videl?

Na Jesenicah od četrtka
pogrešajo 78-letnega Jerneja
Kogovška. Pogrešani je vi-
sok okoli 170 centimetrov,
srednje postave in sivih las,
oblečen je v modre jeans
hlače in temno zelen ano-
rak, na glavi pa ima klobuk
bež barve. Vsi, ki bi karkoli
vedeli o pogrešanem, pok-
ličite na 113 ali na anonimni
telefon policije 080 1200. S. Š.
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Suzana P. Kovačič

ed ustanovite-
lji Društva
Trepetlika sta
bila prof. dr.
Zvezdan Pirto-

šek, sedanji predstojnik Kli-
ničnega oddelka za bolezni
živčevja na Nevrološki klini-
ki UKC v Ljubljani, in diplo-
mirana medicinska sestra
Lidija Ocepek, ki je speciali-
zirana za parkinsonovo bo-
lezen. Oba še vedno aktivno
sodelujeta v društvu, ki se je
v enaindvajsetih letih delo-
vanja razvilo v eno najbolj
dejavnih pri nas. Med več
kot šeststo člani so bolniki
in njihovi svojci ali skrbniki,
zdravstveni delavci in drugi.
"Poleg združevanja ljudi s
podobnimi zdravstvenimi
težavami je glavni namen
društva predvsem v izobra-
ževanju bolnikov in njiho-
vih svojcev o novostih s po-
dročja zdravljenja ter sezna-
njanju z načini lajšanja živ-
ljenja bolnikov. Društvo so-
deluje s strokovnjaki s po-
dročja zdravljenja in obrav-
nave parkinsonove bolezni,
predvsem z vidika organizi-
ranja pogostih poljudno-
strokovnih srečanj in delav-
nic," je povedal Marijan Mo-

horič, novi vodja enote Druš-
tva Trepetlika za Gorenjsko.
Med prioritetami društva je
tudi lobiranje za boljše po-
goje zdravljenja verjetno
ene najbolj zapostavljenih
bolezni živčevja v Sloveniji -
parkinsonove bolezni. "Bol-
niki bi želeli, da bi jim pri-
padala rehabilitacija v topli-
cah tako, kot za nekatere
druge bolezni (multipla
skleroza in podobno). Reha-
bilitacija v toplicah namreč
pri veliki večini deluje pozi-
tivno," je dodal Mohorič.

Aktivnosti 
v Gorenjski regiji
Na nedavnem srečanju v pro-
storih Osnovne šole (OŠ)
Franceta Prešerna v Kranju
so se v društvu dogovorili za
ponovno več dejavnosti na
Gorenjskem. Aktivnosti pod
imenom Dobra drža in varna
hoja že potekajo izmenjaje
vsak ponedeljek. En ponede-
ljek je ob 18. uri v OŠ Fran-
ceta Prešerna v Kranju fizio-
terapija pod vodstvom Tanje
Merzel, naslednji ponedeljek
ob 15.15 pa nordijska hoja, ki
jo vodi Andreja Kancilija Sta-
ničić. Zbirno mesto je pri
cerkvi v Predosljah. 
Na srečanju v Kranju je bilo
tudi strokovno predavanje -

predvsem pa veliko vpra-
šanj bolnikov in svojcev - na
temo Kako živeti s parkin-
sonovo boleznijo, kako laj-
šati simptome, kako je z
motnjami spomina in tudi
depresijo kot pogostim
spremljajočim dejavnikom
te bolezni. Predavali sta
zdravnica iz Nevrološke kli-
nike UKC Ljubljana Nina
Zupančič in tamkajšnja 
glavna sestra Lidija Ocepek.
"Bolezni se ne da pozdravi-
ti, lahko pa uspešno lajša-
mo simptome," je povedala
Zupančičeva. Predvsem je
zelo pomembno, da se bole-
zni ne skriva pred drugimi,
saj jo nekateri poskušajo
skriti celo pred najbližjimi.
"Že v začetni fazi bolezni se
je treba o bolezni izobraže-
vati. Če imate oporo doma,
je vse lažje. Zdravila seveda
lajšajo simptome bolezni,
vendar pa se mora bolnik
znati tudi sam opazovati,
mora se gibati, obiskovati fi-
zioterapijo. Že v začetni fazi
bolezni je zelo pomembno,
da bolnik dela na primer
vaje za ravnotežje, ki pre-
prečujejo padce," je dejala
Ocepkova. Srečanje bolni-
kov in skrbnikov bo znova
novembra v OŠ Franceta
Prešerna.

Simptomi bolezni
Parkinsonova bolezen je na-
predujoča bolezen možga-
nov. Najbolj prepoznavni
simptomi so tresavica in te-
žave z gibanjem. Simptomi
se razvijajo počasi, lahko več
mesecev ali celo več let.
Mednje se prištevajo breziz-
razen izraz na obrazu, tresa-
vica zapestja, roke ali noge v
mirovanju, ki se začne na
eni strani in nato počasi zav-
zame še drugo, mišična
okorelost, vse manjša pisa-
va, počasni gibi, drsajoča
hoja, ... V kasnejših fazah
bolezni postanejo zaradi na-
predujoče okorelosti in ne-
prekinjenega tresenja vsako-
dnevna opravila za bolnika
težko izvedljiva. 
"Občutek imam, da sem ved-
no zadnji. Oblačim se počasi,
počasi govorim in pogosto za-
radi tega, ker iščem eno bese-
do, izgubim rdečo nit pogovo-
ra. Veliko športov sem že opu-
stil, ker imam težave s hrbte-
nico, z ravnotežjem. Na srečo
pa se znam dobro opazovati
..." Tako je opisal svoje
zdravstveno stanje eden od
udeležencev nedavnega
srečanja v Kranju. Vzrok za
parkinsonovo bolezen je
propadanje živčnih celic v
delu možganov, imenova-
nem bazalni gangliji, ki nad-
zorujejo fine mišične gibe,
predvsem njihov začetek in
tekoč potek. Celice v bazal-
nih ganglijih proizvajajo 
nevrotransmiter dopamin,
ki skupaj z acetilholinom

(prav tako nevrotransmiter-
jem) skrbi, da so mišični
gibi natančni in tekoči. Pri
parkinsonovi bolezni se raz-
merje dopamina in acetilho-
lina poruši v korist slednje-
ga, s tem pa se okrni tudi
nadzor finih mišičnih gibov. 
Po ocenah število bolnikov s
parkinsonovo boleznijo in
drugimi parkinsonizmi v
naši državi presega sedem
tisoč. Bolnike zdravijo veči-
noma nevrologi v večjih re-
gionalnih centrih, a diagno-
za pogosto ni dokončna in
popolna. Podobno kot v več-
jem delu Evrope število bol-
nikov tudi pri nas razmero-
ma hitro narašča, predvsem
zaradi staranja prebivalstva

in boljšega prepoznavanja
znakov te bolezni. V naši
državi je le ena specializira-
na enota, kjer se multidisci-
plinarna ekipa poglobljeno
ukvarja z diagnozo in zdrav-
ljenjem napredovale parkin-
sonove bolezni. Enoto so kot
Center za ekstrapiramidne
bolezni (CEB) na Nevrološki
kliniki UKC v Ljubljani
ustanovili v devetdesetih le-
tih. Nevrologi na CEB bolni-
kom omogočajo sodobne
načine zdravljenja, vključno
z apomorfinom in duodopo,
na kirurško zdravljenje ozi-
roma globinsko možgansko
stimulacijo pa jih pošiljajo
na univerzitetno kliniko v
München.

Na Gorenjskem so osvežili dejavnost Trepetlike, društva bolnikov s 
parkinsonizmom in drugimi ekstrapiramidnimi motnjami. Bolje boste 
izobraženi o bolezni, lažje boste premagovali težave, so poudarili na 
nedavnem srečanju v Kranju.

M
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Parkinsonizem, bolezen z več obrazi

Nina Zupančič / Foto: Tina DoklMarijan Mohorič / Foto: Tina Dokl Lidija Ocepek / Foto: Tina Dokl

Da bi živeli bolj
zdravo

V občinah Železniki in Pred-
dvor letošnjo jesen in zimo
poteka program Živimo
zdravo.
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Najsrčnejša
babica

Erika Kocjan, babica
s porodnega oddelka
Splošne bolnišnice
Jesenice, je bila izbra-
na za Najsrčnejšo ba-
bico v Sloveniji.

Predolga čakalna doba
"Vedno težje je priti do specialista v Centru za
ekstrapiramidne bolezni na Nevrološki kliniki
UKC v Ljubljani, saj je z rednimi napotnicami
čakalna doba več kot osem mesecev. Priporočamo,
da se redno naročate na kontrolne preglede in
ne čakajte, da se vam bolezen poslabša. Zelo 
pomembno je, da imate vnaprej določen datum
pregleda," je poudarila diplomirana medicinska
sestra Lidija Ocepek. "Na pregled pridite 
pripravljeni, če imate več vprašanj, jih kar 
zapišite," je dejala nevrologinja Nina Zupančič
in dodala: "Če česa ne veste o bolezni, vprašajte
tudi svojega osebnega zdravnika. Osebni zdravnik
se lahko po telefonu posvetuje tudi z menoj." 

Dobro je vedeti ...
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Zanimivosti

Urša Peternel

abica Erika je naj-
boljša babica na
svetu! Imela sem
neznansko srečo,
da me je spremlja-
la ob prvem poro-

du pred tremi leti, ko sem
rodila hčerko Isso, in tudi
zdaj ob drugem porodu, ko
sem rodila Benjamina. Ob
porodu te usmerja na miren
način in če sodeluješ, je po-
rod res lahek. Jaz sem rodila
enostavno, brez šivov, le nje-
na navodila sem poslušala."
Takole je svojo porodno iz-
kušnjo opisala Erna Mura-
novič z Jesenic, ki je konec
septembra rodila ljubkega
dečka Benjamina. Ernin po-
rod je spremljala babica Eri-
ka Kocjan, ki to delo v po-
rodnem oddelku jeseniške
bolnišnice opravlja že 29 let,
doslej pa je na svet pomaga-
la že več kot dva tisoč otro-
kom. Da izstopa tako po
strokovnosti in predanosti
kot razdajanju za druge, do-

kazuje nedavno prejeto pri-
znanje - v akciji revije 
Zdravje je prejela največ gla-
sov bralk in bralcev in bila
izbrana za Najsrčnejšo babi-
co v Sloveniji. "Vedela sem,
da so me predlagali za ta na-
ziv, a ko sem bila izbrana, je
bilo to zelo veliko prese-
nečenje zame. Zato bi se
rada zahvalila vsem, ki so
glasovali zame, hkrati pa
tudi vsem sodelavkam in so-
delavcem na oddelku, ki so
veselje delili z mano. Na od-
delku se odlično razumemo
in če si zadovoljen z odnosi,
rad prihajaš v službo in to
zadovoljstvo lažje daješ na-
prej," je povedala babica Eri-
ka, ki že vso svojo delovno
dobo, skoraj 29 let, dela na
ginekološko-porodnem od-
delku jeseniške bolnišnice.
Zaposlila se je maja 1983
kot babica - pripravnica,
prvega otroka pa je pomaga-
la poroditi na svet leta 1984,
dečka iz Doslovč. V teh letih
je delala tako na oddelku kot
v porodni sobi. "Pri nas je

majhen oddelek in babice
delamo različne stvari, tudi
na oddelku, v štaciji, zad-
njih petnajst let pa res de-
lam predvsem v porodni
sobi," je povedala. Način
dela se je v zadnjih treh de-
setletjih precej spremenil,
ugotavlja. "Rojevanje samo
se sicer ni spremenilo,
mama mora roditi tako ali
drugače, res pa je, da imajo
danes mamice več informa-
cij, pa tudi več želja, pridejo
s porodnim načrtom, z
nami želijo vzpostaviti od-
nos, želijo ves čas vedeti, kaj
se z njimi dogaja. Pri tem je
zelo pomembno, da vzpo-
stavimo pravi stik in zaupa-
nje. Jaz vedno pravim - če ti
porodnica zaupa, če se spro-
sti, je že pol dela opravljene-
ga. Pol poroda se vedno zgo-
di - v glavi ..." Babica Erika
pri delu tudi opaža, da ma-
mice pogosto želijo "garan-
cijo", zagotovilo, da je kak-
šna njihova odločitev pravil-
na. "Tako je denimo pri
odločitvi za lajšanje bolečin

z epiduralno analgezijo.
Mamice me pogosto vpraša-
jo - bi se vi odločili zanjo? A
to je njihova odločitev, zato
je prav, da o tem razmišljajo
že pred porodom, da se o
tem pridejo pogovorit že
prej," pravi. V vseh teh letih
se je nabralo ogromno spo-
minov, lepih dogodkov, pa
tudi tragičnih, dodaja sogo-
vornica. "Stres je velik, ob
vsakem porodu sproti,
sploh meni adrenalin vselej
močno naraste. V porodni
sobi namreč lahko vse pote-
ka lepo, potem pa pride tre-
nutek, ko gre vse narobe ...
A ko zaslišiš jok otroka, nje-
gov pozdrav, ko pride na
svet, se ti kamen odvali s
srca. Ko otrok prvič zajoka,
je to najlepši trenutek!"
Kljub stresu, napornim tur-
nusom, nočnim izmenam
in utrujenosti pa babica Eri-
ka pravi, da odločitve, da bo
delala kot babica, nikoli ne
obžaluje. "Ne bi mogla biti
nič drugega kot babica! Dru-
gega poklica si sploh ne
znam predstavljati. Saj me
včasih motijo gore admini-
stracije, ki jo moramo opra-
vljati, a to sodi zraven ... In
včasih bi bilo morda kakšen
dan fino biti malo doma, a
mi hitro postane dolgčas in
se rada vrnem nazaj v služ-
bo," še dodaja najsrčnejša
babica v Sloveniji.

Najsrčnejša babica

B

Erika Kocjan, babica s porodnega oddelka Splošne bolnišnice Jesenice, je bila
izbrana za najsrčnejšo babico v Sloveniji.

www.gorenjske-lekarne.si, info@gorenjske-lekarne.si

Lekarniške enote: Bled Zlatorog, Bohinjska Bistrica, Cerklje, Gorenja vas, Jesenice, Kranj, Kranjska Gora, Kropa, Lesce, Planina, Planina II, 
Podlubnik, Preddvor, Primskovo, Radovljica, Stražišče, Šenčur, Škofja Loka, Tržič, Železniki, Žiri, Žirovnica, Farmakoinformativna služba, 
Galenski laboratorij, Kontrolno analizni laboratorij 

Ka te re so po seb no sti otro ške kože? 
- Je znat no tanj ša od kože odra slih, vse bu je več vode in manj

maš čob.
- Je pre pust nej ša in zato še bolj ob čut lji va na škod lji ve vpli ve

oko lja, pov zro či te lje bo lez ni ter iz su ši tev. 
- Nima še iz gra je ne ga za ščit ne ga kis lin ske ga plaš ča, zato je bolj

iz po stav lje na bak te rij skim in gli vič nim okuž bam.

Kakš ni naj bodo iz del ki za nego otro ške kože?
Upo rab ljaj te čim bolj bla ge iz del ke. Bar vil, di šav in kon zer van sov
naj vse bu je jo čim manj, saj so to naj po go stej ši pov zro či te lji ne že -
le nih kož nih re ak cij. Mila, ko pe li, lo si jo ni in šam po ni mo ra jo ime ti
nev tra len pH, da čim bolj ohra ni jo na rav ni za ščit ni plašč kože.

Nega otro ške rit ke
Za ra di škod lji ve ga de lo va nja vla ge, uri na, bla ta, me han ske ga in
ke mič ne ga dra že nja po tre bu je otro ška rit ka po seb no nego. Koža
pod ple ni ca mi se rada vna me in po sta ne bolj dov zet na za okuž be.
To pre pre či te z red no nego. Rit ko pri vsa kem pre vi ja nju paz lji vo
oči sti te z man dlje vim oljem ali olj ni mi rob čki ter za šči ti te z ma zi -
lom ali kre mo. Ple ni ce mo ra jo biti po vi te rah lo, po go sto jih je po -
treb no me nja ti. 
Ka dar se otro ška rit ka kljub skrb ni negi vna me, kožo ne žno oči sti te
in na ma ži te z ma zi lom, ki de lu je tudi pro ti vnet no. Če ple nič ni iz puš -
čaj po ne kajd nev ni negi ne iz gi ne ali se celo po slab ša, je po dro čje
pod ple ni ca mi po kri to z me hur čki ali se iz puš ča ji po ja vi jo tudi dru -
god po te le su (za uše si, pod paz du ho, v ustih ...), obi šči te zdrav ni ka.

V le kar ni vam bomo za nego otro ške kože in še po se bej za nego
otro ške rit ke radi sve to va li ustre zen iz de lek. V le kar ni je na vo ljo
več ma zil, krem, ko pe li, pu drov ..., med nji mi so tudi iz del ki, ki jih
po pre iz ku še nih le kar ni ških re cep tu rah in s skrb no iz bra ni mi se -
sta vi na mi iz de lu je mo v na ših ga len skih la bo ra to ri jih. 

Mag. Nina Pisk, mag. farm.
Far ma ko in for ma tiv na služ ba

Koža do jen čka in majh ne ga otro ka se šele raz vi ja. Je naj več ji otro kov organ, ki ga va ru je
pred škod lji vi mi vpli vi oko lja, hkra ti pa z nje no po moč jo otrok za zna va svo jo oko li co.
Otro ko va koža je ob čut lji va in po tre bu je po se bej skrb no nego, ki naj se za čne s čiš če njem.
S pra vil nim čiš če njem, nego in za šči to kože za go tav lja te zdrav raz voj in do bro po čut je
otro ka. 

Več na  info@gorenjske-lekarne.si ali na 04 20 16 133.

Kozmetični izdelki Galenskega
laboratorija Gorenjskih lekarn za
nego otroške kože podpirajo zdrav
razvoj nežne in občutljive otroške
kože ter pripomorejo k dobremu
počutju otroka. Namenjeni so
čiščenju, negi in zaščiti otroške
kože od prvih dni naprej.
Izdelki ne vsebujejo konzervansov,
dišav, barvil, alkohola in drugih
sestavin, ki bi otroško kožo dražile,
povzročale preobčutljivostne
reakcije ali kakorkoli drugače
škodovale naravni funkciji kože.

Kozmetične izdelke izdelujemo
v Galenskem laboratoriju po
preizkušenih lekarniških receptu-
rah, ki jih posodabljamo v skladu
z novimi strokovnimi dognanji.
Uporabljamo skrbno izbrane
sestavine preverjene farmacevtske
kakovosti. Upoštevamo stroga
merila izdelave in preverjanja
kakovosti, ki sledijo zahtevam
farmacevtske industrije.

Nega nežne
in občutljive
otroške kože

Galenski laboratorij
Gorenjske lekarne

Izdelki ne
vsebujejo
konzervansov,
barvil in dišav!

www.gorenjske-lekarne.si

Za nasvet o pravilni negi otroške
kože se lahko obrnete na
farmacevta v lekarni. S svojim
strokovnim znanjem o lastnostih
in posebnostih otroške kože vam
bo znal pomagati tudi ob pojavu
blažjih kožnih težav, ki ne
zahtevajo posvetovanja
z zdravnikom.

Izdelki so na voljo v Gorenjskih lekarnah ter nekaterih
drugih lekarnah in specializiranih prodajalnah po Sloveniji.

Babica Erika Kocjan z mlado mamico Erno Muranovič, ki je
konec septembra rodila malega Benjamina.

Babica Erika Kocjan je doma 
z Blejske Dobrave, ima tri že
odrasle sinove, stare 28, 26 in 18
let, dneve pa ji lepša tudi Vid,
možev vnuk (iz prvega zakona),
ki ga je kot babica celo 
pomagala poroditi. "Takrat so
mi vsi govorili, češ, zdaj si šele
postala - babica ..."

Far ma cev tov na svet o negi otro ške kože



Danica Zavrl Žlebir

rogram Živimo
zdravo so začeli v
Pomurju leta
2001, na Gorenj-
skem pa

2003/2004 v občini Žiri, v
naslednjih letih so ga razširi-
li še v Žirovnico, Kropo, Na-
klo, Bohinjsko Bistrico in
Gorje. "Cilj projekta je izbolj-
šati zdravje prebivalcev in jih
spodbuditi, da prevzamejo
aktivno vlogo v procesu varo-
vanja in krepitve zdravja," po-
jasnjuje Alenka Hafner, dr.
med., z Zavoda za zdravstve-
no varstvo Kranj. Poleg dese-
tih učnih delavnic napovedu-
jejo tudi test hoje na dva kilo-
metra, kotičke zdrave prehra-
ne v trgovinah, razstave, pri-
reditve, pohode, kolesarjenja
ter vključevanje že obstoječih
dejavnosti lokalne skupnosti
v projekt, ki ga na Gorenj-
skem vodi Zavod za zdrav-
stveno varstvo Kranj. Alenka
Hafner še dodaja, da bodo
poleg lokalne uprave vključili
tudi šole, vrtce, lekarne, go-
stinstvo, trgovino, cerkev,
nevladne organizacije, velik
pomen pa pripisuje tudi me-
dijem, ki so jim na uvodni
novinarski konferenci v Že-
leznikih predstavili projekt v
občinah Preddvor in Železni-
ki.
Svoj osebni angažma sta
obljubila tudi oba župana,
Mihael Prevc v Železnikih in
Miran Zadnikar v Preddvoru.
Prvi meni, da je prebivalcem
blizu življenje z naravo, giba-
njem, pridelavo zdrave hrane
in drugimi elementi zdrave-
ga načina življenja, s preven-
tivnim programom pa bodo
strokovnjaki prebivalstvo
spet spomnili na te resnice.
Dober odziv in pohvalne be-
sede iz drugih okolij kažejo
na smiselnost projekta. V
Preddvoru pa so že večkrat
poskusili z ozaveščanjem lju-
di, tako denimo občina v po-
vezavi s tamkajšnjim hote-
lom Bor, saj je tudi v turizmu

vse več zanimanja za zdrav
način življenja in bi bila to
lahko tržna priložnost. Več
programov zdravega življenja
poteka tudi v osnovni šoli,
župan Zadnikar pa bi želel,
da bi to zavest pripeljali v kar
največ domov. 
Milena Zupin, koordinatori-
ca projekta v občini Pred-
dvor, o programu za zdravo
življenje lokalnega prebival-
stva pravi: "Sem predsednica
dveh društev, ki imata v svo-
jem programu tudi spodbu-
janje zdravega življenja, in si-
cer društva bolnikov z osteo-
porozo in Rdečega križa, kjer
izvajamo več akcij za zdrav
življenjski slog. Pričakujem,
da bomo s projektom Zavoda
za zdravstveno varstvo Kranj

lahko vključili čim več ljudi
in da bodo tisti ljudje, ki me-
nijo, da se jih to ne tiče, spre-
menili svoje mnenje."
Martina Logar, koordinatori-
ca projekta v občini Železni-
ki, pa razmišlja takole: "Lju-
dje so sicer že precej ozave-
ščeni o zdravem življenju in
potrebi po gibanju, o čemer
pričajo tudi dejavnosti špor-
tnih, planinskih, upokojen-
skih in drugih društev, v pro-
jektu pa bi lahko zajeli tiste,
ki doslej niso bili še nikjer
vključeni. Upamo, da bodo ti
dovzetni za predavanja in de-
lavnice, ki bodo to jesen in
zimo potekale v naši občini,
in da bodo prevzeli aktivno
vlogo pri ohranjanju lastnega
zdravja." 

V občini Železniki so s pro-
gramom že začeli. Dve pre-
davanji sta že mimo. Na
prvem, ko je specialistka so-
cialne medicine z Zavoda
za zdravstveno varstvo
Kranj Marjetka Hovnik
Keršmanc govorila o zdrav-
ju in dejavnikih tveganja, je
bilo petdeset slušateljev.
Martina Logar pravi, da so s
številom in z raznoliko
strukturo obiskovalcev za-
dovoljni. Predavanje je z ra-
zgibalnimi vajami popestri-
la študentka fizioterapije. 
Dosedanjih aktivnosti se je
v Sloveniji udeležilo okoli
pet tisoč ljudi. Želja nosil-
cev projekta je, da bi vsak
udeleženec uvedel vsaj eno
spremembo v svoj življenj-
ski slog, pravi Alenka Haf-
ner. Tako rezultati doseda-
njih delavnic kažejo, da je
kar 95 odstotkov udeležen-
cev uvedlo spremembe v
prehrano, 67 odstotkov jih
uživa več zelenjave, 53 od-
stotkov več sadja, 64 odsto-
tkov manj maščob, 36 od-
stotkov manj soli, 36 odsto-
tkov ljudi se več giblje, po-
lovica udeležencev pa infor-
macije iz učnih delavnic
širi v svoje okolje. O iz-
ključno veganski prehrani
ali o postu pa nosilci pro-
grama nimajo najboljšega
mnenja. 

P
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Da bi živeli bolj zdravo
V občinah Železniki in Preddvor letošnjo jesen in zimo poteka program Živimo zdravo.

oronarno društvo Gorenjske vabi na predavanje
na temo Prsna bolečina - srčni infarkt da ali ne,
ki bo to sredo ob 19. uri v veliki dvorani Doma
krajanov na Primskovem pri Kranju. Predaval bo
prim. Robert Marčun, dr. med. S. K. 

O prsni bolečini 

T
elesna dejavnost je eden od najpomembnejših
varovalnih dejavnikov za zdravje srca in ožilja ...
Danes se preizkusite na testu hoje na dva kilo-
metra, ki ga organizira Zdravstveni dom Tržič.
Vabijo vas pred OŠ Križe od 16.30 do 17.30. S. K. 

Test hoje v Križah
om starejših občanov Preddvor vabi na predava-
nje o demenci, ki bo to sredo ob 17. uri v domu.
Predaval bo Aleš Kogoj, dr. med., izkušnjo svoj-
ke bo delila Janja Turk, Katarina Kesič Dimic,  bo
predstavila slikanico Človek, ne spomni se. S. K. 

Predavanje o demenci

D

Alenka Hafner Martina Logar Milena Zupin

Dobro je vedeti ...
Deset delavnic

V projektu se bodo v obeh občinah zvrstile nasled-
nje delavnice: Zdravje in dejavniki tveganja, Kro-
nične bolezni in debelost, Telesna dejavnost,
Določanje dejavnikov tveganja, Osnove zdrave
prehrane, Prehranska piramida, zdrav krožnik,
enote živil, Zdrav način priprave jedi, Zgodnje 
odkrivanje raka, Pridelava zelenjave (samooskr-
ba). V Železnikih bo še delavnica o duševnem
zdravju, v Preddvoru pa o zdravem srcu.

Jasna Paladin

avod Pelikan-
Karitas je v okvi-
ru svoje pomoči
odvisnikom do-
slej razvil že več

programov, od pomoči pre-
ko telefonskega svetovanja,
do dela z mladoletnimi uži-
valci drog in Celodnevnega
pripravljalnega centra za ko-
muno Skupnosti Srečanje.
Pred kratkim pa so ustano-
vili tudi Terapevtsko skup-
nost za zasvojene s pridru-
ženimi težavami v dušev-
nem zdravju, ki deluje v
Domžalah.
"Na področju pomoči odvis-
nikom od drog se je pokazala
'luknja' za pomoč osebam, ki
imajo t. i. dvojno diagnozo -
poleg same zasvojenosti še
težave v duševnem razvoju
in so zato pogosto še bolj izo-
lirani in potrebujejo poveča-
no pomoč. V naši skupnosti
si tako skupaj z uporabniki
in njihovimi svojci z redom,
disciplino in vsakdanjimi
opravili prizadevamo vzpo-
staviti trajno abstinenco, sta-
bilno psihično razpoloženje
ter naše uporabnike usposo-
biti za samostojno življenje,"
je na dnevu odprtih vrat v
Domžalah povedal direktor
Zavoda Pelikan-Karitas Ma-
tej Križanič. Skupnost so

uredili v stanovanjski hiši s
pripadajočim poslopjem in
vrtom, ki je last Župnije
Domžale. V njej  živi šest
uporabnikov, prvi med njimi
bodo program, ki traja leto in
pol, kmalu že zaključili. Pro-
gram temelji na individual-
nem, skupinskem in tera-
pevtskem delu, psihiatrični
obravnavi, delovni terapiji, ki
zajema skrb za hišo, pripravo
obrokov, obdelavo vrta ipd.,
ter športno-rekreacijskih in
kulturno-izobraževalnih de-
javnostih. Namenjena je od-
visnikom vseh starosti in sta-
tusov, ki prihajajo iz vseh
koncev Slovenije, edini pred-
pogoj so priprave v celodnev-
nem pripravljalnem centru v
Ljubljani, ki vključujejo vsaj
enomesečno bivanje.
Kot je povedala Marjeta Fer-
lan Istinič z ministrstva za
delo, družino in socialne za-
deve, je odvisnosti vseh vrst
pri nas vedno več in da je
uporabnikov, ki potrebujejo
tako pomoč, zelo veliko.
"Zasvojenosti z drogami je
vse več, a največji problem je
v resnici v alkoholu, saj se s
tem vse skupaj tudi začne,"
je poudarila in dodala, da mi-
nistrstvo zato veliko pozor-
nost namenja različnim pro-
gramom socialne rehabilita-
cije in da so temu letos na-
menili 3,6 milijona evrov.

Nova terapevtska 
skupnost za odvisnike
Zavod Pelikan-Karitas je v Domžalah odprl 
terapevtsko skupnost za zasvojene s pridruženimi
težavami v duševnem zdravju, ki je prva tovrstna
skupnost pri nas.

Z
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Zdravilišče

V zadnjem času postaja kaki, eksotični sadež, ki so ga že v 8.
stoletju gojili na Kitajskem, vedno bolj in bolj priljubljen med
sladokusci, kakor tudi med ljubitelji zdrave prehrane. 
Čeprav so njegovo prehransko in zdravilno vrednost cenili že
od nekdaj - njegovo botanično ime Diospyros pomeni hrana
bogov - je pri nas bolje poznan šele v zadnjem desetletju.
Prav gotovo gre zasluga tudi Prazniku kakijev, kulinarično-
družabni prireditvi, ki jo letos že 11. leto pripravljata stru-
njansko turistično društvo Solinar in Krkin obmorski center
Talaso Strunjan.

V strunjanski dolini je skoraj tretjina vseh slovenskih nasadov
kakija. / Foto: arhiv Terme Krka

OKUSNA IN ZDRAVILNA 
HRANA BOGOV
Kaki je odličen vir vitaminov in mineralov. Številni so njegovi
zdravilni učinki; krepi imunski sistem, pripomore k očiščeva-
nju organizma ter deluje proti utrujenosti in stresu. 
Sadeži kakija so zreli jeseni, ko se zmehčajo in jih je možno 
jesti z žličko. Seveda pa lahko kaki uživate tudi v številnih 
drugih oblikah. Kakijeva marmelada ali kakijev sladoled, celo
kakijevo žganje je na voljo, zagotovo pa se ne boste mogli 
upreti odlični kakijevi piti oziroma krostati. 

V STRUNJAN PRIHAJA

ORANŽNA JESEN
Vonj po morju in toplo jesensko sonce, ki vas boža ob sprehodih med nasadi oljk, kakijev in vinske trte,
pozitivna energija, ki vabi v bližino strunjanskega križa ... Obiščite in spoznajte najbolj zeleni košček
slovenskega Primorja. Morebiti že to jesen, ko vas gostoljubni domačini povabijo na tradicionalni
Praznik kakijev.

JESENSKI ODDIH NA MORJU 
V STRUNJANU

Polpenzion, namestitev v dvoposteljni sobi, kopanje v
bazenih z ogrevano morsko vodo (32 stopinj C), 50 %
popusta na vstop v savne, pester družabni in rekreacijski
program. UGODNO: 3 noči ... že od 115,00 EUR
v Hotelu Laguna*** (do 6. 11. 2011)

ŠOLSKE POČITNICE (1.-6. 11. 2011): 
Bogat animacijski program za otroke - v znamenju 
sijočih buč in prijaznih čarovnikov. V času šolskih počitnic
biva en otrok do 12. leta v sobi z dvema odraslima
brezplačno.

V STRUNJAN Z BREZPLAČNIM 
VESELIM AVTOBUSOM Z GORENJSKE 
(17.-23. 12. 2011): 
6x polpenzion v dvoposteljni sobi, kopanje, 
animacija, avtobusni prevoz

POHODNI TEDEN PO POTEH SLOVENSKE ISTRE
2.-6. IN 6.-11. NOVEMBRA 2011 

Ljubitelji hoje, spoznajte skrite kotičke slovenskega 
Primorja in uživajte v prelepih razgledih: polpenzion,
nočitev, kopanje, izposoja pohodniških palic, pohodi z
vodnikom (približno 3 ure s postanki in degustacijami).

3 noči          

Hotel Svoboda**** 199,00

Vile*** 125,00

Hotel Laguna*** 115,00

Cene so v EUR in veljajo po osebi.

Hotel Laguna*** 197 EUR

Vile*** 215 EUR

Hotel Svoboda**** 302 EUR

Odhod avtobusa: Kranjska Gora (9.00), Mojstrana
(9.15), Jesenice - železniška postaja (9.30), Koroška 
Bela (9.35), Lesce (9.45), Radovljica (9.50), Kranj (10.10),
Medvode (10.35)

Cena na osebo 2.-6. 11. 2011 6.-11. 11. 2011

Hotel Svoboda**** 299,60 EUR 440,00 EUR

Vile*** 206,80 EUR 295,00 EUR

Hotel Laguna*** 194,00 EUR 275,00 EUR

Kaki lahko okusimo
na različne načine: 
v piti, marmeladi,
omaki ali celo 
sladoledu. 
Foto: arhiv Terme Krka

STRUNJAN - OAZA OB MORJU
Zatišna obmorska lega, milo podnebje, krajinski park s 
solinskim zalivom in znamenitim klifom - v Strunjanu, kraju
posebnih naravnih danosti, leži priznano klimatsko zdravili-
šče in talasoterapevtski center. Tu zdravje in dobro počutje
najde prav vsakdo. Od gibanja v neokrnjeni naravi, izvrstne
mediteranske prehrane, zdravstvenih in lepotnih terapij 
z morskim blatom ali morsko soljo, do plavanja v morski 
vodi - užitka, ki ga v Talasu Strunjan lahko doživite kateri koli
dan v letu. 

Kopanje v morski vodi skozi vse leto / Foto: arhiv Terme Krka

Ker je poletni dopust že skoraj pozabljen, so praznični jesen-
ski dnevi ravno pravšnji, da si privoščimo nekaj sproščujočih
dni ob morju. Že če pomislimo na vonj morja in šumenje va-
lov, se bomo dobro počutili, kako dobrodejen bo šele pravi
skok na morje. 

Z razgledne točke ob križu nad Strunjanskim zalivom se 
odpira pogled na Tržaški zaliv tja do Julijcev. / Foto: arhiv Terme Krka
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Doživite čarobno jesen na pohodniškem tednu v Strunjanu. 

Vabljeni na praznik medenega kakija, ki ga bo tudi letos spremljal bogat program:
● blagoslov kakija 
● tržnica kakijev in drugih strunjanskih dobrot
● kulinarične dobrote iz kakija 
● sprehodi po Krajinskem parku in nasadu kakijev 
● predavanja o kakiju 
● tekmovanje za največji strunjanski kaki 
● vsak dan glasbeni program: sobota, 12. 11.: Korado & Dober dan 

INFORMACIJE:  ☎ 05 67 64 100
www.talaso-strunjan.si



Maja Bertoncelj

Ne zgodi se prav pogosto, da
v državnem prvenstvu ekipa
ne bi branila naslova. Tak-
šen primer imamo letos v
slovenski ženski košarki.
Prvenstvo se je s tekmami 1.
kroga začelo v soboto, med
desetimi ekipami pa ni 
HI T-a iz Kranjske Gore,
prvakinj zadnjih dveh se-
zon, kjer so odpovedali sode-
lovanje. Poleg njih so se za
enako potezo odločili še v Slo-
venskih Konjicah. Prve favori-
tinje za naslov prvakinj bodo
lanske podprvakinje, košarka-
rice Athlete Celja. Zanje v
novi sezoni igra tudi ena naj-
bolj vročih slovenskih repre-
zentantk, Škofjeločanka Teja
Oblak, ki je v Celje prestopila
prav iz Kranjske Gore. V
prvem delu se bo deset ekip
merilo po dvokrožnem siste-
mu. V ligo za prvaka bo na-
predovalo šest najboljših, ki
se bodo znova pomerile po
dvokrožnem sistemu, najbolj-
še štiri pa bodo napredovale v
polfinale.
Z Gorenjskega v prvenstvu
ostajajo tri ekipe: Triglav iz
Kranja, Odeja KED iz Škofje
Loke in Domžale. Glede na
sestavo ekipe imajo največje
možnosti za visoko uvrstitev
v Triglavu, kjer so lansko se-
zono končali na petem me-
stu. V soboto so na uvodni
tekmi v domači Športni dvo-
rani Planina visoko z 80:51
premagali Ježico in so tre-
nutno vodilni na lestvici. Na
klopi imajo novega trenerja
Toma Orešnika, ki prvič de-
luje v ženski košarki. Pred
tem je bil na klopi v različnih
starostnih kategorijah moške
košarke, nazadnje pri članih
v Stražišču. Tudi v igralski
zasedbi je kar nekaj novih
imen. Največja okrepitev je
gotovo reprezentantka Nata-
ša Radulović, ki je igrala tudi
v Španiji, nazadnje pa v
Kranjski Gori. V prvem kro-
gu je sicer na parketu še ni-
smo mogli videti. Iz Kranj-
ske Gore je prišla tudi Nina
Purkat, novinke pa so še Po-
lona Zalar, Maša Piršič,
Alma Salkič in kapetanka ka-

detske reprezentance Manca
Hafner. Obe sta prestopili iz
Škofje Loke. "Verjamem, da
se lahko z vsako ekipo bori-
mo enakovredno, ob dobri
sezoni brez poškodb pa lah-
ko posežemo tudi po najviš-
jih mestih," se zaveda Tomo
Orešnik, trener Triglava. Za-
dovoljen je bil že po sobotni
tekmi, na kateri so si Kranj -
čanke lepo prednost po za-
slugi agresivne obrambe pri-
igrale že v prvem polčasu. 

Medtem ko so Kranjčanke
uvod v novo sezono držav-
nega prvenstva dočakale v
soboto, pa ga bodo Škofje-
ločanke danes. Odeja KED
gostuje pri Celjankah. Tudi v
Škofji Loki je na klopi nov
obraz, Djordje Djokič. Ostali
so brez Ajde Gabrovšek, nji-
hove najboljše igralke v mi-
nuli sezoni. Odšla je v drugo
italijansko ligo. Maja Bo-
šnjak je po novem košarkari-
ca Athlete Celja, Salkičeva pa

je prestopila v Triglav. "Ker
gre za relativno mlado ekipo,
bo naš cilj, ob predpostavki,
da iz 1. SKL za članice nihče
ne izpade, da napredujemo
iz tekme v tekmo," pravi
Djordje Djokić, trener Odeje. 
Novega trenerja imajo tudi v
Domžalah. To je Vlado Veli-
konja, ki je nazadnje deloval
na Ježici. V ekipi imajo do-
mače košarkarice, vrnila se
je tudi Romana Vukovič.
"Naš cilj je dobiti jedro eki-
pe, ki bo šla vsako sezono
stopničko višje. V prvenstvu
bo potrebno biti potrpežljiv,
saj menim, da bo konkuren-
ca za ligo za prvaka zelo veli-
ka in negotova," pa pravi Vla-
do Velikonja, trener Domžal.
V prvem krogu so gostovali
pri Iliriji in izgubili s 77:51.
Jutri, 19. oktobra, gostijo
Celjanke. Že v drugem kro-
gu pa bo na sporedu gorenj-
ski derbi. V soboto, 22. okt-
obra, se bosta pomerili Ode-
ja in Triglav. Tekma se bo v
športni dvorani na Trati
začela ob 18. uri.

Časopis izhaja mesečno www.gorenjskiglas.siŠportni glas je priloga časopisa Gorenjski glas Urednica: Maja Bertoncelj

Košarkarsko prvenstvo
brez branilk naslova
Nova, 21. sezona prve slovenske košarkarske lige za ženske bo minila brez trikratnih državnih 
prvakinj in branilk naslova iz Kranjske Gore, kjer so odpovedali sodelovanje. Z naskokom prve 
kandidatke za naslov so Celjanke. Z Gorenjskega v prvenstvu ostajajo tri ekipe, vse tri z novimi 
trenerji. Največ možnosti ima Triglav. 

Maja Bertoncelj

Nosilec projekta je Turistič-
no društvo Hraše, ki je k so-
delovanju povabilo vse orga-
nizacije v krajevni skupno-
sti. Prvenstvo so dobili po
uspešni kandidaturi, zanj pa
so se potegovali še na Ma -
džarskem, v Italiji in Belgiji. 
"Ta šport je pri nas zaenkrat
še slabše prepoznaven. Lju-
dje bolje poznajo zimske pa-
sje vprege. Tukaj gre za let-
no različico tekmovanja z
vlečnimi psi, čistokrvnimi z
rodovnikom. Za gledalce je
vse skupaj izredno zanimi-

vo. To bo doslej največje tek-
movanje v tem športu v Slo-
veniji," je povedal Škofje-
ločan Matjaž Ovsenek, idej-
ni pobudnik za prvenstvo v
Smledniku in tudi sam tek-
movalec v tem športu. Na-
stopil bo v "bikejoringu",
kar pomeni, da bo na kole-
su, pred njim pa bo tekel
pes. To bo že njegovo četrto
evropsko prvenstvo. Na
dveh je bil četrti, na enem
tretji. Tekmovanje sicer po-
teka v več kategorijah, v os-
novi pa se delijo na tek s
psom ali "canicross", že
omenjeno kolesarjenje s
psom ali "bikejoring" in tek
s pasjimi vpregami, kjer
vpreženi psi v tej letni ra-
zličici tekmovanja vlečejo
voziček oziroma "cart".
"Tako kot človek, tudi pes v
teku uživa. In to predvsem

vlečni psi, ki imajo veliko
željo po teku," pravi Ovse-
nek in še dodaja, da je po-
trebno biti za najvišja me-
sta dobro pripravljen. Na
lanskem prvenstvu je na
progi, speljani po gozdu,
med koreninami imel pov-
prečje 26 kilometrov na
uro. 
Organizatorji so priprave
na prvenstvo vzeli resno in
odgovorno, upajo pa tudi
na pomoč sponzorjev in do-
natorjev. "Gre za projekt,
katerega uspešna izpeljava
bo poleg promocije kraja in
vseh treh občin služil tudi

kot dokaz, da v teh časih še
obstajajo skupnosti, kjer
združene moči in prosto-
voljstvo zmorejo, kljub niz-
kemu proračunu, izpeljati
izredno zahtevne projekte,"
je poudaril Nejc Smole,
predsednik KS Smlednik.
"Z dobro voljo, zagnanostjo
in številnimi prostovoljci
mislim, da nam bo uspelo,"
pa je dejala Joži Kumer.
Jože Janhar (oba iz TD Hra-
še) je povedal nekaj več o
sami progi, ki mora biti kro-
žna, da se psi ne srečujejo.
Potekala bo po ozemlju treh
občin: Medvode, Vodice in
Šenčur. Start in cilj bo v
Dragočajni, vmes pa po
poljskih in gozdnih poteh
do Valburge, Hraš, Zapog,
proti Vogljam, Trbojam in
do cilja. Najdaljša proga bo
dolga 16 kilometrov. 

Tekmovali bodo s psi
V Smledniku so predstavili priprave na evropsko
prvenstvo čistokrvnih vlečnih psov Dryland 
Sleddog Smlednik, ki ga bodo gostili prihodnji
mesec. 

Glede na igralsko zasedbo 
imajo med gorenjskimi ekipami
največ možnosti za visoko
uvrstitev košarkarice kranjskega
Triglava. Največja okrepitev 
v njihovih vrstah je slovenska
članska reprezentantka Nataša
Radulović.

Košarkarice kranjskega Triglava po novem vodi Tomo Orešnik, za katerega bo to sploh
prva sezona v ženski košarki. Doslej je deloval v moški. / Foto: Tina Dokl

Prvenstvo bo potekalo od 17. 
do 20. novembra. Proga bo 
speljana po ozemlju treh občin. 
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Škofjeločan Matjaž Ovsenek bo nastopil v “bikejoringu”.



18 Športni glas, torek, 18. oktobra 2011

športna rekreacija

Maja Bertoncelj

Na prvi oktobrski dan je bil
na tekmi svetovnega pokala
v gorskem teku na Šmarno
goro v cilju skupno 21., četr-
ti najhitrejši Slovenec. Kon-
kurenčen je bil precej mlaj-
šim tekačem, ki bi jim bil
lahko celo oče. To je Franci
Teraž, znani športnik iz
Mojstrane, ki pri skorajda
petdesetih letih dokazuje, da
se da biti v ospredju tudi v
starejših letih. "Trening, vo-
lja in trma. Slediti je potre-
bno svojemu telesu in po-
znati meje, ne pretiravati,"
je njegov recept za uspeh.
Športno pot je začel v teku
na smučeh, kasneje je treni-
ral atletiko, pot pa ga je nato
vodila v gorski tek in v tem
športu je med Slovenci oral
ledino. Je tudi alpinist. V le-
tošnji sezoni je v formi, v ka-
kršni ga nismo že dolgo vi-
deli. "Razlog za to je v izzivu
osvojiti deset najvišjih vrhov
v Julijskih Alpah v čim kraj-
šem času. Opravil sem ga
poleti v slabih štiridesetih
urah. To je bila moja dolgo-
letna želja in nanj sem se
dobro pripravljal, kar se po-

zna tudi na tekmah," pravi
Franci Teraž, ki je v teku
znova našel motivacijo, po-
tem ko je imel že celo poslo-
vilno tekmo. "Pred dvema,
tremi leti sem imel veliko
krizo in rekel, da gorskega
teka sploh ne bom več tekel.
Pa je znova prišla potrebna
motivacija. Sem tip, ki se
športu ne more upreti," je
pojasnil letos šesti s svetov-
nega prvenstva v gorskih te-
kih za veterane. V rezultate
je vloženega veliko treninga.
Trenira šestkrat na teden po
eno uro do uro in pol, veči-
noma samo ravnino. Enkrat
na teden trening opravi tudi
na stezi. 
V zadnjem obdobju so nje-
gove priprave usmerjene v
Ljubljanski maraton, kjer bo
nastopil na dobrih 42 km.
"Rad bi ga pretekel pod tre-
mi urami," še pravi, o ciljih
za prihodnost pa dodaja:
"Biti zdrav, kar je osnoven
pogoj za ukvarjanje s špor-
tom, in preteči še kakšen
maraton v tujini." Franci Te-
raž je zagotovo športnik, ki
je vzor številnim mladim, pa
tudi malce starejšim rekrea-
tivnim športnikom. 

Legenda iz Mojstrane
Franci Teraž, legenda slovenskega gorskega teka, bo v začetku prihodnjega leta dopolnil petdeset let.
Je dokaz, da leta niso ovira za dobre rezultate. 

Osnovnošolci so se pomerili v krosu
V četrtek je na rolkarski stezi na Kokrici pri Kranju potekal 3.
tek po Mamutovih poteh. Gre za tekmovanje v krosu za os-
novne šole na območju Gorenjske. Organizator tekmovanja
je bila Športna zveza Tržič, izvedba pa je bila v rokah TSK
Merkur Kranj. Zanimanje za šolski kros je vsako leto večje.
Letos je tekmovalo 423 otrok iz šestnajstih gorenjskih os-
novnih šol. Najuspešnejši so bili učenci OŠ Gorje, na
drugem mestu je bila OŠ Bistrica pri Tržiču, na tretjem pa
OŠ Stražišče Kranj. M. B.

Zanimanje za gorenjsko osnovnošolsko tekmovanje 
v krosu je vsako leto večje. Franci Teraž je v letošnji sezoni znova v izvrstni formi.

PRVI� V SLOVENIJI
HAIBIKE in WINORA
ORIGINALNA NEMŠKA KAKOVOST

Promocijske cene – minus 20%

 Vse cene so v EUR s pripadajo�im DDV. Slike so simboli�ne. Koli�ine so omejene, ponudba velja do razprodaje zalog. 

BIANCHI VIA NIRONE 7
Campagnolo XENON

1.049,00 €

AKCIJA: 799,00 €

Najve�ja, najlepša in najboljša ponudba otroških kolesMERIDA IN TORPADO Vsa otroška kolesa –20%
Ninety-Six Junior 624                    
329,00 €  263,20 €
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Dakar 612                                           
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PE Tacen, Kajakaška 40a, 1211 Ljubljana - Šmartno, 01 / 513 23 42
PE Šen�ur, Poslovna cona A 53, 4208 Šen�ur, 04 / 255 91 70

A2U d.o.o., Poslovna cona A 53, 4208 Šen�ur

BIANCHI OLTRE
Campagnolo Super Record

9.199,00 €

Ko bom velik bom...

39,95 €
AKCIJA 25,00 €

XENON
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športna rekreacija

Maja Bertoncelj

V letošnjem Gorenjskem
pokalu v rekreativnih tekih
je bilo enajst tekem, izvedli
so jih deset, saj je ena zaradi
nevihte odpadla. Na vseh te-
kih skupaj so zabeležili
1800 tekačev. Pokal mladi-
ne se je prvič končal v Sori-
ci, odraslih pa prav tako
prvič v Šenčurju. Odrasli so
morali za skupno uvrstitev v
pokalu nastopiti na vsaj pe-
tih tekmah. Skupna zmago-
valca sta postala Erika
Melihen in Boštjan
Hrovat.
Za Eriko Melihen iz
Mojstrane je to prva
skupna zmaga.
Šport jo spremlja
vse življenje. "Kot
otrok sem smučala, v
srednji šoli pa
sem se
zače-

la ukvarjati z gorskim te-
kom. Ko je prišel čas za dru-
žino, sem aktivno športno
pot za nekaj časa prekinila,
zadnja tri leta pa se rekreaci-
ji znova posvečam bolj re-
sno. Tečem štirikrat, petkrat
na teden," je svojo športno
pot predstavila Erika Meli-
hen, ki teče za ŠD Kranjska
Gora. Zmaga v Gorenjskem
pokalu ji prinaša zadovolj-
stvo, hkrati pa dodaja: "Pri-
šla je po sreči, saj se je Vale-
rija Mrak poškodovala, tako

da ni zbrala petih te-
kem, bila pa bi
najboljša." Erika v
Gorenjskem po-
kalu nastopa
drugo leto. "Tek-
me so blizu in do-
bro organizirane.

Teče vsa družina,
tudi mož in

otroka,"
učite-
ljica

športne vzgoje pove o razlo-
gih za udeležbo. Kar se teka
tiče, bo letos nastopila še na
Ljubljanskem maratonu, na
21 kilometrov, pozimi pa bo
kondicijo nabirala na teka-
ških smučeh.
Boštjan Hrovat iz Begunj pa
je že stari znanec Gorenj-
skega pokala v rekreativnih
tekih. Skupno je zmagal

tretjič. "Go-
r e n j -
s k i
p o -
k a l
j e

priložnost za rekreacijo, za
primerjavo s tekači "sotrpi-
ni" in za druženje. Ko sem
bil mlajši, so mi rezultati po-
menili več, seveda pa je lepo
biti najboljši. Všeč mi je, ker
so proge raznolike, konku-
renca pa je tudi dobra. Pra-
vijo, da najboljša izmed
vseh rekreativnih pokalov,
ki potekajo po regijah," je
dejal 35-letni Boštjan Hro-
vat, ki tekmuje za THB, Ta-
petništvo Hrovat Boštjan.
Pokal je tokrat zaključil na
poseben način. Šenčurski
izziv je vzel za iztek. "Prvič
sem namenoma tekel bolj
zadaj, da sem videl, kako je.
Je odlično. So pa tekači bolj
utrujeni kot tisti spredaj.
Nekateri precenijo svoje
sposobnosti in začnejo pre-

hitro, potem jim pa
zmanjkuje moči," je

opisal. Za letos je z
nastopi najverjet-
neje končal, pri-
hodnje leto pa
pravi, da bo
znova v kon-
kurenci te-
kačev Gorenj-
skega pokala
v rekreativ-
nih tekih.

Erika prvič, Boštjan tretjič
S Šenčurskim izzivom se je končal Gorenjski pokal v rekreativnih tekih. 

Rezultati Gorenjskega pokala v rekreativnih tekih 2011 za
odrasle skupno in po kategorijah: moški: skupno: 1. Boštjan
Hrovat (THB), 2. Marko Pintar (ŠD Sorica), 3. Janez Mulej
(Krepc Tim); 70 let in starejši: 1. Janez Ambrož (Tržiške stre-
le), 2. Andrej Bertoncelj (Kondor Godešič), 3. Slavko Sitar
(ŠD Mošnje); 60-69 let: 1. Marjan Lotrič (Gorenjski glas), 2.
Klemen Bedekovič (Prošport), 3. Tone Petek (ŠKD Mekinje);
50-59 let: 1. Tomaž Kalan (Žabnica), 2. Dušan Mrak (Alpe
Transport), 3. Andrej Jesenko (Škofja Loka); 40-49 let: 1.
Mirko Janjatovič (KGT Papež), 2. Franci Teraž (Acroni
team), 3. Lado Kveder (ŠKD Mekinje); 30-39 let: 1. Boštjan
Hrovat (THB), 2. Janez Mulej (Krepc Tim), 3. Marko Pintar
(ŠD Sorica); 20-29 let: 1. Janez Pustoslemšek (Kranj), 2.
Boštjan Burja (ŠKD Mekinje), 3. Alen Božič (ŠD Poljane); do
19 let: 1. Anže Božič, 2. Aljaž Božič (oba KGT Papež); žen-
ske: skupno: 1. Erika Melihen (ŠD Kranjska Gora), 2. Petra
Race (AD Bled), 3. Nataša Aljančič (AK Domžale); 60-69 let:
1. Urška Bizjak (Gorenjski glas), 2. Tonka Zadnikar (Klub
trmastih), 3. Marija Žmavc (Gorenjski glas); 50-59 let: 1.
Dragica Kustec (Tekaški forum), 2. Irena Gartner (AD Že-
lezniki), 3. Ivanka Vertnik (Gorenjski glas); 40-49 let: 1. Na-
taša Aljančič (AK Domžale), 2. Barbara Markun (Gorenjski
glas), 3. Maja Kalan (Žabnica); 30-39 let: 1. Erika Melihen
(ŠD Kranjska Gora), 2. Petra Race (AD Bled), 3. Brigita Mar-
kun (ŠD Maratonc); do 29 let: 1. Amadeja Teraž (ŠD Sokol),
2. Anita Bohinc (ŠD Poljane).Nasmejana Boštjan Hrovat in Erika Melihen, skupna zmagovalca Gorenjskega pokala v rekreativnih tekih za leto 2011

ASICS Tekaški copati GT-2160
sedaj 97,46

 prej 129,95

Popust velja od 1. 9. do 31. 10. 2011 za predstavljeni izdelek  
v zalogi prodajaln INTERSPORT.

POLAR Športna ura FT 4 

69,95
Izdelek bo na voljo od 20. 10. 2011.

 Popust velja od 20. do 23. oktobra 2011  
za izdelke po rednih cenah v zalogi prodajaln. 

Popust ne velja za artikle INTERSPORT priporoča.  
Popust se obračuna na blagajni.  

Popusti se ne seštevajo.
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prihranek ob nakupu s 
kartico Mercator Pika

Najboljši v Šenčurju

Na zadnji tekmi v Šenčurju je bil najhitrejši Peter Kastelic 
(v ozadju), ki je v ciljnem sprintu prehitel Roka Puharja. Pri
ženskah je zmagala Neža Mravlje.

Najboljši v Gorenjskem pokalu skupno

Erika Melihen: "Tekme so blizu
in dobro organizirane. Teče vsa
družina, tudi mož in otroka." 
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športno

Miroslav Braco 

Cvjetičanin

V soboto se je na kranjskem
stadionu zbrala sama sloven-
ska atletska smetana. Pod
okriljem Atletskega kluba
Kranj (to ni atletski klub Tri-
glav Kranj) je bil organiziran
zadnji test pred največjim slo-
venskim tekaškim dogod-
kom, pred slavnim Ljubljan-
skim maratonom. Test je po-
tekal na tartanski stezi v ideal-
nem vremenu za tek. To je
povedal naš najboljši marato-
nec vseh časov Roman Kej-
žar, ki je s seboj pripeljal svo-
jo skupino tekačev maraton-
cev s Tonetom Kosmačem na
čelu, da bi se še zadnjič pred
tekmo leta "poštopali" in ugo-
tovili, kje so s telesno pripra-
vljenostjo. Test je bil name-
njen predvsem za široke teka-

ške množice, zato smo lahko
videli lepo število tekačic in
tekačev, ki tečejo sebi na lju-
bo in se vsakodnevno borijo z
nekim drugim časom in ne
tistim na štoparici. Dvanajst
stadionskih krogov in dvesto
metrov so morali preteči vsi,
ki so hoteli opraviti 5-kilome-
trski test pripravljenosti.
Uspelo je vsem in potem so
strokovnjaki, kot so Dušan in
Stanka Prezelj ter njuna sino-
va Rožle in Marko in seveda
Roman Kejžar osebno, podali
strokovno analizo, ki bo te-
kačicam in tekačem pripo-
mogla k boljšemu teku na
prihajajočem Ljubljanskem
maratonu. Nekateri se mara-
tona sicer ne bodo udeležili, a
so vseeno hoteli zvedeti, kako
je z njihovo tekaško formo in
so se zato z veseljem pridru-
žili.

Pod budnim očesom Dušana Prezlja in Atletskega kluba
Kranj so "testiranci" lahko preverili svojo tekaško formo.

Zadnji test pred 
Ljubljanskim maratonom

Maja Bertoncelj

Nogometaši kranjskega Tri-
glava so v nedeljo na tekmi
14. kroga 1. slovenske nogo-
metne lige na domači zele-
nici z 1:2 izgubili proti Muri
05 in so trenutno na lestvici
na zadnjem mestu. Nogo-
metni dogodek je bil tudi v
znamenju protesta nogome-
tašev in atletov AK Triglav.
Tudi s transparenti so javno
opozorili, da hočejo nove tri-
bune, da so prostori pod se-
danjimi neprimerni, s pred-
potopnimi slačilnicami, člo-
veka nevrednimi kopalnica-
mi, v katerih so celo podga-
ne, atleti pa še dodajajo, da
se morajo pozimi na trenin-
ge voziti v Ljubljano. Kot
pravijo, jim je Mestna obči-
na Kranj zagotavljala rešitev
do leta 2013, ki pa je ni na vi-
diku. Že prej, v nedeljo do-
poldne, pa je z mesta pred-
sednika ND Triglav 2000
Kranj nepreklicno odstopil
Miran Šubic. Nekdanji di-
rektor kluba je bil za pred-
sednika izvoljen na skupšči-
ni 10. oktobra, torej pred do-
brim tednom dni. V pogovo-
ru je včeraj več povedal tudi
o razlogih za takšno odloči-
tev.

Po komaj slabem tednu ste
odstopili z mesta predsedni-
ka kluba. Kje so glavni razlo-
gi za takšno odločitev?
"Moram reči, da sem bil da-
leč od vloge predsednika.
Menim, da je predsednik
ponavadi nekdo, ki pooseb -
lja tudi neko moč, sposob-
nost, gotovost, ki jo daje klu-
bu, bodisi s svojim vplivom,
ugledom. Sam te moči ni-
mam, sem bolj operativec.
Res pa je, da sem v klubu
imel precejšnjo moč, glede
na to, da sem bil osem let di-
rektor. Ljudje, ki so v klubu
želeli sodelovati in pomaga-
ti, so rekli, da njihove
časovne in dru-
ge možnosti
ne dovoljuje-
jo dnevne

prisotnosti, zato sem se po-
tem odločil, da bom prevzel
funkcijo predsednika. Ni-
kdar pa se tega ne bi lotil, če
bi vedel, kaj je sklenila
kranjska koalicija glede
obljubljenih novih tribun.
Da se sicer to še spremeniti,
prilagoditi, a enostavno je
bilo to sporočilo zame zelo
jasno. Ni nobene politične
volje, da bi to okolje spreje-
lo, da imamo v Kranju eno
najboljših mladinskih nogo-
metnih šol v državi, da ima-
mo kopico mladih atletov,
drugih športnikov, da ta sta-
dion uporabljajo šolarji, re-
kreativci. Ko sem dobil to
sporočilo, sem o tem obve-
stil tudi člane novega uprav-
nega odbora in jim sporočil,
naj ravnajo po svoji vesti,
kot bom tudi jaz, ker se šte-
jem za prevaranega. Podžu-
panja nam je na skupščini
zaželela čim prejšnje igra-
nje mednarodnih tekem na
novem objektu in hkrati ve-
dela, da tega objekta v Kra-
nju še dolgo ne bo."

Torej je bil glavni razlog
prav zadeva v zvezi z grad-
njo novih tribun?
"Povod, vzrok in tudi konč-
na odločitev je bila prav to,
ker z ljudmi, ki o tem
odločajo, ne želim ime-
ti ničesar skupnega.
Kot predsednik klu-
ba pa sem z njimi
vsakodnevno v
odnosu. Ta od-
nos je sedaj nevz-
držen in logično
je, da se moram
posloviti. Pri tem
je nesporno, da
se ne moreš kre-
gati s svojo obči-
no, okoljem, kjer
živiš. Sklenil sem,
da Triglav kot
klub ne sme
b i t i

moj talec v tem smislu, da
ga ljudje povezujejo z mano
in ker imam tak odnos, na
koncu nosi posledice Tri-
glav. Ščepec tega je tudi od-
nos gospodarstva, okolja do
našega kluba. Je specifičen v
Sloveniji. To so dovolj moč-
ni razlogi, da Triglav vodijo
in v njem delajo tisti ljudje,
ki bodo morda lažje vzposta-
vili te kontakte in bodo mor-
da na ta način tudi bolj
uspešni. Ne trdim, da je to
nemogoče, celo želim si, da
bi bilo mogoče. Ne odhajam
ne jezen, ne užaljen, ne ma-
ščevalen. Preprosto rečem,
da s kranjsko oblastjo
nočem imeti ničesar, kar bi
me nanjo vezalo."

Kako vidite prihodnost
kranjskega nogometa, prvo-
ligaša, ki je trenutno na zad-
njem mestu na lestvici?
"Športna usoda Triglava je

pogojena z vsem
n a -

štetim. Ko bo licenciranje,
ne tisto papirnato, temveč
stvarno, postalo problem, se
bo izkazalo, da Kranj nima
pogojev za prvo ligo. Pre-
pričan sem, da Triglav v
športnem smislu lahko igra
v prvi ligi, odnos okolja pa
nam daje drugo sporočilo.
Imamo takšen nogomet, ko-
likor smo zanj pripravljeni
narediti. Jaz osebno sem po-
nosen. Leta 2003 sem klub s
sodelavci dobil v popolnem
razsulu, danes pa je to klub,
ki je v marsičem pojem v
Sloveniji. Ne sme pa biti Tri-
glav standard, temveč le pri-
mer, kako se da tudi skrom-
no kaj narediti. Mi moramo
poskrbeti, da naši mladi no-
gometaši doma igrajo tudi v
članski selekciji, da so pogo-
ji takšni kot drugod. Kranj
zaostaja za Lendavo, Mur-
sko Soboto, Velenjem, Ce-
ljem, Koprom, Novo Gorico.
To niso velemesta, temveč s
Kranjem najmanj primerlji-
va mesta. Nekaj se da nare-
diti na igrišču s pridnostjo,
delom in trudom, objekta pa

se tako ne da zgraditi, pa
tudi igralcev se s prid-
nostjo ne da nagraditi." 

Ostajate pa kot navijač
Triglava?
"Klubu bom pomagal,
kolikor mu bom lah-
ko, nič več pa ne v tej

vlogi. Z nikomer v klu-
bu se nisem skregal.

Morda pa sem bil jaz mot-
nja za vse to. Morda zato
klubu niso pomagali, ker
sem bil jaz zraven. Morda
je moj odstop rešitev. Če

da, sem to potezo pote-
gnil trikrat prepo-

zno."

Šubic odhaja z vrha Triglava
Miran Šubic je nepreklicno odstopil z mesta predsednika Nogometnega društva Triglav 2000 Kranj.

Maja Bertoncelj

Curling je olimpijski šport,
kljub temu pa je pri nas še
relativno neznan. Z njim se
ukvarjajo tudi na Jesenicah.
V klubu imajo več kot tride-
set igralk in igralcev, ki so
na dosedanjih dveh držav-
nih prvenstvih osvojili tri
tretja mesta, eno drugo, na
zadnjem pa celo naslov
državnih prvakov. Najboljša
je bila njihova moška ekipa
Modeli, ki so tako konec
septembra zastopali Slove-
nijo na evropskem prven-
stvu skupine C na Dan-
skem. Kot pravijo, je curling
nadvse zanimiv šport, s ka-

terim želijo seznaniti čim
širši krog ljudi, zato v sobo-
to, 22. oktobra, pripravljajo
dan odprtih vrat Curling
kluba Jesenice. V dvorani
Podmežakla bo potekal od
16. ure do 18.30. Preskusili
se boste lahko prav vsi, po-
tekala pa bo tudi "VIP-tek-
ma", na kateri bo nastopila
tudi ekipa Gorenjskega gla-
sa. Udeležbo so zaenkrat
potrdili še jeseniški hokeji-
sti, blejski veslači in pred-
stavniki Radia Triglav.
Kako uspešni bomo in kak-
šen je naš pogled na cur-
ling, pa boste lahko prebra-
li v prihodnji številki Šport-
nega glasa.

Spoznajmo curling

S curlingom se boste lahko seznanili na dnevu odprtih vrat
22. oktobra v dvorani Podmežakla na Jesenicah. 
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Miran Šubic: "Morda klubu niso
pomagali, ker sem bil jaz zraven.
Morda je moj odstop rešitev."
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THE TIDE SNEMALI
NOVI VIDEOSPOT

Kranjska rockovska zasedba The Tide
je spet zbrala snemalno ekipo reži-
serja Miha Knifica ter posnela glasbe-
ni spot za skladbo Ready to go.

22

LJUD JE

JABA DABA DU IN
ČAROVNIK JE TU 

V nedeljo je v Zadružnem domu v
Ribnem potekala otroška matine-
ja, na kateri je s svojim tritisočim
nastopom kariere otroke zabaval
legendarni čarodej Toni. 
/ Foto: Gorazd Kavčič

KUL TU RA

ZIHER JE ZIHER'NGA 

V Prešernovem gledališču so v so-
boto premierno uprizorili komedijo
Konec začetka irskega dramatika
Seana O'Caseyja. Režiser Matjaž
Pograjc odprl vrata burleski. 
/ Foto: Mare Mutić
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nemanje video-
spota za skladbo
Ready to Go, ki je
na njihovem zad-
njem albumu

Kings of the Hill, se je
pričelo v dopoldanskih
urah, in sicer na več lokaci-
jah v Ljubljani, zadnje ka-
dre pa je ekipa ustvarjala v
prostorih Mestne občine
Kranj. Kot pravi Tomaž
Štular, pevec skupine in pi-
sec besedil, skladba Ready
to Go govori o pričakovanju
odhajanja ali ostajanja, kjer
se sprašuje, ali bi res odšel
ali ostal: ''Besedilo lahko
govori o odhajanju, recimo
danes grem. Kamorkoli, le
da grem nekam drugam. V
prenesenem pomenu pa bi
lahko govorilo tudi o odha-
janju iz tega sveta na drug
planet, kar pa je predstav-
ljeno v zgodbi režiserja
Miha Knifica.'' Ta si je 
namreč zamislil scenarij, v
katerem je zastavil dru-

gačen, nenavaden življenj-
ski sistem - surrealističen
svet, kjer je vse uniformira-
no. Vsi ljudje so v enakih
uniformah z določenimi
številkami na suknjičih.
Predmete zamenjajo ljudje
in poklic, ki ga človek oprav-
lja, je ''poklic'' predmeta.

''Vse je prikazano, kot da je
svet podrejen meni. Vsi mi
strežejo, me pozdravljajo,
kot da sem velika živina,
vendar na koncu tudi jaz
prevzamem vlogo predme-
ta - predpražnika, na kate-
rem si nekdo drug obriše
čevlje,'' je še dodal Tomaž.

Na snemanju je sodelova-
lo več kot štirideset statistov,
potekalo je brez zapletov,
glasbeno-vizualni izdelek,
posnet v črno-beli dokumen-
tarni filmski tehniki, pa bo
premierno predstavljen na
MTV v začetku meseca no-
vembra.

THE TIDE SNEMALI 
NOV VIDEOSPOT
Kranjska rokovska zasedba The Tide je spet zbrala snemalno ekipo režiserja Miha Knifica ter posnela
glasbeni spot za skladbo Ready to Go.

Spopad 
improvizatorjev

V četrtek ob 20. uri se bo
v Prešernovem Gledali-
šču v Kranju začela prire-
ditev Spopad Mest. Gre
za tridnevni turnir gledali-
ške improvizacije, na ka-
terem se bodo med seboj
spopadle štiri najboljše
ekipe iz različnih sloven-
skih mest v komičnih tek-
mah oziroma predstavah.
Poleg ekipe Kranja bodo
nastopili še predstavniki
Ljubljane, Maribora in
Kamnika. Finale bo v so-
boto ob 20. uri. S. L.

Vabijo nove pevce

Pod sloganom "Naj lju-
bezen do slovenske na-
rodne pesmi nikoli ne
utihne!" Moško pevsko
društvo Triglav Lesce
Bled vabi medse nove
pevce (vseh glasov).
Vaje so predvidoma v
ponedeljek in sredo ob
20. uri v prostorih Kra-
jevne skupnosti Lesce.
Kontakt: 041/382-225
(Andrej). I. K.
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Anka Bulovec

S

Kranjska zasedba The Tide, ki je (ne dolgo nazaj) izdala svoj tretji album Kings of the Hill. 
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Navodilo za reševanje: v kvadrate vpišite števila od 1 do 9 tako, da
se ne bo nobeno število ponovilo ne v vrstici ne v koloni ne v enem
izmed odebeljenih devetih kvadratov. Sestavila: P. F.

Rešitev:

TEŽJI 
SUDOKU
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Rešitev:

LAŽJI 
SUDOKU 

večer večer

Tr
ad

ic
ija

 A
vs

en
ik

 d
.o

.o
., 

B
eg

un
je

 n
a 

G
or

en
js

ke
m

 2
1,

 B
eg

un
je

 n
a 

G
or

en
js

ke
m

Fo
to

: A
nk

a 
B

ul
ov

ec

Redna cena knjige je 12,50 EUR.

Če knjigo kupite ali naročite na Gorenjskem glasu, 

je cena le 10,50 EUR + poštnina.

Knjigo lahko kupite na Gorenjskem glasu, 

Bleiweisova cesta 4 v Kranju, jo naročite po tel. št.:

04/20142 41 ali na: narocnine@g-glas.si. w
w
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Nova knjiga, novi 

kulinarični izzivi, 

praktična spiralna

vezava, ugodna cena! 

Knjiga je razdeljena na

štiri poglavja: zavitki, 

pite in krostate, rezine

ter slane pite in prigrizki.

Med več kot 120 recepti

boste zagotovo našli 

veliko jedi, s katerimi

boste razveselili vaše

drage. Vsi recepti so

preizkušeni, zato 

vam bodo uspeli že

prvič in prav 

vsakega spremlja

tudi slika.

Kamerman Aljoša Korenčan in režiser Miha Knific po 
napornem celodnevnem snemanju / Foto: Anka Bulovec
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KUL TU RA

e naslov komedije
Konec začetka je
na neki način obe-
taven, umestiti v
sožitje besedi, ki

sta si kot protipomenki v na-
sprotju, namreč namiguje
na zmedo, češ kaj je začetek
konca, bolj na začetku ali
bolj na koncu. Ali se je ko-
nec zgolj začel in se še ni do-
končal? Konec komedije je
bolj kot ne oster, v rumenih
medijih bi ga, prepričan
sem, označili za brutalnega,
gospa Lizzie (Darja Reich-
man) ima namreč dovolj
svojega moža Darryja (Mat-
jaž Višnar) in njegovega bra-
ta Barryja (Pavel Rakovec),
spakira kovčke in odide. Do -
tlej se zgodi marsikaj. Po več
letih zakona, ko se nekoliko
"najesta" drug drugega, part-
nerja v nekem trenutku za-
menjata vlogi, ona bo kosila
in okrog hiše opravljala mo-
ška dela, on pa se bo zadolžil
za ženska hišna opravila. A

moški ima druge načrte, ki
potem, ko se mu pridruži še
njegov samski brat, povsem
zasenčijo "žensko delo", ki
naj bi ga po njegovih lastnih
besedah sicer z lahkoto opra-
vil. 

Čas je torej za burlesko.
Tako bi namreč lahko skle-
pali po v soboto videnem.
Režiser Matjaž Pograjc je v
sodelovanju z dramaturgi-
njo Blažko Müller Pograjc
bistveno več pozornosti kot
zgolj nekakšni realni odrski
predstavitvi besedila kot ta-
kega v uprizoritvi namenil
burlesknim elementom in s
tem hkrati odprl tudi poli-
gon za igralsko interpretaci-
jo. To je igralski trio, v pred-
stavi je nekoliko večji del kot
ženski sicer odmerjen obe-
ma moškima likoma, tudi
uspešno izkoristil. Posebej
fanta, Matjaž Višnar in Pa-
vel Rakovec, sta znala biti
burleskna in v svoji prisrčni
nerodnosti polna bebastih
domislic, vseskozi "v akciji".
Kot nekoč Stan in Olio na
filmskem platnu ali pa ne

daleč nazaj tipa iz kultne
animirane serije A je to. Re-
žiser je v predstavo dodal
tudi kup elementov, ki naj
bi vzbujali presenečenje in
smeh hkrati. Medved iz
omare je bil nedvomni
prvak med njimi. Burleski
primerna je tudi glasba
Marka Brdnika, glasbo s kla-

virja, značilno za nemi film,
je namreč zamenjala za ru-
ralno okolje primernejša
harmonika. Burleski na vo-
ljo je bila tudi scenografija
Tomaža Štrucla, marsikaj se
je dalo uničiti, razbiti, polo-
miti, pretirano karikirani so
bili tudi kostumi Mateje Be-
nedetti. 

ZIHER JE ZIHER'NGA 
V Prešernovem gledališču so v soboto premierno uprizorili komedijo Konec začetka irskega 
dramatika Seana O'Caseyja. Režiser Matjaž Pograjc odprl vrata burleski.

Tokratni trio za burlesko: Matjaž Višnar, Darja Reichman
in Pavel Rakovec / Foto: Mare Mutić

Igor Kavčič

Radovljica

Ilustracije Urške Stropnik

Danes, v torek, 18. oktobra, ob 18. uri bodo v Galeriji Šiv -
čeve hiše odprli razstavo ilustracij Urške Stropnik. Sli-
karko in njeno ilustratorsko delo bo predstavila mag.
Milena Božiček Koren iz Galerije Velenje, kjer so razsta-
vo pripravili, odprla pa jo bo umetnostna zgodovinarka
Maruša Avguštin. V glasbenem programu bo nastopila
kitaristka Mojca Eržen. Razstava bo na ogled do 13. no-
vembra. I. K.

Vrba

Večer z Miroslavom Košuto

V sredo, 19. oktobra, ob 18. uri bo v Prešernovi rojstni
hiši v Vrbi pesniški večer s Prešernovim nagrajencem
Miroslavom Košuto. I. K. 

Cerklje

Likovna razstava in predstavitev knjige 

Danes, v torek, 18. oktobra, ob 17. uri bodo v Petrovčevi
hiši v Cerkljah odprli razstavo slik z naslovom Dve roki
in pol (Zeleno, po moje) domačinke Martine Skubic. Jutri,
v sredo, 19. oktobra, ob 19. uri bo prav tako v Petrovče-
vi hiši predstavitev strmolskih zgodb, ki so v Gorenj-
skem glasu izhajale pod naslovom Strmolska Vilma.
Predstavila jih bo avtorica, publicistka in prof. Marija
Cvetek, ki bo govorila tudi o zadnjem romanu Draga
Jan čarja To noč sem jo videl. I. K.

Žirovnica

Fotografije Po sledeh gospoda Hudournika

Do 24. oktobra so v galeriji Jake Čopa (v Zdravstveni po-
staji Žirovnica) na ogled fotografije javnega natečaja za
najboljšo fotografijo Občine Žirovnica, ki ima letos na-
slov Po sledeh gospoda Hudournika. Na ogled je 18 foto-
grafij sedmih avtorjev, za najboljše pa poleg ocen stro-
kovne žirije štejejo tudi glasovnice obiskovalcev. Nagra-
de trem najboljšim bodo podelili 26. oktobra ob 16.30 v
Finžgarjevi rojstni hiši v Doslovčah, kjer bodo zaznamo-
vali tudi 100. obletnico rojstva Jake Čopa. I. K.

Dialog z Dolinarjevimi plastikami 

V soboto dopoldne so trije akterji v okviru Zavoda za so -
dobne umetnosti in kulture Gulag na Slovenskem trgu v
Kranju izvedli kiparski projekt Javno kiparstvo. Trije umet-
niki, Zoran Srdić Janežič, ki je projekt zasnoval, Andrej
Štular in Jernej Mali so z umetniško akcijo vzpostavili dia-
log z javnimi plastikami Lojzeta Dolinarja. Jernej Mali je fi-
ktivno postavljal mali bronasti kip Moja pot v šolo po ra-
zličnih delih trga in njegove okolice, Andrej Štular je se-
stavil konstrukcijo iz železja in lesa ob moški figuri Na-
rodnoosvobodilni boj, Zoran Srdić Janežič pa se je v času
trajanja projekta po Slovenskem trgu sprehajal v maski, ki
je spominjala na kip Revolucija. Akterji projekta so z akci-
jo želeli opozoriti tudi na zavedanje posameznika o po-
membnosti kulturnih vrednot, za katere se ob narašča-
jočih krajah, vandalizmu in drugih oblikah uničevanja
spomeniške dediščine vse bolj sprašujemo, jih še imamo
ali ne. Projekt Javno kiparstvo: Slovenski trg, Kranj se bo 10.
novembra nadaljeval z okroglo mizo na to temo. I. K.

Ž

Akterji projekta Javno kiparstvo v akciji / Foto: Gulag
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VREME IN KINO

ako v Kranju kot
v Škofji Loki so
na ogled filmski
presežki, ki si ne
zaslužijo, da bi

ostali spregledani. Skoraj vsi
po vrsti so prejemniki pre-
stižnih filmskih nagrad s fe-
stivalov po svetu, žal pa
mnogi ne pridejo na redne
kinematografske sporede.
Filmsko gledališče je zato
priložnost, da si jih ogledate
tudi na velikem platnu.

Četrtek ob 20. uri je ter-
min, rezerviran za filmske
sladokusce v kranjskem Pla-
netu Tuš. Do 1. decembra se
bo zvrstilo devet filmov ra-
zličnih žanrov, od dram, ko-
medij pa do trilerjev. "S
Filmskim gledališčem želi-
mo popestriti kulturno po-
nudbo Gorenjske in gledal-
cem ponuditi izjemne film-
ske uspešnice, ki bi, če jih ne
bi pokazali mi, žal ostale
spregledane," pravi vodja od-
nosov z javnostmi v Tuš
Holdingu Anja Marjetič.
Oblikovalci programa so
pregledali širok nabor letoš-
nje nekomercialne produk-
cije in pri izbiri filmov upo-
števali tako okus slovenskih
filmskih gledalcev kot so-
dobne trende tovrstne kine-
matografije.

Filmsko gledališče se je
začelo s srbsko dramo Besa
z Mikijem Manojlovićem
ter slovensko igralko Ivo
Krajnc v glavnih vlogah, na-
daljevalo pa z odlično zgo-
dovinsko dramo, posneto
po resničnih dogodkih, z
naslovom Božji možje. Sati-
rična komedija Štirje levi se

islamskega terorizma loteva
z obilico črnega humorja.
Film Neke druge zgodbe je
omnibus petih režiserk biv-
ših jugoslovanskih republik
(slovensko epizodo je reži-
rala Hanna Slak), ki se upre
represivnemu, patriarhal-
nemu pogledu na svet. Sen-
timentalna drama island-
skega režiserja Dagurja Ka-
rija z naslovom Dobro srce
je morbidno-humorna
zgodba o drugih priložno-
stih. Enega izmed vrhuncev
sporeda predstavlja film
Drevo življenja, letošnji do-
bitnik zlate palme v Canne-
su. Režiser Terrence Malick
družinsko dramo potopi v
hipnotično-meditativni svet
osnovnih življenjskih vpra-
šanj, na katera želijo odgo-
voriti protagonisti filma.
Madžarski drami Deviški
ples smrti, pri kateri je so-
delovala tudi Slovenija, eno
izmed vlog pa igra Boris Ca-
vazza, bo sledil sijajni lede-

ni psiho-triler Kako sem
preživel to poletje. "S tem
filmom se bo tudi uradno
zaključilo letošnje Filmsko
gledališče, ki pa kot nagra-
do in dodatek za vse gledal-
ce 1. decembra prinaša še
filmsko presenečenje," po-
jasnjuje  Marjetičeva.

Kino Sora v Škofji Loki
filmski spored gledališča
predvaja ob petkih ob 20.
uri, ponovitve nekaterih fil-
mov pa lahko ujamete tudi

ob drugih dneh. Filmski re-
pertoar je podoben kranjske-
mu, tukaj bogatejši še za ar-
gentinsko kriminalno dra-
mo, dobitnico tujejezičnega
oskarja Skrivnost njihovih
oči, mehiški biser o odnosu
med očetom in sinom, ki
gresta Na morje, briljantno
ruralno dramo Na sledi oče-
tu, slovensko ljubezensko
dramo Lahko noč, gospodič-
na ter francosko dramo o
iskanju uspeha Turneja.

VREMENSKE ZANIMIVOSTI
......................................................................................................

BARVITA FILMSKA JESEN
V kranjskem Planetu Tuš ter v kinu Sora v Škofji Loki se je začelo dvomesečno Filmsko gledališče, ki
bo postreglo s tematsko in žanrsko raznolikimi filmi iz domače in tuje neodvisne produkcije. 

Samo Lesjak

Torek, 18. 10. 
18.30, 21.00 JANE EYRE
19.40 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
17.10, 19.20 JOHNNY ENGLISH 2
17.25, 21.40 KATERI JE PRAVI?
21.30 KAVBOJI IN VESOLJCI
17.00 MEDVEDEK PU

Sreda, 19. 10. 
18.30, 21.00 JANE EYRE
19.40 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
17.10, 19.20 JOHNNY ENGLISH 2
17.25, 21.40 KATERI JE PRAVI?
21.30 KAVBOJI IN VESOLJCI
17.00 MEDVEDEK PU

Četrtek, 20. 10. 
16.40, 18.30 WINX CLUB: ČAROBNA 
PUSTOLOVŠČINA
21.20 TA NORA LJUBEZEN
18.40, 20.40 HUDA UČITELJICA
20.20 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
17.00, 19.10 JOHNNY ENGLISH 2
17.10 MEDVEDEK PU

Petek, 21. 10.
16.40, 18.30 WINX CLUB: ČAROBNA 
PUSTOLOVŠČINA
21.20 TA NORA LJUBEZEN
18.40, 20.40, 22.40 HUDA UČITELJICA
20.20, 22.20 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
17.00, 19.10 JOHNNY ENGLISH 2
17.10 MEDVEDEK PU

Sobota, 22. 10.
14.40, 16.40, 18.30 WINX CLUB: 
ČAROBNA PUSTOLOVŠČINA
21.20 TA NORA LJUBEZEN
18.40, 20.40, 22.40 HUDA UČITELJICA
20.20, 22.20 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
14.50, 17.00, 19.10 JOHNNY ENGLISH 2
14.10, 15.40, 17.10 MEDVEDEK PU

Nedelja, 23. 10.
14.40, 16.40, 18.30 WINX CLUB: 
ČAROBNA PUSTOLOVŠČINA
21.20 TA NORA LJUBEZEN
18.40, 20.40 HUDA UČITELJICA
20.20 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
14.50, 17.00, 19.10 JOHNNY ENGLISH 2
14.10, 15.40, 17.10 MEDVEDEK PU

Ponedeljek, 24. 10.
16.40, 18.30 WINX CLUB: ČAROBNA 
PUSTOLOVŠČINA
21.20 TA NORA LJUBEZEN
18.40, 20.40 HUDA UČITELJICA
20.20 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
17.00, 19.10 JOHNNY ENGLISH 2
17.10 MEDVEDEK PU

Torek, 18. 10. 
18.50, 21.20 MORILSKA ELITA
16.40 EN DAN
16.25, 18.45, 21.05 KATERI JE PRAVI?
19.10, 21.30 NOČ MORSKIH PSOV, 3D
19.00 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
15.50, 18.20, 20.40 JOHNNY ENGLISH 2
21.10 PRIJATELJA SAMO ZA SEKS
15.30, 17.10 MEDVEDEK PU, sinhroniziran
16.50 SMRKCI, 3D, sinhroniziran

Sreda, 19. 10. 
18.50, 21.20 MORILSKA ELITA
16.40 EN DAN
16.25, 18.45, 21.05 KATERI JE PRAVI?
19.10, 21.30 NOČ MORSKIH PSOV, 3D
19.00 LAHKO NOČ, GOSPODIČNA
15.50, 18.20, 20.40 JOHNNY ENGLISH 2
21.10 PRIJATELJA SAMO ZA SEKS
15.30, 17.10 MEDVEDEK PU, sinhroniziran
16.50 SMRKCI, 3D, sinhroniziran

Petek, 21. 10. 
18.00 SMRKCI, sinhroniziran
20.00 JANE EYRE

Sobota, 22. 10. 
16.00 SMRKCI, sinhroniziran
18.00 PRVI MAŠČEVALEC: STOTNIK AMERIKA
20.15 JANE EYRE

Nedelja, 23. 10. 
16.00 SMRKCI, sinhroniziran
18.00 PRVI MAŠČEVALEC: STOTNIK AMERIKA
20.15 JANE EYRE

Četrtek, 20. 10. 
20.00 KAVBOJI IN VESOLJCI 

Petek, 21. 10. 
20.00 DOBRO SRCE

Sobota, 22. 10. 
18.00 KAVBOJI IN VESOLJCI
20.00 DOBRO SRCE

Torek, 18. 10.
18.00 KRALJEV GOVOR

Sobota, 22. 10. 
18.00 RIO

Nedelja, 23. 10.
11.00 RIO

Organizatorji filmskih predstav si pridržujejo
pravico do spremembe programa.

KOLOSEJ DE LUXE, KRANJ (CENTER) PLANET TUŠ, KRANJ

KINO RADOVLJICA, LINHARTOVA DVORANA

KINO SORA, ŠKOFJA LOKA

KINO ŽELEZAR, JESENICE

KINO SPO RED
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18. 10. tor. Luka cvet 7.22 18.11

19. 10. sre. Etbin cvet 7.24 28.10

20. 10. čet. Irena list  7.25 18.08 

21. 10. pet. Urška list 7.26 18.06

22. 10. sob. Vendelin plod 7.28 18.04

23. 10. ned. Severin plod 7.29 18.03

24. 10. pon. Rafael korenina 7.31 18.01

tedenska vre men ska na po ved

18. 10. 24. 10.PREGOVOR
.......................................................................................................

T

Vreme vinotoka je aprilu za poroka.

Biovremenski podatki

Vremenski vpliv bo pozitivno vplival na počutje. Tudi občutljivi
ljudje ne bodo imeli težav, povezanih z vremenom.

Napoved za gorski svet

Danes bo delno jasno, v večernih urah se bo na zahodu Julij-
skih Alp in južno od Bohinjskega grebena nekoliko poobla-
čilo. Pihal bo jugozahodnik. Temperature se bodo nad 1500
metri gibale okoli 8 stopinj, nad 2500 metri pa se bo ter-
mometer spustil na le 3 stopinje Celzija.

Vremenske zanimivosti

7. oktober 2011 - Skoraj neverjetno, vendar smo 7. oktobra
ponekod po Sloveniji dočakali prve snežinke. Letošnje jesen-
sko vreme je znova in znova postreglo z rekordno visokimi
zabeleženimi temperaturami, zato ni nič presenetljivega, da so
meteorologi 6. oktobra, le dan pred prvim letošnjim snežen-
jem, zabeležili najvišjo izmerjeno oktobrsko temperaturo od
pričetka meritev v jeseni 2002. Ob jugozahodniku so tako
namerili 22,8 stopinje, kar je za tri desetinke stopinje Celzija
več od dosedanjega rekorda, zabeleženega 7. oktobra 2009.

Drevo življenja / Foto: arhiv distributerja Blitz Film & Video Distribution

Štirje levi / Foto: arhiv distributerja Cenex



TOREK_18. 10. 2011 25

ri založbi Didakta
je izšla knjiga Veli-
ko malo prstno 
gledališče avtorja
Igorja Cvetka, ki jo

je pripravil po desetletjih iz-
kušenj v lutkarstvu, zato je
knjiga kljub navidezni pre-
prostosti premišljena do
zadnje podrobnosti. Cvetko
je že v knjigah Slovenske
otroške prstne igre in Naj-
manjše igre na Slovenskem
predlagal staršem in vzgoji-
teljem, kako naj se z igrami
domačega otroškega izročila
otroku približajo in ga uve-
dejo v svet umetnosti in kul-
ture. In kaj, ko otroci te prve
gledališke igre prerastejo?
To pa je že tema knjige Veli-
ko malo prstno gledališče,
snovanje malih gledaliških
miniatur na prstih, dlaneh
in rokah. "Izkazalo se je, da
za tako otroško gledališče ne
potrebujemo prav veliko.
Nekaj stvari, ki jih zlahka
najdemo v vsaki hiši, nekaj
najpreprostejšega orodja,
malo spretnosti, nekaj več

domišljije ter veliko volje in
veselja za to, kar naj bi v pra-
vem sodelovanju otroka in
odraslega nastalo. Pa morda
še dobro predlogo (avtorsko
ali sposojeno) - zgodbo, "sce-
narij", na podlagi katerega se
sploh lahko začne gledališko
snovanje," je poudaril avtor. 

Cvetko se je v izboru štiri-
najstih besedil odločil za bolj
ali manj znane slovenske
otroške ljudske zgodbe. Vsa-
ko je poskušal oblikovati liko-
vno neodvisno s preprosto
tehnologijo prstnih lutk. Do-
dal je navodila za izvedbo, a
obenem poudaril, da to ni
nujno recept za delo, ampak
spodbuda pri iskanju tudi las-
tnih domiselnih rešitev. Do-
dal je še nekaj namigov za
uporabo preprostih viž, zani-
mivih ritmov za dopolnitev
predstav. V izboru besedil so
tista O Grdini pod kamnom,
O lisici in polžu, Kako je med-
ved lovil ribe, O skaklju in ru-
sicah, Kako je prišla lisica gle-
dat na uro ... Vsaka predstava
je v knjigi predstavljena s seri-
jo barvnih fotografij, ki jih je
posnel oblikovalec in fotograf
Borko Tepina.

ČAROBNA MOČ PRSTOV 
Igor Cvetko je avtor besedila in ilustracij v knjigi Veliko malo prstno gledališče. Knjiga povezuje
otroke in odrasle preko ustvarjalnosti.

Suzana P. Kovačič

P

a je golf pri nas
vedno bolj priljub -
ljen in se vedno
bolj uveljavlja,
smo se lahko pre-

pričali kar na Gorenjskem. V
kranjskem klubu imajo v mla-
dinski kategoriji včlanjenih
dvajset otrok, med četrtim in
sedemnajstim letom, ki prid-
no vadijo na golfskem igrišču
Brdo pri Kranju ter igrajo na
Bledu. Mladi golfisti so, glede
na starost in nivo znanja, raz-
vrščeni v tri skupine - golf
vrtec, sredinčki in mladinci.
Srednja starostna skupina se
udeležuje turnirjev Bambi, ki
potekajo od marca do oktobra.
Letos je bil v končnem seštev-
ku nepremagljiv komaj osem-
letni Janez Balkovec, ki je, po
besedah koordinatorke za
mladinski golf Alenke Erzar
Žepič, tudi najbolj napredo-
val, saj je tekmoval v starejši
starostni skupini. 

Najbolj pa so v klubu nav-
dušeni nad tremi srebrnimi

priznanji z državnega prven-
stva v Ljubljani. Njihovi sre-
dinčki so na državni ravni
postali trikratni podprvaki v
kategoriji do deset let. Drugo
mesto, do osem let - dečki, je
osvojil Janez Balkovec, v isti
skupini pri deklicah pa je s
prav tako odličnim drugim
mestom razveselila Kaja Te-
ran. V kategoriji do deset let

pa je, s še enim odličnim
drugim mestom, dobro de-
lovanje kluba z mladimi ge-
neracijami potrdil Matic Že-
pič, ki je svoje občutke o pod-
naslovu državnega prvaka
strnil z naslednjimi beseda-
mi: "Drugo mesto na držav-
nem tekmovanju mi veliko
pomeni. Treniram trikrat na
teden in želim si, da bi se

čim bolje naučil igranja gol-
fa, da bi udarjal kot Tiger
Woods," je dodal mladi gol-
fist. K tem uspehom je naj-
več pripomogel njihov tre-
ner Jernej Semonič, prav go-
tovo pa so bili pomembni
tudi začetniški udarci, ki so
jih podprvaki osvojili pri Ma-
teju Dolencu, trenerju mlaj-
ših selekcij.

GOLF - ŠPORT S ŠTEVILNIMI PRAVILI
V začetku oktobra so najmlajši golfisti iz Golf & country kluba Kranj na državnem prvenstvu dosegli
zavidljive rezultate in klubu s trinajstletno tradicijo prinesli tri srebrne medalje.

Tjaša Kržišnik

D

Ponovno skupaj

Šla sem, 
ker sem se bala trpeti,

ker srce se želelo ni streti.

Ponovno zdaj skupaj nasmehe loviva,
drug drugega iščeva,

ponoči ne spiva ...

Bom šla ponovno?
Tega ne vem,

si pa iskrenosti upam želeti.

Ponovno bova gotovo kam šla,
a bo to skupaj,
pa ne veva ...

Špela

Ni pomemben mrzel veter, nebo brez sonca ali dežne
kaplje. Pomembno je, da v srcu gori plamen in nas gre-
je ljubezen. Ljubezen pa vse okoli nas naredi toplo in
čarobno. Ujemite čim več nasmehov! Lep pozdrav,
Meta.

Pes mi po šlji te na elek tron ski na slov pesmi.mla dih @gma il.com ali
pis no na na slov: Go renj ski glas, Ble i we i so va ce sta 4, 4000 Kranj. 

PESMI MLADIH

Igramo se gledališče v predstavi Kako je medved lovil ribe.

Mladinska ekipa Golf & country kluba Kranj, v ospredju podprvaka pri dečkih, zaradi bolezni
pa je bila odsotna Kaja Teran, edina podprvakinja pri deklicah.

Učenci OŠ Škofja Loka - Mesto so evropski dan jezikov
proslavili z jezikovno obarvano prireditvijo. 

Knjižnični Živ žav

Matična knjižnica Kamnik je prejšnji ponedeljek pripravila
prav posebno popoldne za najmlajše in njihove starše, s ka-
terim so obeležili začetek Tedna otroka, ki je letos nosil na-
slov Pojdiva s knjigo v svet. Pred knjižnico v Šmarci so pri-
pravili Knjižnični Živ žav, na katerem so otroci lahko skupaj
z iransko slikarko Azito Hedayati Bijol spoznavali iranske
pravljice in njihovo kulturo, spoznavali delo gasilcev, pihali
balone, risali tatuje, barvali, brali, izbirali zajčja imena in po-
slušali pravljice. J. P. 
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Evropski dan jezikov

Pred desetimi leti sta Evropska unija in Svet Evrope razgla-
sila 26. september za evropski dan jezikov z namenom oza-
veščanja in opozarjanja na pomembnost učenja in znanja
tujih jezikov. Ob tem imenovanju so poudarili tudi velik po-
men jezikovne raznolikosti ter pestrosti Evrope, hkrati pa
vse mlade spodbudili k vseživljenjskemu učenju jezikov,
brez katerega danes ni prihodnosti. Po vseh evropskih drža-
vah temu dnevu namenjajo posebno pozornost in v sklopu
različnih aktivnosti počastijo raznolikost in edinstvenost po-
sameznih jezikov. Tudi na OŠ Škofja Loka - Mesto so ob ev-
ropskem dnevu jezikov pripravili zanimiv program. "Nasto-
pajočih je bilo veliko, govorili so kar osem različnih jezikov
in sicer slovensko, angleško, nemško, francosko, špansko,
albansko, makedonsko in bosansko. Učenci so se predsta-
vili tudi z ljudskimi pesmimi, poleg tega pa so zaigrali še ra-
zlične skeče," je povedala njihova učiteljica Urška Guzelj
Štajer. T. K.



aponska Toyota je vse
od leta 1999, ko je za-
peljala na cesto prva ge-
neracija modela Yaris,
dobro kovala tržni
uspeh, saj so za avto-

mobil našli poltretji milijon
kupcev. S takšno dediščino
letos jeseni tudi na sloven-
ske ceste prihaja nova, tretja
generacija Yarisa, ki pred-
hodni model presega tako
po merah kot tudi po vsebi-
ni. Zdaj ima Yaris 3,88 me-
tra dolžine oziroma deset
centimetrov dolžinskega pri-
rastka, za pet centimetrov pa
je raztegnjena medosna raz-
dalja, ki pripomore k večji
notranji prostornosti. To
najbolje občutijo potniki na

zadnji klopi, dodatni litri pa
so tudi v prtljažniku, ki zdaj
sprejme 286 litrov.

Zunanjost novega Yarisa,
ki je na voljo v tri- ali petvra-
tni karoserijski izvedbi, se si-
cer navezuje na prejšnjo ge-
neracijo, ob spremembah
ostaja tudi prepoznavnost.
Merilniki niso več postavlje-
ni pod sredino vetrobranske-
ga stekla, ampak neposred-
no pred voznika, medtem ko
je desno od njih nameščen
velik zaslon na dotik, ki služi
upravljanju komunikacij-
skih sistemov, prikazovanju
slike kamere za vzvratno
vožnjo. Osnovni pogonski
stroj je 1,0-litrski bencinski
trivaljnik z 51 kilovati (69
KM), družbo mu delata še
1,3-litrski štirivaljnik s 73 ki-
lovati (99 KM) in 1,4-litrski

turbodizel s 66 kilovati (90
KM). Za prenos moči skrbi
šeststopenjski ročni menjal-
nik, pri močnejšem bencin-
skem motorju je za doplačilo
1.100 evrov na voljo tudi
brezstopenjska avtomatika.
Oprema je razdeljena v štiri
nivoje, pri osnovnem za var-
nost med drugim skrbi se-

dem varnostnih zračnih bla-
zin, vključno s kolensko za
voznika, za udobje pa ročna
klimatska naprava. Yaris na
slovenski trg prihaja s ceno
11.380 evrov za osnovno tri-
vratno izvedbo z najšibkej-
šim bencinskim motorjem,
nato se cene vzpnejo do
16.250 evrov. 

eprav se tovorna in
potniška različica
Fiatovega Dobla
kar precej razliku-
jeta, se vseeno

vidi, da korenine tega vozila
izvirajo iz zasnove lahkega
dostavnika. Tudi najbolje
opremljeni Doblo, name-
njen prevozu potnikov ali
družinski uporabi, tega ne
more skriti, čeprav je na zu-

naj in znotraj videti dokaj
eleganten.

Notranjost je prostorsko
precej dognana, predvsem
pa se tisti, ki Dobla uporab -
ljajo za družinske prevoze,
lahko veselijo, ker bodo vanj
spravili veliko takšne in dru-
gačne krame, oziroma vse,
kar rabijo s seboj za izlet ali
počitnice. A tudi kakšen več-
ji kos tovora gre v prtljažnik,
zlasti, ko je deljiva zadnja
klop potisnjena naprej.
Uporabna je tudi rešitev za
zadnjo polico, ki jo je mo-
goče namestiti na dve različ-
ni višini, nanjo pa je mogoče
naložiti kar 70 kilogramov
tovora in se torej ni treba
bati, da se bo poškodovala že
ob vsaki najmanjši obreme-
nitvi. Dostop v zadnji del po-
tniške kabine ni težaven,
skozi široka drsna vrata ni

treba delati posebnih gim-
nastičnih vaj na poti do se-
dežev. Sedežna klop je pre-
cej široka in za silo se v zad-
nji del zgnetejo tudi trije
krepkejši odrasli potniki, žal
pa ni vzdolžnega pomika, ki
bi povečal sicer soliden od-
mik od naslonjal sprednjih
sedežev. Ob tem, da so obli-
kovalci dostavniške koreni-
ne skušali prikriti tudi z
barvnimi vložki na armatur-
ni plošči, ki se skladajo s se-
dežnimi prevlekami, ima

voznik pred seboj pregled-
no, vendar dokaj preprosto
armaturno ploščo, a kakšnih
presežkov v tovrstnih vozilih
niti ne gre pričakovati. 

Enako velja tudi za zvočno
izolacijo kabine, kjer se ne-
koliko preveč sliši delovanje
2,0-litrskega turbodizelske-
ga štirivaljnika. Ta pogonski
stroj je Doblu dobro pisan
na kožo, pospeški so ob voz-
nikovi neprevidnosti celo
preveč siloviti, sicer pa špor-
tni način vožnje, ko so v av-
tomobilu otroci, ni prime-
ren.

Pravzaprav je seznam oči-
tkov in pohval pri Doblu z
najmočnejšim motorjem in
najboljšo opremo kar precej
izravnan; to pomeni, da se ta
velikoprostorec giblje pribli-
žno tam kot njegovi najbližji
tekmeci. 
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AVTOMOBILIZEM

IZ PUBERTETE V ZRELOST
Nova generacija Toyote Yaris z novo obliko in vsebino 

ODLOČILNI 
CENTIMETRI
Test: Fiat Doblo 2.0 Multijet 16V Emotion Matjaž Gregorič

JMatjaž Gregorič

Č

OSNOVNI TEHNIČNI PODATKI

Gibna prostornina: 1956 ccm 
Največja moč pri v/min: 99 kW/135 KM 
Najvišja hitrost: 179 km/h
Poraba goriva po EU norm.: 6,7/ 5,1/ 5,7 l/100 km 
Maloprodajna cena: 19.190 EUR 
Uvoznik: Avto Triglav, Ljubljana

edem avtomobil-
skih proizvajalcev
Audi, BMW, Daim-
ler, Ford, General

Motors, Porsche in Volkswa-
gen so se dogovorili, da bodo
kot mednarodni standardizi-

ran pristop za polnjenje elek-
tričnih vozil v Evropi in ZDA
uporabljali kombinirani si-
stem polnjenja. Kombinirani
sistem vse scenarije za polnje-
nje združuje v eni vtičnici ozi-
roma priključku za polnjenje
in uporablja enak način za ko-
munikacijo med vozilom in
polnilno postajo. To omogoča,

da bodo lahko vozila omenje-
nih znamk uporabljala iste
polnilne postaje. Standardiza-
cija bo zmanjšala zapletenost
izdelave vozila za proizvajalce,
pospešila vgradnjo mednarod-
nih skupnih sistemov in, kar
je najpomembnejše, izboljša-
la izkušnjo voznikov električ-
nih vozil. Odobritev kombini-

ranega sistema polnjenja je
temeljila na ocenah in anali-
zah obstoječih strategij pol-
njenja, ergonomiji priključka
in prednostih uporabnikov v
ZDA in v Evropi. Usklajeni
pristop na obeh celinah in pri
vseh proizvajalcih bo zagotovil
ogrodje za načrtovanje prihod-
nje infrastrukture in za komu-
nikacijski protokol, ki bo po-
magal pri vključitvi električnih
vozil v pametna omrežja.

SEDMERICA ZA HITRO POLNJENJE
Matjaž Gregorič

S
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NA GRAD NA KRI ŽAN KA
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Nagrade: 3 x 4 vstopnice za ogled slapa Savice v Bohinju

Re šit ve kri žan ke (na grad no ges lo, se stav lje no iz črk z ošte vil če nih
polj in vpi sa no v ku pon iz kri žan ke) po šlji te na do pis ni cah do srede
2. novembra 2011, na Go renj ski glas, Ble i we i so va ce sta 4, 4001
Kranj, p.p. 124. Do pis ni ce lah ko od da te tudi v na bi ral nik Go renj ske -
ga gla sa pred po slov no stav bo na Ble i we i so vi ce sti 4.

Damjana Šmid

VZGOJA OTROKA V DANAŠNJEM ČASU
Vzgoja otrok je lepa in odgovorna naloga, pri kateri potrebujemo poleg pozitivnih izkušenj tudi veliko
mero potrpežljivosti, časa, razumevanja, organizacije in spodbudnih besed. Da bi bilo vzgajanje lažje 
in vedenje otrok bolj razumljivo, vam na željo staršev in starih staršev ponujamo predavanja o vzgoji, 
ki jih bo vodila Damjana Šmid, prof. soc. pedag. Damjana že vrsto let deli nasvete in svoja razmišljanja 
tudi z bralci Gorenjskega glasa.

Vabljeni na prvo predavanje v torek, 25. oktobra 2011, od 18. do 19.30 
v avli Gorenjskega glasa. Po predavanjih boste starši imeli možnost brezplačnega individualnega 
svetovanja. Prispevek za starše znaša 12 evrov za eno srečanje. Znesek za par je prav tako 12 evrov. 
Za naročnike Gorenjskega glasa je cena le 10 evrov.

Ker bodo srečanja izvedena le, če bo vsaj 20 prijavljenih, se hitro prijavite Damjani na
tel. št.: 041/285 308 ali 04/51 00 549 ali po elektronski pošti: zavod.modrin@siol.net.
Prisrčno vabljeni, na srečanju bomo izmenjali dragocene izkušnje!
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DRU ŽAB NA KRO NI KA

Zavezala tretjo kravato

Igralka nekdaj uspešne serije The Be-
verly Hills 90210 Shannen Doherty
(40) si je za poročni dan izbrala mo-
gočno mesto ob morju Malibu. Minu-
lo soboto je na zasebnem posestvu v
čudovitem hribovitem svetu usodni
"da" izrekla zaročencu, fotografu slav-

nih Kurtu Iswarienku. Po dveh propadlih zakonih z As-
hleyem Hamiltonom in Rickom Salomonom si igralka
želi, da bi v tretje imela več sreče.

Nezvezdniški videz

Prikupna igralka Lindsey Lohan (25) je
zopet poskrbela, da se o njej na veliko
piše in govori. Tokrat se je na rdeči
preprogi v Los Angelesu pojavila v ne-
navadni opravi, njeni nohti niso bili
lepo urejeni, piko na i celotnemu neu-
rejenemu videzu pa so dodali še poru-

meneli zobje. Ker je Lohanova krasila že mnogo naslov-
nic in velja za eno lepših in glamuroznejših igralk, si
tega spodrsljaja preprosto ne bi smela privoščiti.

Noseča ali ne?

Ameriška televizijska osebnost Jessica
Simpson (31) je pred dnevi sprožila ugi-
banja o svoji morebitni nosečnosti. Na
poti v Teksas so jo paparaci ujeli v foto-
grafski objektiv, ki je razkril nekoliko
zaobljen trebušček. Simpsonova ga je
sicer skušala prikriti z veliko torbo in

ohlapno majico, vendar se ji vse skupaj ni najbolj posreči-
lo. Njen predstavnik ni ne potrdil in ne zanikal govoric.

Nov vikend - nova zabava

Princ Harry (27) je znan kot izredno za-
bave željan mladenič in tudi pred dne-
vi se je izkazal za izredno sproščenega,
vljudnega in prijaznega. V soboto se je
udeležil šova z živo glasbo v enem iz-
med kalifornijskih nočnih klubov, kjer
se je izkazal za pravega glasbenega

navdušenca. "Z družbo je plesal, se smejal in se zabaval
pozno v noč," je za People povedala Meryl Klemow, vo-
diteljica šova.

VR TI MO GLO BUS

Nina Goršič, 22-letna študentka, se v prostem času,
kolikor si ga lahko med študijskim letom privošči, s
fantom Nejcem rada odpravi na potovanja. Z njim 
večino časa preživi tudi v Stražišču. Obožuje šport,
predvsem bordanje. / Foto: Matic Zorman

Med otroki je s svojimi triki Toni zelo priljubljen. Na pomoč mu je na odru priskočil tudi njegov sin Jan, ...

Tonija od začetka kariere spremlja čarovniška vrečica. Čarovnik Toni, Miri in dedek so pokazali, da so odličen tim. 

Dedek na vsaki matineji otrokom zastavi uganko, otroci pa
nanjo odgovorijo z narisano risbico.

... pri triku z ogledalom pa pogumna in zgovorna Tamara
Jelušič.

ulturno društvo Vi-
teza Gašperja Lam-
bergerja v Ribnem
in tudi drugod po
Gorenjskem že

vrsto let organizira zabavne
otroške matineje. V Zadruž-
nem domu Ribno se bo tako
od oktobra do aprila zvrstilo
približno trinajst otroških
programov, ki so na sporedu
vsakih štirinajst dni. Prva ma-
tineja je bila izvedena v okvi-
ru predstav ob tednu otroka,
katere organizator je bila
Občina Bled, uprizorili pa so
jo v vseh krajevnih skupno-
stih. Na začetku sezone pred
dvema tednoma so nastopili
učenci Glasbenega centra
DO-RE-MI z Bleda ter otroci

iz otroške folklorne skupine
KD Rudija Jedretiča Ribno ter
skupaj odigrali glasbeno
prav ljico Janeza Bitenca z na-
slovom Mesec in lisica Zvito-
repka. Letos sta na vseh mati-
nejah prisotna Rado Mužan v
vlogi dedka in Mira Bolte, ki
jo otroci poznajo pod ime-
nom Miri. Dedek in Miri ved-
no poskrbita za sproščen
uvod v matinejo, za žrebanje
prinesenih risbic in nagrad
zanje ter postavita uganko, ki
otroke spodbudi k novemu
ustvarjanju in jih privabi na
naslednjo predstavo. 

Tokratna druga matineja v
Ribnem pri Bledu je bila za-
res nekaj posebnega. Pred
množico radovednih otrok in
navdušenih staršev je nasto-
pil vsem dobro znan čarodej
Toni. In to ni bila le ena iz-

med mnogih predstav, saj je
prav tu zabeležil svoj okrogli,
tritisoči nastop. Nekaj uvod-
nih besed o njegovi čarovni-
ški poti je povedala modera-
torka Romana Purkart in
jaba daba du čarovnik je bil
že tu. Otroci so ga takoj vzeli
za svojega, mu ugovarjali, ga
radovedno spraševali in hitro
se je našla pogumna deklica,
ki je bila Tonijeva prva po-
močnica. Nad čarodejevo
predstavo je bila navdušena
in prepričana, da se še vrne.
"Zelo mi je bilo všeč. Še naj-
bolj, ko sem bila na odru in
sem čarodeju pomagala s tri-
kom. V ogledalu sva začarala
luknjo. Po novi čarovniji pa
je luknja kar izginila. Na
koncu sem dobila tudi na-
grado: kapico norčka," je po-
vedala sedemletna Tamara

Jelušič. S popačeno govorico,
humorno mimiko, kretnja-
mi in šalami je čarodej nav-
dušil prav vse v dvorani. Toni
je tokrat nastopil dobrodelno
ter se v prid organizatorja
otroških matinej odpovedal
honorarju. Iz nabora čarov-
nij je prikazal najboljše; ob
tem je uporabil čarobno pali-
co, škatlo, vrečico, barvne
rutke in druge čarovniške
pripomočke. Na odru se je
zvrstilo kar pet čarodejevih
pomočnikov, kot zadnji tudi
njegov sin Jan, ki je očku
spretno pomagal začarati
zaj čka. Čas je tekel in tako
kot vse dobro se je tudi ta
predstava prehitro končala.
Toni se je za konec le še po-
slovil na svoj način: "In sledi
le še ena točka, ki se imenu-
je - konec predstave."

Tjaša Kržišnik
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JABA DABA DU IN ČAROVNIK JE TU
V nedeljo je v Zadružnem domu v Ribnem potekala otroška matineja, na kateri je s 
svojim tritisočim nastopom kariere otroke zabaval legendarni čarodej Toni.



29info@g-glas.sitorek, 18. oktobra 2011
GORENJ SKI GLAS KAŽIPOT, PISMA

HALO - HALO GO RENJ SKI GLAS                                       
te le fon: 04 201 42 00

Na ro či lo za ob ja vo spre je ma mo po te le fo nu 04/201-42-00, fak su 04/201-42-13 ali oseb no na Bleiweisovi cesti 4, 
v Kra nju oz. po poš ti - do po ne delj ka in če tr tka do 11.00 ure! Cena ogla sov in po nudb v ru bri ki: Iz red no ugod na.

Triglavski narodni park na Zgornjesavskem
Bled - Triglavski narodni park v petek, 21. oktobra, ob 19. uri
vabi na filmski večer Triglavski narodni park na Zgornjesav-
skem: Alpska filmoteka - dokumentarni film TNP, ki bo v
Slovenskem planinskem muzeju v Mojstrani.

Alpska filmoteka
Bled - V Info središču TNP Triglavska roža na Bledu, Lju-
bljanska cesta 27, bo jutri, v sredo, 19. oktobra, ob 19. uri
večer Alpske filmoteke. Predstavljena bosta dva dokumentar-
na filma, ki se poglabljata v različne oblike življenja v Triglav-
skem narodnem parku, s poudarkom na skrivnostnem življe-
nju gozdov ter umiranju življenja na visokogorskih pašnikih.

PREDSTAVE

Ob ve sti la o do god kih ob jav lja mo v ru bri ki gla sov 
Ka ži pot brez plač no samo en krat.

Predstavitev knjige Mama, moji punci 
je ime Depra
Kranj - V Mestni knjižnici Kranj bo danes, v torek, 18. okt-
obra, ob 18. uri predstavitev knjige, z optimistično noto
obarvanega mladinskega romana Mama, moji punci je ime
Depra avtorice Alje Furlan.

Dan reformacije na Bledu
Bled - Evangelijska cerkev Bled vabi v nedeljo, 23. oktobra,
ob 10. uri v kinodvorano GG Bled na prireditev Dan refor-
macije na Bledu. Govornik na temo Reformacija kot izziv da-
našnjega časa bo zgodovinar in religiolog mag. prof. Franc
Kuzmič. Krščanske himne iz cerkvene glasbene zgodovine
bodo zapeli gosti iz Prekmurja.

Za otroke v knjižnicah
Kranj - V kranjski knjižnici lahko jutri, v sredo, 19. oktobra,
ob 17.30 otroci prisluhnejo pravljici Hansa C. Andersena
Pal čica in se udeležijo delavnice Izdelovanje palčic iz oreho-
vih lupin. Ustvarjalne delavnice Čarobni prsti potekajo vsak
ponedeljek, torek in četrtek od 17. do 19. ure.

Cerklje - V Krajevni knjižnici Cerklje lahko otroci v četrtek,
20. oktobra, ob 17.30 prisluhnejo pravljici Hortense Ullrich
Ko najdeš pravega prijatelja.

Železniki - Jutri, v sredo, 19. oktobra, si lahko otroci v knjiž-
nici ogledajo gledališko predstavo Zgodba o Zlatorogu.

Trata - V četrtek, 20. oktobra, se bo ob 17. uri v knjižnici
začela delavnica za spretne prste Plodovi jeseni. Primerna je
za otroke v starosti od štiri do deset let.

Sovodenj - Delavnice Plodovi jeseni se lahko otroci, stari od
štiri do deset let, v knjižnici udeležijo v petek, 21. oktobra,
ob 18. uri.

Žiri - Jutri, v sredo, 19. oktobra, bosta ob 17. uri v knjižnici
na sporedu ura pravljic in lutkovna predstava Zrcalce in pla-
hi zmaj.

Radovljica - Pravljična ura za otroke, stare vsaj štiri leta, z
naslovom Mehka je ... se bo v knjižnici začela v četrtek, 20.
oktobra, ob 17. uri.

Bohinjska Bistrica - Ustvarjalna delavnica Buča, ki je pri-
merna za otroke, stare vsaj štiri leta, se bo v knjižnici zače-
la jutri, v sredo, 19. oktobra, ob 17. uri.

Gorje - V Gorjanskem domu si lahko otroci, stari vsaj tri leta,
danes, v torek, ob 17. uri ogledajo lutkovno predstavo z na-
slovom Zelenjavčkarji in zmaj Požrtaj.

Bled - V Knjižnici Blaža Kumerdeja si otroci, stari vsaj tri
leta, lahko v petek, 21. oktobra, ob 17. uri ogledajo lutkovno
predstavo Zelenjavčkarji in zmaj Požrtaj.

Jesenice - Danes, v torek, 18. oktobra, bodo angleške urice
(obvezna prijava) od 16. do 19. ure, jutri, v sredo, 19. okt-
obra, bo ustvarjalna delavnica Mapa za risbe ob 17. uri, v če-
trtek, 20. oktobra, bo ura pravljic ob 17. uri, v petek, 21. okt-
obra, pa bo Brihtina pravljična dežela za tiste otroke, ki ne
obiskujejo vrtca, ob 10. uri.

Slovenski Javornik - Danes, v torek, 18. oktobra, bo ustvar-
jalna delavnica od 15. do 16.30.

Hrušica - V četrtek, 20. oktobra, bo ustvarjalna delavnica od
16. do 17.30.

Na Zelenico in v okolico
Kranj - Kakor že tradicionalno, bodo tudi letos v Planinskem
društvu Iskra Kranj v ponedeljek, 31. oktobra, organizirali je-
senski pohod na Zelenico in v njeno okolico, k spomeniku
dijakom in profesorjem iskrške šole, ki so pred davnimi leti
preminuli v plazu. Hoje bo za dve do šest ur. Prijave in in-
formacije: pisarna društva, Iskratel, vhod na škofjeloški stra-
ni pri ambulanti, ob sredah med 17. in 18. uro.

30. spominski rekreativni pohod okrog Žirov
Žiri - Planinsko društvo Žiri v sodelovanju z žirovskimi ta-
borniki v nedeljo, 23. oktobra, organizira že 30. spominski

PRIREDITVE

IZLETI

rekreativni pohod okrog Žirov. Začetek krajšega pohoda
(pet do šest ur hoje) bo ob 8. uri izpred zadružnega doma v
Žireh, daljšega (okoli deset ur hoje) pa že ob 3. uri zjutraj.
Kolesarji bodo pedala začeli vrteti ob 11. uri prav tako pred
zadružnim domom v Žireh. 

Jesenski ogled dreves okrog Blejskega jezera
Bled - Naravoslovno društvo Bled vabi na jesenski ogled
plodov, semen in barv listov različnih drevesnih vrst ob Blej-
skem jezeru. Zbor bo v soboto, 22. oktobra, ob 9. uri v par-
ku pred Svenssonovo ploščo. Informacije po telefonu
031/213 718 ali e-pošti skumavec@siol.net.

Japonski večer
Kranj - V Mestni knjižnici Kranj se bo jutri, v sredo, 19. okt-
obra, ob 19. uri začel japonski večer z naslovom Japonska v
mojem življenju. Gostja bo japonologinja Maja Pešelj.

Predavanja o samopodobi
Kranj - V Mestni knjižnici Kranj se bo v četrtek, 20. oktobra,
v okviru serije predavanj o samopodobi, ki jih pripravlja spe-
cialistka zakonske in družinske terapije Jana Lavtižar, ob 19.
uri začelo predavanje Skriti viri moči.

Klasična Grčija in Kreta
Žirovnica - Prosvetno-kulturna sekcija pri Društvu upoko-
jencev Žirovnica vabi svoje člane in simpatizerje v torek, 25.
oktobra, ob 18. uri v Čopovo rojstno hišo na predavanje pod
naslovom Klasična Grčija in Kreta. Predaval bo Pavel Dimi-
trov.

O demenci
Preddvor - V Domu starejših občanov Preddvor bo v sredo,
19. oktobra, ob 17. uri v dnevnem prostoru zanimivo preda-
vanje o demenci.

Dojenje
Škofja Loka - Skupina za podporo in pomoč doječim mate-
ram v Škofji Loki (LLLI) vabi na srečanje v petek, 20. 
oktobra, ob 16.30 v prostorih Zdravstvenega doma Škofja
Loka. Tema srečanja bo Uvajanje goste hrane. 

Književna tribuna ob Dnevih srbske kulture
Kranj - V četrtek, 20. oktobra, bo v okviru Dnevov srbske kul-
ture v Kranju ob 18. uri v dvorani Mestne knjižnice Kranj
književna tribuna na temo Miroslavov evangelij. Literarni
večer o najstarejšem ohranjenem pisanem dokumentu v
srbskem jeziku bosta vodila dr. Duško Pevulja in mag. Zla-
tan Jurić iz Banja Luke.

Bralni krožki
Kranj - V Mestni knjižnici Kranj vsak drugi torek ob 17. uri
poteka Bralni krožek za starejše. Danes bo na sporedu po-
govor o knjigi Suženj, bralni krožki v mestni knjižnici pote-
kajo tudi vsak tretji četrtek v mesecu ob 19.30 in ta četrtek,
20. oktobra, bo na sporedu pogovor o knjigi Skrivnost pra-
števil.

Obvestila Društva invalidov Jesenice
Jesenice - Medobčinsko društvo invalidov Jesenice obvešča
člane, da že sprejemajo prijave za martinovanje, ki bo 10.
novembra, in za prednovoletno praznovanje skupaj z jubi-
lanti, ki bo 17. decembra. Sprejemajo tudi prijave za kori-
ščenje počitniških kapacitet ZDIS za leto 2012. Prijave spre-
jemajo v pisarni društva v času uradnih ur.

Dobrodelni gasilski koncert
Domžale - Gasilska zveza Domžale in Občina Domžale pri-
rejata v četrtek, 20. oktobra, ob 20. uri v hali Komunalnega
centra v Domžalah že drugi dobrodelni gasilski koncert, ki
ga bosta vodila Franc Pestotnik Podokničar in Tanja Vidic.
Zbrana sredstva bodo namenili v sklad za socialno ogrože-
ne družine prostovoljnih gasilcev.

Dobrodelni koncert
Lazec - V soboto, 22. oktobra, bo ob 19. uri bo v dvorani Ota-
lež potekal dobrodelni koncert za pomoč pri izgradnji va-
škega središča Lazca. Nastopajoči: Atomik harmonik, Dotik,
trio Šubic, Jurčki, ansambel DLG, Idrijski oktet, za smeh bo
poskrbela Ana Liza, ki bo tudi povezovala program.

PREDAVANJA

OBVESTILA

KONCERTI

PREJELI SMO

Bioplinarna
Petač, ko 
slovenska 
"faušija" dobi
mlade

Sem mladi raziskovalec in
proučujem surovine, možnosti
izboljšav ter optimizacije pro-
cesov v bioplinskih elektrar-
nah. Ko berem, kaj se dogaja
na Gorenjskem z omenjeno
bioplinarno in težavami, ki
jih je načela nevladna organi-
zacija, me žalosti, da morajo
zaradi faušije in fobije neka-
terih tamkajšnji prebivalci biti
deležni vonjav razpadajoče
silaže. Po drugi strani pa
dovršeno zgrajen objekt stoji.
Da bo situacija predstavljena
bralcem še nekoliko drugače,
bom na svoj način poskušal
razložiti, kaj se dogaja in
kakšne rešitve vidim sam. 

Če ne bi bilo zapletov s pri-
dobitvijo uporabnega dovol-
jenja in obratovanjem bio-
plinske elektrarne, te silaže že
davno ne bi bilo več, ne bi je
bilo potrebno premetavati, ne
bi se širil vonj silaže v okolico
in naprava bi obratovala. S
tem tudi ne bi prihajalo do
nepotrebnih izgub, kot so
ener getske izgube zaradi oksi-
dacijskih procesov, in vonja po
silaži, ki se širi v okolico, in
navsezadnje tudi strojne ure
za premetavanje silaže. 

Okoličani in predstavniki
nevladne organizacije bi si
morali pogledati druge bio-
plinske elektrarne in se na
primerih dobre prakse
prepričati o brezhibnosti delo-
vanja, ne pa da elektrarno še
pred njenim delovanjem oz-
načujejo kot slabo tehnologijo
brez jasno utemeljenih dejstev
o dejanskem delovanju. To je,
kot da bi ocenjevali let in pla-
vanje kormorana (dober
letalec in plavalec) glede na
letalske in plavalne lastnosti
fazana (slab letalec in
plavalec, ampak dober tekač). 

Bioplinske elektrarne v
Pirničah še niso slišali obrato-
vati pa se že širi govorica, da je
njeno obratovanje moteče.
Moteče so anomalije, ki jih je
prinesla naša domača zavist. 

Bom poskušal prikazati
tehnološki problem na drug

način in bom na plan vrgel
krompir, ki ga poznamo v naj -
različnejših prehranskih ob-
likah. Če bi se odločili za
postavitev obrata za predelavo
krompirja in da ga predelamo
v okusne in dišeče izdelke, bi
krompir morali nakupiti je-
seni, ko se ga pospravlja z njiv.
Krompir bi morali v dogled-
nem času predelati v končne
produkte. Predpostavimo, da
bi se zgodila enaka zgodba s
krompirjem kot sedaj s silažo.
Zgodil bi se medijski linč zara-
di neznosnega smradu po
gnilem krompirju. 

Nasprotniki bioplinske elek-
trarne ter skeptiki bi morali
najti nek razum in omogočiti
napravi vsaj poskusno obrato-
vanje. S tem bi se namreč
prepričali, ali je moteča ali ne.
V času poskusnega obratovan-
ja bi se porabila silaža, katere
vonj moti krajane. 

Na koncu bi ugotovili, da
bioplinska elektrarna je ali ni
moteča, in spoznali vse
sinergij ske učinke te naprave. 

Energetski objekt, ki proiz-
vaja zeleno energijo, je
vsekakor velik doprinos vsaki
občini, zato bi se morali za
take objekte zavzemati in jih
negovati. 

Vsi ti ljudje, ki dlakocepsko
nasprotujejo in iščejo dlake v
jajcu, bi si morali ogledati do-
bre primere bioplinskih elek-
trarn, ki so tudi blizu urbanih
naselij in okoliški prebivalci z
njimi nimajo težav, in ne bi
smeli posploševati in mešati
vseh bioplinskih elektrarn v
isti koš.

Delovnih mest je premalo in
tu se odpirajo možnosti za de-
lovna mesta. Okoličani bio-
plinske elektrarne Petač bi
morali v tem objektu videti ve-
liko prednost. Na taki bioplin-
ski elektrarni bo namreč
nastalo veliko toplote in s to
toploto bi lahko ogrevali
rastlinjake ter s tem povečali
pridelavo domače zelenjave in
ustvarilo bi se dosti novih de-
lovnih mest. 

Upam, da bodo nasprotniki
našli nek razum in predlagali
ali omogočili vsaj poskusno
obratovanje tej napravi in se s
tem tudi prepričali o vplivih
obratovanja in se rešili silaže.

mag. Aleš Zver 



NEPREMIČNINE
STANOVANJA
ODDAM

GARSONJERO v samostojni hiši v
Stražišču pri Kranju, lasten vhod,
parkirišče, ☎ 040/325-144

11004960

2-SS, 40 m2, Nomenj - Bohinj, balkon,
delno opremljeno, vsi priključki, lasten
vhod, ☎ 04/57-47-480, 041/798-903,
0 0 4 9 8 9 / 1 5 1 5 5 - 7 7 8 4 8 4 ,
ruth.stare@web.de

11004923

HIŠE
PRODAM

POLOVICO hiše v Kranju, z vrtom,
cena po dogovoru, ☎ 041/947-677

11004990

POSLOVNI PROSTORI
ODDAM

POSLOVNE PROSTORE v IOC na
Savski cesti v Kranju (bivša Trenča),
velikosti od 260 do 1.200 m2, cena
2,95 EUR/m2, ☎ 041/426-898

11004217

MOTORNA
VOZILA
AVTOMOBILI
PRODAM

KIA Sportage MRDI, let. 1995, zelo
ohranjen, 120.000 km, ☎ 04/57-43-
294, Bled

11005007

VW Polo, 2 lastnica, let. 2000, pre-
voženo 113.000 km, nekaramboliran,
rdeče barve, ☎ 031/308-540

11005022

GRADBENI
MATERIAL
GRADBENI MATERIAL
KUPIM

2 m3 suhih smrekovih plohov, ☎
040/298-413 11004998

STAVBNO POHIŠTVO
PRODAM

OKNO 225 x 195 cm, termopan stek-
lo, roleta plastična, notranja polica, ☎
041/374-201

11004996

KURIVO
PRODAM

5 M SUHIH kostanjevih drv, cena 35
EUR, možna dostava, ☎ 04/51-81-
086, 041/214-500 11005012

DRVA - metrska ali razžagana, možna
dostava, ☎ 041/718-019

11004714

BUKOVA drva, cena 55 EUR, mešana
drva, cena 40 EUR, možnost razreza
in dostave, ☎ 040/338-719

11004715

BUKOVA drva, cena 55 EUR, na
količino popust, okolica Podnarta, ☎
041/916-180

11005016

DRVA, možna dostava, ☎ 041/618-
351

11004768

DRVA bukovih in hrastovih krajnikov,
lahko v butarah ali narezana na kratko,
možna dostava, ☎ 041/639-348

11005005

LESNE brikete za kurjavo, ugodno, ☎
04/53-31-648, 040/887-425

11004746

STANOVANJSKA
OPREMA
POHIŠTVO
PRODAM

KUHINJO - elemente v javorju in
aparate, malo rabljene 2 leti, ☎
041/711-340 11005003

HOBI
KUPIM

KOVANCE, značke, medalje, srebrni-
no, odlikovanja, nalivke, zlato, ☎
030/670-770

11005023

UMETNINE,
NAKIT
PRODAM

TAPISERIJE - 28 strogo unikatnih
izdelkov, visok cenovni razred, ☎
040/567-544

11004868

MEDICINSKI
PRIPOMOČKI
OKULISTIČNI pregledi, očala na re-
cept, sončna očala, korekcijski okvirji
že od 29.- EUR naprej,  Optika Alek-
sandra, Qlandia Kranj in Qlandia Kam-
nik, 04/234-234-2, www.optika.si

11004718

ŽIVALI
IN RASTLINE
PODARIM

MLADE mucke, lahko tudi pripeljem,
☎ 041/754-547

11005002

VELIKEGA, košatega, črnega mačka,
☎ 031/443-049 11005004

KMETIJSTVO
KMETIJSKI STROJI
KUPIM

TRAČNE grablje Haubrig in silokom-
bajn Vihar 40, ☎ 031/491-028

11005019

PRIDELKI
PRODAM

300 KG belega krompirja, domače
pridelanega, cena po dogovoru, ☎
041/466-024 11005001

HRUŠKE moštarice, ugodno, ☎
031/604-918 11005008

JABOLKA, hruške, jabolčni sok, kis in
suho sadje. Markuta, Čadovlje 3, Gol-
nik, ☎ 04/25-60-048 11004660

KRMNI krompir, ☎ 031/734-377
11005025

KROMPIR jedilni, beli in rdeči in krm-
ni, možna tudi dostava, ☎ 04/23-25-
754, 031/387-397 11005020

NEŠKROPLJENA jabolka, hruške in
sadje za predelavo, ☎ 04/57-25-060

11005011

VIPAVSKA vina, degustacija 22. 10,
po 12. uri s pršutom, ☎ 031/505-087

11004995

VZREJNE ŽIVALI
PRODAM

5 MESECEV staro oslico, ☎
040/222-436 11004994

BIKCA in telički mesne pasme, ☎
041/711-866 11004999

BIKCA križanca LS/ČB pasme, stare-
ga en teden, ☎ 041/275-447 11005018

ČB BIKCA, ☎ 040/750-993 11005014

KOZE, ☎ 040/621-924 11005024

KOZLA za pleme, starega leto in pol,
brez rogov, cena 50 EUR, ☎ 04/594-
50-76 11005021

NESNICE rjave, grahaste, črne tik
pred nesnostjo. Brezplačna dostava
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, ☎
02/58-21-401 11003661

PRAŠIČI, lastne reje, težki od 120 do
200 kg, možna dostava, ☎ 041/561-
893 11005017

TELIČKO simentalko, staro 10 dni,
Mošnje 7, ☎ 04/53-38-193 11005013

KUPIM

BIKCE, težke od 200 do 300 kg, ☎
041/620-824 11004997

ODKUPUJEMO krave, telice, bike - za
izvoz, plačilo takoj ter dostava krmil in
vitaminov TMK črnci, svetovanje na
domu Smrekca center, d.o.o., Žabni-
ca, ☎ 04/25-51-313 11004712

OSTALO
PRODAM

HLEVSKI gnoj, uležan, možna dosta-
va, ☎ 031/676-235 11004956

SENO balirano v kocke, ☎ 031/276-
930 11005026

V TRGOVINI Korotan, Struževo 20,
Kranj vam nudimo za jesensko sajenje
mačehe po 0,39 EUR. Vljudno
vabljeni! 11004748

V TRGOVINI Korotan, Struževo 20,
Kranj nudimo krmni krompir po ceni
0,06 EUR/kg. Vljudno vabljeni!11004749

KUPIM

KOTEL za žganjekuho, 50 - 60 lit., s
prekucno pečnico in hlajenjem, ☎
04/51-09-091 11005009

POSLOVNI STIKI

ZAPOSLITVE (m/ž)
NUDIM

DELO dobi kuhar - picopek in
natakar/ica z izkušnjami. Igor Logar
s.p., Hotemaže 3/a, Preddvor, ☎
041/335-979, 041/369-051

11004918

IŠČEM

IŠČEM DELO - čiščenje, gospodinjs-
ka dela, pomoč starejšim, Kranj z
okolico, ☎ 051/605-303

11005006

IŠČEM DELO - 3 x tedensko pomoč
pri hišnih opravilih, v okolici Preddvora,
primer. za ženske, ☎ 031/219-673

11005010

IŠČEM DELO - pospravljanje, likanje,
kuhanje ali če potrebujete prevoz -
Bled, Radovljica, Jesenice, ☎
030/388-553 11005015

DELO - brezplačno čiščenje gozda v
zameno za drva, Hrastnica, ☎
040/364-721 11005000

STORITVE
NUDIM

ASTERIKS SENČILA Rozman Peter,
s. p., Cesta na Loko 2, 4290 Tržič,
tel.: 59-55-170, 041/733-709; žalu -
zije, roloji, rolete, lamelne zavese, 
plise zavese, komarniki, markize,
www.asteriks.net

11004716

ADAPTACIJE novogradnje od temelja
do strehe. Notranje omete, fasade,
kamnite škarpe, urejanje in tlakovanje
dvorišč, z našim ali vašim materialom,
Gradton, d.o.o., Valjavčeva ulica 8,
Kranj, ☎ 041/222-741

11004719

ADAPTACIJE, vsa gradbena dela, no-
tranje omete, fasade, adaptacije,
tlakovanje dvorišča, ograje, kamnite
škarpe in dimnike, kvalitetno, hitro in
poceni. SGP Beni, d. o. o., Struževo
7, Kranj, ☎ 041/561-838

11004727

BELJENJE, glajenje sten, barvanje
vrat, oken in napuščev, sanacija
vlažnih prostorov, dekorativni ometi in
opleski vam nudi Pavec Ivan s.p., Pod-
brezje 179, Naklo, ☎ 031/392-909

11004445

FLORIJANI, d.o.o., C. na Brdo 41,
Kranj izvaja vsa gradbena dela od temel-
jev do strehe, adaptacije, omete, omete
fasad, kamnite škarpe, tlakovanje
dvorišč, ☎ 041/557-871

11004717

IZVAJAMO vsa gradbena dela od
temeljev do strehe, kvalitetno, Dionita,
d. o. o., Glavni trg 14, Kranj, ☎
041/257-328 11004351

SANACIJE dimnikov z nerjavečimi tul-
javami, vrtanje dimnikov, zidava novih
in popravili starih dimnikov, dimne
obrobe in kape. Novent - Andrej Jor-
dan s.p., Mlinska pot 12. Lj. - Črnuče,
☎ 031/520-603 11004737

SPLOŠNA gradbena dela, ureditev oko-
lice! Optineo, Rok Skuber s.p., Zg. Jez-
ersko 77, ☎ 031/732-083

11004721

TESNJENJE OKEN IN VRAT, uvože-
na tesnila, do 30 % prihranka pri ogre-
vanju. Prepiha in prahu ni več! Zman-
jšan hrup, 10 let garancije. BE & MA,
d. o. o., Ekslerjeva 6, Kamnik, ☎
01/83-15-057, 041/694-229, 040/
653-373

11004713
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Radio Triglav Jesenice, d.o.o., Trg Toneta Čufarja 4, Jesenice

Male ogla se spre je ma mo: za ob ja vo 
v petek - v sredo do 14.00 in 
za ob ja vo v to rek do petka do
14.00! De lo vni čas: ponedeljek,
torek, čet rtek, petek nep rekinjeno
od 7. do 15. ure, sreda od 7. do 16., 
sobote, nedelje in prazniki zaprto.

Mali oglasi
tel.: 201 42 47
fax: 201 42 13 
e-mail: malioglasi@g-glas.si

LOTO

Rezultati 83. kroga - 16. oktobra 2011
6, 25, 26, 28, 29, 32, 37 in 34

Lotko: 8 6 3 2 8 4
Loto PLUS: 7, 8, 17, 25, 27, 34, 35 in 19

Rezultati 84. kroga za Sedmico: 250.000 EUR
Rezultati 84. kroga za Lotka: 800.000 EUR
Rezultati 84. kroga za PLUS: 100.000 EUR

Maistrov trg 12, 4000 Kranj
Tel. 04/202 13 53, 202 25 66

GSM 051/320 700, Email: info☎k3-kern.si

d.
o.

o.

Sprejemnik / vodja servisa m/ž (Jesenice / Lesce)
Delo poteka v servisni delavnici, kjer boste odgovorni za: sprejem vozil v popravilo;
razpored dela sodelavcev (mehanikov in karoseristov); izdelavo faktur in izdajo po-
pravljenih vozil; naročanje in dobavo nadomestnih delov; razna administrativna in or-
ganizacijska dela v servisni delavnici. ASP, d. o. o., prijave sprejemamo do 3. 11. 2011.
Več na www.mojedelo.com.

Voznik strojnik - monter TK omrežja m/ž (Ljubljana, Kranj, Novo mesto in Celje)
Od vas pričakujemo: IV. stopnjo izobrazbe - voznik avtomehanik, elektrikar ali druga
ustrezna izobrazba IV. stopnje, vozniški izpit kategorije B, C. Zaželeno je, da imate
opravljen izpit za TGM ter usposobljenost za upravljanje z gradbenimi stroji. GVO, d.
o. o., prijave sprejemamo do 30. 10. 2011. Več na www.mojedelo.com.

Prodajalci m/ž (osrednjeslovenska, primorska in gorenjska regija)
Iščemo sodelavce za širitev prodajne mreže v osrednjeslovenski, primorski in gorenjski re-
giji. Bofrost*S, d. o. o., prijave sprejemamo do 12. 11. 2011. Več na www.mojedelo.com.

Vodja kontrolinga m/ž (Škofja Loka)
Od sodelavca/ke pričakujemo: VII. stopnjo izobrazbe ekonomske smeri, 3-5 let ustrez-
nih delovnih izkušenj s področja kontrolinga, financ in računovodstva, dobro pozna-
vanje programskega paketa MS Office, aktivno znanje nemškega jezika ali angleške-
ga jezika (prednost nemški jezik), natančnost in komunikativnost, vodstvene in orga-
nizacijske sposobnosti. Indramat Elektromotorji, d. o. o. Rexroth Bosch Group, prijave
sprejemamo do 26. 10. 2011. Več na www.mojedelo.com.

Pomočnik direktorja za področje servisa, proizvodnje in razvoja točilnih siste-
mov m/ž (Kamnik)
Vaše naloge bodo: vodenje in razvoj ekipe 6-8 sodelavcev, zagotavljanje hitrega in učinko-
vitega servisa točilnih naprav pri strankah na slovenskem trgu, usklajevanje in prilagajanje
servisnih aktivnosti s prodajo s ciljem imeti zadovoljne stranke, izobraževanje in razvoj
mednarodnih partnerskih servisnih ekip na preko petih evropskih trgih, ... Nektar Natura, d.
o. o., prijave sprejemamo do 31. 10. 2011. Več na www.mojedelo.com.

Sodelavec za področje kakovosti (Q) - testiranje (m/ž) (Lipnica)
Opis del in nalog: razvijanje, izdelovanje in validiranje novih merilnih postopkov, so-
delovanje pri načrtovanju serijske merilne opreme, sodelovanje pri načrtovanju in iz-
vajanju laboratorijskih testov, izdelovanje analiz in pripravljanje poročil, uvajanje no-
vih postopkov dela. Iskra Mehanizmi, d. d., prijave sprejemamo do 9. 11. 2011. Več na
www.mojedelo.com.

Direktor projektov m/ž (Kranj)
Odgovorni boste za: dnevno komuniciranje z naročniki in poslovnimi partnerji, dose-
ganje zastavljenih prodajnih ciljev, poprodajne aktivnosti, analizo tržnih podatkov in
pripravo tržnih poročil, sodelovanje pri projektih promocije, dogodkov, raziskavah
trga, analizi konkurence, itd. ESA, Vesna Pogorevčnik, s. p., prijave sprejemamo do 31.
10. 2011. Več na www.mojedelo.com.

Vabimo vas v ambiciozen team najemnikov franšiznih enot m/ž ali pogodbenih
sodelavcev (vsa večja slovenska mesta)
Delo, ki ga boste opravljali: pridobivanje novih strank ter skrb za obstoječe stranke,
predstavitev prodajnega programa na podlagi brezplačnih degustacij, strokovno
svetovanje z namenom pridobitve nove stranke ali povečanja porabe pri obstoječih
strankah. Nadpovprečen zaslužek, dinamično delo z možnostjo osebnega razvoja in
dokazovanja svojih sposobnosti. Skodelica kave, d. o. o., prijave sprejemamo do 3. 11.
2011. Več na www.mojedelo.com.

Prodajni inženir m/ž (Kranj)
Opis delovnega mesta: izvajanje prodajnih aktivnosti po predhodno pripravljenem
prodajnem načrtu, pridobivanje novih kupcev, vzdrževanje kontaktov z obstoječimi
kupci, sestanki, predstavitve obstoječim in potencialnim kupcem, sodelovanje pri pri-
pravi marketinškega materiala, izdelava ponudb, zaključevanje poslov, nadgrajeva-
nje obstoječih znanj. Kron Telekom, d. o. o., prijave sprejemamo do 26. 10. 2011. Več
na www.mojedelo.com.

Sodelavci v hotelu BOR V Preddvoru (kuhar m/ž, natakar m/ž) (Preddvor)
V svoj kolektiv sprejmemo nove sodelavce za delovna mesta kuhar m/ž, natakar m/ž.
Nudimo vam delo v ustvarjalnem in dinamičnem timu, ter prijetnem in urejenem
okolju hotelskega kompleksa Hotela Bor In Grad Hrib, dodatno stimulacijo za odlično
opravljeno delo, sklenitev rednega delovnega razmerja z možnostjo zaposlitve za ne-
določen čas. Bor, d. o. o., prijave sprejemamo do 26. 10. 2011. Več na www.mojede-
lo.com.

Operater na CNC-laserskem rezalniku m/ž (Cerklje)
Pričakujemo odgovornost za kakovostno izvedbo operacij, smisel za red in natanč-
nost, končano izobrazbo tehnične smeri (strojništvo,...), pripravljenost na dvoizmen-
sko delo oz. v času povečanega obsega dela pripravljenost na delo izven rednega de-
lovnega časa, da vsaj osnovno obvladate 1 tuj jezik (ANG ali NEM). Delo v urejenem
okolju, delovno razmerje za 1 leto, nato za nedoločen čas. Gorenc-Igor Stare s.p., pri-
jave sprejemamo do 26. 10. 2011. Več na www.mojedelo.com.

MOJE DELO, spletni marketing, d.o.o., Litostrojska c. 44c, 
1000 Ljubljana, Slovenija,  T: 01 51 35 700  

VEČ INFORMACIJ IN ZAPOSLITVENIH•OGLASOV (300 - 500) 
NA: www.mojedelo.com, info@mojedelo.com

Bodimo prijazni do okolja in prižigajmo eko sveče

Sveče lahko kupite na Gorenjskem glasu, Bleiweisova cesta 4 v Kranju, 
od ponedeljka do petka od 7. do 15. ure, ob sredah do 16. ure.

OB NAKUPU TREH SVEČ VESTINA PREJMETE TORBO VESTINA BREZPLAČNO! 

Eko 
sveča 
Natur

1,90
EUR

Nova eko sveča
Memorial z 
osebnim
posvetilom, 
gori 60 dni

6,20
EUR

Eko sveča Classic,
ki posnema 
naravni plamen
in gori 75 dni

3,50
EUR
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Marija Miklavčič, Škofja Loka:

"Pred časom je obirala man-
darine prijateljica in mi je že
vse razložila, tako da sem ve-
dela, kaj me čaka. Nabrala
sem jih pet kilogramov, kakš-
nega več. Dobre so. Okusne.
Mislim, da bom šla še kdaj."
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Martin Žnidaršič, Draga:

"Pred petimi, šestimi leti sem
se že udeležil obiranja man-
darin. Tudi jeseni. Le da ta-
krat ni tako pihalo. Bilo je zelo
vroče. Mandarine so letos
manj sladke kot takrat. Če bo
zdravje držalo, bom še šel."

Boštjan Golmajer, Tržič:

"Kot šofer avtobusa veliko
vozim tovrstne izlete in med
njimi vsako leto zagotovo
peljem tudi potnike na se-
zonsko obiranje mandarin.
Če ne bi vozil, bi se pa kot
potnik odpravil na obiranje."

Jožica Bizjak, Trstenik:

"Tokrat sem prvič. Nabrala
sem kar dve vreči, pa še na-
jedla sem se jih zraven. Ene
so prav sladke. Obiranje
mandarin se mi zdi podob-
no druženje kot na trgatvi.
Super je."

Vida Meglič, Tržič:

"Res nas ves čas izleta sprem-
lja veter, vendar to prav nič
ne moti. S soprogom sva na-
brala kar dve vreči mandarin,
nekaj tudi za otroke in vnuč-
ke. Takole obrane imajo dru-
gačen okus kot kupljene."

Na po ved za Go renj sko

Danes bo pretežno jasno, zjutraj bo slana. Jutri bo čez dan
oblačnost naraščala in popoldne bo ponekod že rahlo deže-
valo. V četrtek bo oblačno s padavinami. Meja sneženja se
bo v Gornjesavski dolini spustila do nižin.

Agen ci ja RS za oko lje, Urad za me te oro lo gi jo
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Marjana Ahačič

Mogočna lipa, ki stoji na
travniku tik pod Partizan-
skim domom na Vodiški
planini, je stara približno
540 let in je z obsegom 694
cm druga najdebelejša lipa
na Gorenjskem. Ker raste na
planoti, kjer ni nobene dru-
ge lipe, ji pravijo tudi "edin-
ka Jelovice". 

Ima dva večja vrhova, ki se
zaradi velike teže krošnje na-
gibata vsak v svojo smer. Za-
radi tega ji je v preteklosti
grozilo, da se razcepi na dva
dela, to pa bi pomenilo, da bi
počasi odmrla. Pred dvajseti-
mi leti so zato vrhova pove-
zali z jeklenimi vezmi - ple-
tenicami, ki so jih konec pre-
teklega tedna pod vodstvom
strokovnjakov Zavoda RS za
varstvo narave zamenjali,
obenem pa opravili tudi tako
imenovano nego krošnje.
Lipi so obrezali in razredčili
veje in tako zmanjšali mož-
nost, da se pod težo različnih
vplivov iz okolja polomijo.

"Pred dvajsetimi leti smo
lipi prvič povezali krošnjo,
ker ima dva vrhova, in jo
zato, ker je na Vodiški plani-
ni pogosto zelo močan veter,
močno vleče narazen. Po
dvajsetih letih je prišel čas,
ko moramo stare vezi nado-
mestiti z novimi. Sodobni
postopki povezovanja so tak-

šni, da pri tem drevo ostane
nedotaknjeno in nepoškodo-
vano. Ob tem bomo lipi z do-
ločenimi posegi tudi razbre-
menili krošnjo, predvsem
odstranili suhe veje. Upam,
da jo bomo lahko ohranili še
za dolgo let, ker so takšna
stara drevesa zelo pomem-
ben nosilec spomina v pro-
storu in času," je ob tem po-
vedal Davor Arimaspu, goz-
dar z Zavoda RS za varstvo
narave.

Zgodovina vodiške lipe
sega daleč nazaj in je pove-

zana z železarstvom na Je-
lovici. Pravijo, da so se na
Vodiški planini pod lipo
dobivali prav vsi narodi, ki
so se nastanili na območju
Jelovice: od Keltov, prek
Rimljanov, pa do Slovanov.
Kot vedo povedati na Zavo-
du za varstvo narave, so
leta 1925 pod današnjo ve-
likansko lipo zasadili novo
lipo. Ta je danes dosegla že
120 cm obsega in ji je na-
menjeno, da bo nekoč na-
sledila svojo veliko pred-
hodnico.

Sanacija "edinke z Jelovice"
Konec tedna so obrezali in z jeklenicami na novo povezali 540 let staro lipo na Vodiški planini. Na ta
način jo bodo, kot so prepričani strokovnjaki, ohranili tudi za prihodnje rodove.

Na skoraj 30 metrov visoki lipi so jeklene vrvi menjali konec prejšnjega tedna, ko je bila vsa
Jelovica že zavita v jesensko meglo. / Foto: Gorazd Kavčič

Podljubelj

Skupaj imata dvesto let

V petek so v Podljubelju krajanki Tinci Ogris voščili za stoti
rojstni dan. Učenci OŠ Tržič - Podružnične šole Podljubelj
so se pred vhodom v dvorano postavili v špalir, jubilantka se
je pripeljala z zapravljivčkom. Pozdravila sta jo njena 92-let-
na sestra Anica in 88-letni brat Milan. Rdečo vrtnico je čili
stoletnici podaril stoletnik Miha Švab, ki je bil prvi župan
občine Sv. Ana takoj po drugi svetovni vojni in je petnajst let
živel pri Sv. Ani, zdaj Podljubelju. Jubilantki so pripravili tudi
kulturni program, slavnostno torto in kosilo.  S. K.

Stoletnik Miha Švab je voščil vrstnici Tinci Ogris. V ozadju
tržiški župan Borut Sajovic. / Foto: Toni Čebron

Kranj

Simbioz@ ta teden povezuje Slovenijo

Včeraj se je začela akcija medgeneracijskega sodelovanja
Simbioz@, v okviru katere bodo do petka potekale računal-
niške delavnice, kjer bodo prostovoljci starejšim predstavili
svet računalnikov in interneta. Prostovoljski projekt so
odprli včeraj na delavnici na ljubljanski gimnaziji Ledina. V
vlogi učitelja sta se preizkusila generalna direktorica podjet-
ja Microsoft Slovenija Biljana Weber ter predsednik
državnega sveta in častni pokrovitelj projekta Blaž Kavčič, ki
je računalnik predstavil tudi svoji mami. C. Z.

Podražitev bencina in dizelskega goriva

Cena 95-oktanskega motornega bencina se je danes zvišala
za 0,7 centa, na 1,320 evra za liter, cena 100-oktanskega
bencina prav tako za 0,7 centa, na 1,333 evra, cena
dizelskega goriva pa za 0,6 centa, na 1,269 evra. Cena kuril-
nega olja se ni spremenila in znaša 0,937 evra. C. Z.Davor Arimaspu

Sveže 
mandarine
Alenka Brun

Konec tedna smo s Kompa-
som za naročnike Gorenj-
skega glasa organizirali tri-
dnevni izlet v dolino Nere-
tve. Poleg obiranja mandarin
so Glasovci videli še Mostar,
lepe plaže Makarske riviere,
Split, Primošten ...




